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Número 5 - Ano 2022

ACTA

da sesión ORDINARIA,  en primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno do
Excmo. Concello de Lugo o día

26 de maio de 2022

No Salón de Sesións do Excmo. Concello de Lugo, sendo ás dez horas e
cinco minutos do día 26 de maio de 2022;  baixo a presidencia da Excma. Sra.
Alcaldesa, DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ, reúnense os concelleiros e concelleiras
DON RAMÓN CARBALLO PÁEZ; DONA MARÍA CARMEN LÓPEZ SILVA; DON
ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO;  DONA  BEATRIZ  ISABEL  VÁZQUEZ  BELDA;
DONA MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO; DONA SAGRARIO SÁNCHEZ
RAMIL;  DON ÓSCAR POY FRANCO;  DON JAVIER VÁZQUEZ PRADO; DONA
MARÍA  CRISTINA  ABADES  MARTÍNEZ;  DON  MANUEL  RAFAEL  PÉREZ-
PRADOS; DONA MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO, Ilma. Sra. Tenenta
de  Alcalde  da  Área  de  Gobernanza,  Economía  e  Recursos  Humanos;  DON
MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área de
Cohesión Territorial;  DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma. Tenenta
de Alcalde Delegada da Área de Cohesión e Dinamización Social; DON MAURICIO
VICTORIO REPETTO MORBAN, Concelleiro Delegado de Xuventude e Deportes;
DONA MARÍA OLGA LÓPEZ RACAMONDE,  Concelleira  Delegada  de Benestar
Social, Inclusión e Persoas Maiores; DONA SILVIA ALONSO PÉREZ, Concelleira
Delegada  de  Muller  e  Igualdade;  DON  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Ilmo.
Tenente de Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA
TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada da Área
de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua; DON ALEXANDRE PENAS ROIBÁS,
Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas; DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ
FERNÁNDEZ, Ilma. Tenenta de Alcalde da Área de Participación e Servizos para a
Veciñanza;  DON FELIPE RIVAS JORGE, Concelleiro Delegado de Educación e
Difusión do Coñecemento; e DONA MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ co obxecto
de celebrar sesión ordinaria do Excmo. Concello Pleno, en primeira convocatoria,
conforme á correspondente orde do día.

Para os efectos de votación, faise constar que a Corporación municipal está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non  asisten  DON  ÁLVARO  SANTOS  RAMOS  e  DON  JUAN  MANUEL
VIDAL-PARDO GARCÍA que xustifican a súa ausencia.

Dá  fe  do  acto  o  Secretario  Xeral  do  Pleno,  don  Rafael  José  del  Barrio
Berbel,  e  está  presente  o  Interventor  Xeral  Municipal  don  Manuel  Vázquez
Fernández.
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A presente sesión foi convoda por resolución da Alcaldía de data 23 de de
maio de 2022 e notificada por secretaría aos membros da Corporación conforme ao
seguinte ORDE DO DÍA:

1/63  APROBACIÓN  DA  ACTA  CORRESPONDENTE  Á  SESIÓN  ORDINARIA
CELEBRADA POLO EXCMO. CONCELLO PLENO O DÍA 24 DE FEBREIRO DE
2022.

A) PARTE RESOLUTIVA

URBANISMO

2/64  PROXECTO  DE  MODIFICACIÓN  PUNTUAL  03  DO  PLAN  XERAL  DE
ORDENACIÓN MUNICIPAL VIXENTE NO ÁMBITO TERRITORIAL DA FICHA L-53
DO SEU CATÁLOGO DE PROTECCIÓN (ESTACIÓN DE FERROCARRIL) PARA
A  DESCATALOGACIÓN  DO  EDIFICIO  DE  CORREOS:  APROBACIÓN
PROVISIONAL.

3/65  ESTUDO  DE  DETALLE  DE  AGREGACIÓN  DAS  PARCELAS  13-14  DO
QUINTEIRO 1206  (PRAZA MAIOR Nº  4  E  5)  DO PEPRI  FORMULADO  POLA
MERCANTIL  NINPE  2012,  S.L.,  REPRESENTADA  POR  DON  JUAN  CARLOS
PENIN VILLAR E REDACTADO POLO ARQUITECTO DON GERARDO GARCÍA-
BOENTE CARRO. ADAPTACIÓN ÁS NORMAS TÉCNICAS DE PLANEAMENTO
URBANÍSTICO DE GALICIA APROBADAS POLA ORDE DA CONSELLERÍA DE
MEDIO AMBIENTE, TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO
DE 2019 (DOG Nº 224, DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019): SUBSANACIÓN DE
DEFICIENCIAS.

4/66  APROBACIÓN  DEFINITIVA  DO  ESTUDO  DE  DETALLE  PARA  A
ORDENACIÓN DE VOLUMES DA "PARCELA T" DO PARQUE EMPRESARIAL AS
GÁNDARAS,  QUE  MODIFICA  AO  ANTERIORMENTE  APROBADO
DEFINITIVAMENTE POLO ACORDO PLENARIO DE DATA DO 3 DE DECEMBRO
DE  2012,  FORMULADO  POLA  MERCANTIL  NORVENTO  ENERXÍA,  S.L.
(REPRESENTADA POR DONA MARTA FERNÁNDEZ CASTRO) E REDACTADO
POLO ARQUITECTO DON FRANCISCO MANGADO BELOQUI.

5/67 APROBACIÓN DEFINITIVA DO ESTUDO DE DETALLE DE AGREGACIÓN
DE PARCELAS CORRESPONDENTES AOS NÚMEROS 18 E 20 DA RÚA SAN
FROILÁN  (UNIDADES  EDIFICATORIAS  130109  E  130110  DO  PEPRI,
FORMULADO  POR  DON  MANUEL  FRANCISCO  GÓMEZ  ÁLVAREZ,
REPRESENTADO POR DON JOSÉ MANUEL LÓPEZ VALIÑO E REDACTADO
POLO ARQUITECTO DON JOSÉ MANUEL LÓPEZ VALIÑO.
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TRANSPORTES

6/68 MODIFICACIÓN TARIFAS DE TAXIS CONCELLO DE LUGO 2022.

INTERVENCIÓN

7769  APROBACIÓN  DO  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO
NÚM. 7-2022. 

PROPOSICIÓNS

8/70 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
163/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA DAR CUMPRIMENTO INMEDIATO
AO ACORDO PLENARIO DA FÁBRICA DA LUZ (Exp. 2022/G004/000369). 

9/71 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
187/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  SOLICITAR  DO  GOBERNO  A
CESIÓN  DO  TRAMO  DA  N-VI  QUE  VAI  DENDE  A  PONTE  BRANCA  ATA  O
ACCESO Á AVENIDA DE MADRID (Exp. 2022/G004/000384). 

10/72  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 188/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO DE
LUGO POÑA EN MARCHA UN PLAN DIRIXIDO Á ADQUISICIÓN DE DESTREZAS
EN  CASTELÁN  E  GALEGO  PARA  REFUXIADOS  DE  UCRAÍNA  (Exp.
2022/G004/000385). 

11/73 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
189/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR E REGULAR A FIGURA DO
VALEDOR DA VECIÑANZA (Exp. 2022/G004/000391). 

12/74 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
191/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR UN PLAN MUNICIPAL DE
SANEAMENTO NA ZONA RURAL (Exp. 2022/G004/000397). 

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

TESOURERÍA

13/75  DACIÓN  DE  CONTA  RESOLUCIÓNS  DE  TESOURERÍA  FEBREIRO  A
ABRIL 2022.

14/76  DACIÓN  DE  CONTA  DO  INFORME  DE  MOROSIDADE
CORRESPONDENTE AO 1º TRIMESTRE 2022.

ACTAS E GOBERNO
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15/77  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS  QUE OBRAN NO SERVIZO  DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 11 DE ABRIL DE 2022, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS E CORRESPONDENTES AO ANO 2022 (Exp.
2022/G004/000382).

INTERVENCIÓN

16/78 DACIÓN DE CONTA DO DECRETO DO PLAN DE ACCIÓN DA ALCALDÍA
2022:  MEDIDAS  RESPECTO  DOS  INCUMPRIMENTOS,  DEBILIDADES,
DEFICIENCIAS  E  ERROS  POSTOS  DE  MANIFESTO  POLA  INTERVENCIÓN
XERAL ATENDENDO ÁS RECOMENDACIÓNS EXPOSTAS NO SEU INFORME-
RESUMO DOS RESULTADOS DE CONTROL INTERNO DO EXERCICIO 2021.

ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 192/2022
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE RETIREN OS VALOS QUE LIMITAN O
RECINTO DO AUDITORIO DE MAGOI. 

B) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 193/2022
DE REXISTRO  DE PLENO,  EN RELACIÓN CO CRITERIO A APLICAR POLO
CONCELLO DE LUGO NA RESOLUCIÓN DAS LICENZAS. 

C) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 194/2022
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE EDITEN FOLLETOS INDIVIDUAIS E
ACTUALIZADOS  DAS  SALAS  MUSEÍSTICAS  DA  CIDADE  E  DOS  BENS
PATRIMONIO DA HUMANIDADE. 

D) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 195/2022
DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  INSTALE  UNHA  VARANDA  NO
TALUD QUE SE ATOPA Á ALTURA DO NÚMERO 25 DA RONDA DO CARME.

PREGUNTAS:

A)  PREGUNTAS  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO
190/2022 DE REXISTRO DE PLENO, RELATIVAS Á MESA DE PARTICIPACIÓN
PARA  LEXITIMAR  A  CONVERSIÓN  DA  FÁBRICA  DA  LUZ  EN  CENTRO
ENOGASTRONÓMICO. 

C) DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS
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- CONDOLENCIAS  POLO  FALECEMENTO  DA  NAI  DO  VOCEIRO  DO
GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, DON RAMÓN CARBALLO
PÁEZ.

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde,  éntrase seguidamente no
exame da orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

1/63  APROBACIÓN  DA  ACTA  CORRESPONDENTE  Á  SESIÓN  ORDINARIA
CELEBRADA POLO EXCMO. CONCELLO PLENO O DÍA 24 DE FEBREIRO DE
2022.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta da
Secretaría do 9 de maio de 2022, do seguinte teor:

“O día 24 de febreiro de 2022, o Excmo. Concello Pleno celebrou a súa sesión
ordinaria correspondente ao citado mes da que se levantou a acta que, unha vez
transcritas as intervencións nela producidas e ultimada a súa redacción, foi asinada
polo Secretario Xeral do Pleno e pola Alcaldesa-Presidenta da Corporación.
Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:
APROBAR  a  acta  correspondente  á  sesión  ordinaria  celebrada  polo  Excmo.
Concello Pleno o día 24 de febreiro de 2022.”

Ao  non  suscitarse  debate,  sométese  o  asunto  directamente  a  votación,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA  APROBAR  a  acta  correspondente  á  sesión  ordinaria  celebrada  polo
Excmo. Concello Pleno o día 24 de febreiro de 2022.

A) PARTE RESOLUTIVA

URBANISMO
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2/64  PROXECTO  DE  MODIFICACIÓN  PUNTUAL  03  DO  PLAN  XERAL  DE
ORDENACIÓN MUNICIPAL VIXENTE NO ÁMBITO TERRITORIAL DA FICHA L-
53 DO SEU CATÁLOGO DE PROTECCIÓN (ESTACIÓN DE FERROCARRIL)
PARA  A DESCATALOGACIÓN  DO  EDIFICIO  DE CORREOS:  APROBACIÓN
PROVISIONAL.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  TENENTA  DE  ALCALDESA  DELEGADA  DA  ÁREA  DE
GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS EN SUBSTITUCIÓN DO
TENENTE DE ALCALDESA DELEGADO DA ÁREA DE SOSTIBILIDADE URBANA,
do 10 de maio de 2022, do seguinte teor literal:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e visto o informe do Servizo  de Urbanismo de data do 10-05-2022,  cuxa parte
expositiva é do seguinte teor literal:
“Examinado o expediente de referencia cómpre informar:

FEITOS
1.- Dentro das actuacións levadas a cabo cara ao establecemento da futura

Estación  Intermodal  de  Lugo,  este  Concello  solicitou,  con  data  do  5-7-2021,  á
Dirección  Xeral  de  Calidade  Ambiental,  Sostibilidade  e  Cambio  Climático  da
Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, ao amparo do establecido no
artigo 17 da Lei 1/2019, do 22 de abril de 2019, de rehabilitación e de rexeneración
e renovación urbanas de Galicia (LRRRU), o seu pronunciamento sobre a posible
exención da tramitación ambiental da “MODIFICACIÓN 03 DO PLAN XERAL DE
ORDENACIÓN MUNICIPAL (PXOM), NO ÁMBITO TERRITORIAL DA FICHA L-53
DO SEU CATÁLOGO DE PROTECCIÓN (“ESTACIÓN DE FERROCARRIL”) PARA
A DESCATALOGACIÓN DO EDIFICIO DE CORREOS”.

2.-  A  devandita  Dirección  Xeral  de  Calidade  Ambiental,  Sostibilidade  e
Cambio  Climático,  despois  de  recabar  informe á  Dirección  Xeral  do  Patrimonio
Cultural  da  Consellería  de  Cultura,  Educación  e  Universidade,  remitiu  a  este
Concello,  con  data  de  rexistro  de  entrada  do  27-7-2021,  o  informe  solicitado
poñendo  de  manifesto  que  non  considera  necesario  someter  a  devandita
modificación puntual do PXOM de Lugo ao procedemento de avaliación ambiental
estratéxica,  sempre  que  se  atendan  as  indicacións  sinaladas  polo  órgano
competente en materia de patrimonio  cultural  no  informe emitido  ao efecto que
tamén acompañan. 

Segundo estas indicacións a ficha resultante do Catálogo deberá adaptarse
aos actuais criterios de avaliación cultural consonte á vixente Lei 5/2016, do 4 de
maio, do patrimonio cultural de Galicia e, en consecuencia:
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- Revisarase  o contorno de protección do edificio da estación de ferrocarril.
- Estableceranse os condicionantes necesarios, tanto para a salvagarda do
ben protexido como do seu contorno de protección, sen que isto supoña a
cualificación do dito contorno de protección como ben catalogado.   

3.-  Como  consecuencia  de  tal  pronunciamento,  o  Servizo  Municipal  de
Arquitectura (Arquitecta Municipal dona Susana Penedo Souto) elaborou o proxecto
técnico da  “MODIFICACIÓN PUNTUAL 03 DO PLAN XERAL DE ORDENACIÓN
MUNICIPAL  (PXOM),  NO  ÁMBITO  TERRITORIAL  DA  FICHA  L-53  DO  SEU
CATÁLOGO  DE  PROTECCIÓN  (“ESTACIÓN  DE  FERROCARRIL”)  PARA  A
DESCATALOGACIÓN  DO  EDIFICIO  DE  CORREOS”,  recollendo  as  indicacións
sinaladas pola Dirección Xeral do Patrimonio Cultural.

4.- A Xunta de Goberno Local, na sesión celebrada con data do 22-12-2021,
adoptou o acordo que a continuación se transcribe na súa literalidade:

“PRIMEIRO.-  Aprobar  en  canto  proxecto  técnico,  en  cumprimento  do
establecido no artigo 127.1 c) da Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do
réxime local, o “PROXECTO DE MODIFICACIÓN PUNTUAL 03 DO PLAN XERAL
DE ORDENACIÓN MUNICIPAL VIXENTE, APROBADO DEFINITIVAMENTE DE
FORMA PARCIAL POR LA ORDE DO 29-4-2011 DA CONSELLERÍA DE MEDIO
AMBIENTE,  TERRITORIO  E  INFRAESTRUTURAS  (CMATI),  NO  ÁMBITO
TERRITORIAL  DA  FICHA  L-53  DO  SEU  CATÁLOGO  DE  PROTECCIÓN
("ESTACIÓN DE FERROCARRIL") PARA A DESCATALOGACIÓN DO EDIFICIO
DE CORREOS”, redactado polo Servizo Municipal de Arquitectura do Concello de
Lugo (Arquitecta Municipal dona Susana Penedo Souto). 

SEGUNDO.- Remitir o presente proxecto de modificación puntual do PXOM
a  informe  do  “Ministerio  de  Transportes,  Movilidad  y  Agenda  Urbana”,  en
cumprimento do establecido no artigo 7 da Lei 38/2015, do 29 de setembro, do
sector  ferroviario  (LSF),  segundo  o  cal  deberá  ser  informado  polo  devandito
organismo con carácter previo á súa aprobación inicial e no prazo de  dous meses
computados dende a data da súa recepción. O informe terá carácter vinculante no
relativo ás materias da súa competencia e, transcorrido ese prazo sen emitirse,
entenderase que é conforme co devandito proxecto”. 

5.- Unha vez informado favorablemente pola Administración do Estado en
cumprimento do establecido no artigo 7 da Lei 38/2015, do 29 de setembro, do
sector ferroviario (LSF), o Concello Pleno, con data do 24-2-2022, adoptou o acordo
que a continuación se transcribe na súa literalidade:
“PRIMEIRO.-  AROBAR INICIALMENTE, en cumprimento do establecido no artigo
18.1-a) da Lei 1/2019, do 22 de abril de 2019, de rehabilitación e de rexeneración e
renovación  urbanas  de  Galicia (LRRRU)  o  “PROXECTO  DE  MODIFICACIÓN
PUNTUAL  03  DO  PLAN  XERAL  DE  ORDENACIÓN  MUNICIPAL  VIXENTE,
APROBADO DEFINITIVAMENTE DE FORMA PARCIAL POLA ORDE DO 29-4-
2011  DA  CONSELLERÍA  DE  MEDIO  AMBIENTE,  TERRITORIO  E
INFRAESTRUTURAS (CMATI), NO ÁMBITO TERRITORIAL DA FICHA L-53 DO
SEU CATÁLOGO DE PROTECCIÓN ("ESTACIÓN DE FERROCARRIL") PARA A
DESCATALOGACIÓN  DO  EDIFICIO  DE  CORREOS”,  redactado  polo  Servizo
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Municipal de Arquitectura do Concello de Lugo (Arquitecta Municipal dona Susana
Penedo Souto). 

SEGUNDO.-  Sometelo  a  información  pública  polo  PRAZO  DUN  MES,
mediante anuncio que se publicará no Diario oficial de Galicia e nun dos xornais de
maior  difusión  na  provincia,  con  solicitude  simultánea  dos  informes  sectoriais
necesarios  e  traslado  da  documentación  ao  órgano  autonómico  competente  en
materia  de  urbanismo,  quen  solicitará  os  informes  sectoriais  autonómicos
preceptivos, os cales deberán ser emitidos no prazo dun mes. Logo de transcorrer
este, entenderanse emitidos con carácter favorable (artigo 18.1-a) da  LRRRU en
relación co artigo 60.6 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia)”.

6.- O sometemento a información pública foi realizado a través dos medios e
nas datas que a continuación se indican:
- Xornal "El Progreso", con data do 20-03-2022.
- Diario Oficial de Galicia, con data do 23-03-2022 .

7.-  Posteriormente,  con data do 3-5-2022,  o Vicesecretario  deste Concello
emite unha certificación acreditativa de que durante o período de exposición pública
do proxecto de modificación puntual do PXOM non se presentou reclamación nin
alegación ningunha ao respecto.

8.- En cumprimento da solicitude de informe formulada por este Concello en
virtude do establecido no parágrafo cuarto da disposición adicional segunda da Lei
13/2003, do 23 de maio, reguladora do contrato de concesión de obra pública, a
Directora da Área de Fomento da Delegación do Goberno en Galicia, con data do 6-
4-2022,  rexistrou  no  “Sistema  de  Interconexión  de  Rexistros”  (SIR)  un  escrito
poñendo de manifesto literalmente que  “considérase que se emitiron os informes
sectoriais  necesarios,  no  que  afecta  á  Administración  Xeral  do  Estado,  para  a
instrucción no procedemento de aprobación da Modificación Puntual  03 do Plan
Xeral  de  Ordenación  Municipal  de  Lugo”,  xuntando  ao  efecto  os  informes
favorables, xa enviados anteriormente, emitidos con carácter previo á aprobación
inicial  por parte do Subdirector  de Urbanismo y Actuaciones Administrativas  del
Administrador  de  Infraestructuras  Ferroviarias  (ADIF)  e  por  parte  da  Dirección
General de Planificación y Evaluación de la Red Ferroviaria.

9.- Con data do 4-5-2022, rexístrase de entrada neste Concello un escrito do
Subdirector  Xeral  de Urbanismo da Consellería  de Medio Ambiente,  Territorio  e
Vivenda (CMATV), de data do 3-5-2022, remitindo o informe da Dirección Xeral de
Ordenación do Territorio e Urbanismo relativo ao resultado do trámite previsto no
artigo  18.1.a)  da  Lei  1/2019,  do  22  de  abril,  de  rehabilitación,  rexeneración  e
renovación urbana de Galicia,  ao que xunta os informes sectoriais  autonómicos
emitidos en relación co presente proxecto de modificación puntual:
- Dirección Xeral de Emerxencias e Interior, do 4-4-2022.
- Augas de Galicia, do 7-4-2022.
- Dirección Xeral do Patrimonio Cultural, do 18-4-2022.
- Instituto de Estudos do Territorio, do 27-4-2022.
Literalmente tamén se sinala que : “Non consta a emisión de informe pola Dirección
Xeral de Calidade Ambiental, Sostibilidade e Cambio Climático en materia de solos
contaminados (solicitado ao abeiro do artigo 47 da Lei 10/2008,  de residuos de
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Galicia,  e  o  Decreto  60/2009,  do  26  de  febreiro,  sobre  solos  potencialmente
contaminados  e  procedemento  para  a  declaración  de  solo  contaminado).
Transcorrido o prazo do mes desde a súa solicitude, e de conformidade co disposto
no  artigo  18.1.a)  parágrafo  segundo  da  Lei  1/2019,  de  22  de  abril,  enténdese
emitido con carácter favorable”.

10.-  O Servizo  Municipal  de Arquitectura,  en cumprimento  do esixido no
informe do Instituto de Estudos do Territorio, incorporou ao presente proxecto de
modificación puntual do PXOM un Estudo da Paisaxe da contorna do seu ámbito
territorial.

FUNDAMENTOS DE DEREITO
PRIMEIRO.- A presente modificación puntual do PXOM goza da natureza

xurídica dunha “modificación puntual  non substancial”  segundo o establecido no
artigo  16  da  LRRRU,  cara  a  levar  a  cabo  unha  actuación  de  rexeneración  e
renovación urbana (artigo 2 -j -l). Esta actuación, por non constituír unha variación
fundamental da estratexia, directrices, propostas nin cronoloxía do PXOM vixente e
non  producir  diferenzas  nos  efectos  previstos  ou  na  súa  zona  de  influencia,
segundo  o  informe  emitido  pola  Dirección  Xeral  de  Calidade  Ambiental,
Sostibilidade  e  Cambio  Climático,  foi  eximida  do  procedemento  de  avaliación
ambiental estratéxica en virtude do establecido no artigo 17 da LRRRU.

SEGUNDO.-  Esta  tipificación  e  a  súa  innecesariedade  de  sometela  ao
procedemento de avaliación ambiental estratéxica trae como consecuencia que a
súa tramitación sería a regulada no artigo 18 da devandita LRRRU, denominada
“Tramitación Simplificada” que, xunto co establecido nos artigos 60, 82 e 88 da Lei
2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia (LSG), levan a obriga de realizar os
trámites pendentes que a continuación, en síntese, sinalan:

- Aprobación provisional polo Concello, á vista das alegacións presentadas
(neste caso non se produciron) e dos informes recibidos e remisión do expediente
completo á consellería competente en materia de urbanismo, quen emitirá o informe
preceptivo e vinculante sobre a modificación proposta no prazo máximo dun mes.

- Unha vez emitido o informe, no caso de ser favorable, será remitido ao
Concello para que proceda á súa aprobación definitiva. No caso contrario, é dicir, si
a modificación proposta non cumpre coas determinacións previstas no artigo 16 da
LRRRU, a persoa titular da dirección xeral competente en materia de urbanismo
devolverá  o  expediente  ao  Concello  para  a  posible  corrección  das  deficiencias
detectadas ou para a súa tramitación polo procedemento ordinario.

- Unha vez aprobado definitivamente, procederase á publicación do acordo
de aprobación definitiva no DOG, no prazo dun mes desde a súa adopción. Xunto
coa publicación deste acordo publicarase a referencia ao enderezo electrónico no
que figurará o contido íntegro do proxecto de modificación puntual  do PXOM a
disposición do público (artigo 82.2 da LSG).

- Remisión dun exemplar do proxecto aprobado definitivamente en soporte
dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,  Territorio  e
Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento Urbanístico de
Galicia  (artigo  88.3).  Sendo  esta  inscrición  requisito  de  eficacia  do  acordo  de
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aprobación  definitiva  (artigo  82.4).  Posteriormente  procederase  á publicación  do
anuncio no BOP, conforme ao establecido no artigo 82.3 da LSG.

TERCEIRO.- A Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia (LSG), no
seu artigo 48 literalmente estableceu: 
“Normas técnicas de planeamiento
1. Las normas técnicas del planeamiento urbanístico tendrán por objeto unificar los
criterios  técnicos  para  la  elaboración  de  los  documentos  de  planeamiento
urbanístico,  la  terminología  y  los  conceptos  urbanísticos  generales,  así  como
cualquier otra cuestión que precise aclaración u orientación técnica en materia de
planeamiento urbanístico.
2. La aprobación de las  normas técnicas  corresponde a la  persona titular  de la
consejería competente en materia de urbanismo, previa audiencia a la Federación
Gallega de Municipios y Provincias”.

O obxecto, contido, procedemento de aprobación e alcance destas normas
técnicas encóntranse regulados nos artigos 88 e 89 do Decreto 143/2016, do 22 de
setembro, polo que se aproba o regulamento da LSG.

As  Normas  Técnicas  de  Planeamento  Urbanístico  de  Galicia foron
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019. A súa Disposición final estableceu un prazo de seis
meses para a súa entrada en vigor, a contar dende a súa publicación no Diario
Oficial de Galicia, que tivo lugar no DOG nº 224 do 25 de novembro de 2019. En
consecuencia,  a devandita entrada en vigor tivo lugar con data do 25 de maio de
2020.

O presente proxecto de modificación puntual do PXOM está redactado de
conformidade  co  esixido  nas  devanditas  Normas  Técnicas  de  Planeamento
Urbanístico de Galicia.

Cómpre sinalar que no DOG nº 78, de data do 25-4-2022, publícase a Orde
da Consellería de medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 8-4-2022, pola
que se modifica  a Orde do 10-10-2019 de aprobación  das normas técnicas  de
planeamento  urbanístico  de  Galicia.  De  conformidade  co  establecido  na  súa
disposición final única, esta modificación entrou en vigor con data do 26-4-2022,
dispoñendo no parágrafo número 1 da súa disposición transitoria única que:  “Aos
instrumentos de planeamento urbanístico aprobados inicialmente antes da entrada
en vigor desta modificación non lles resultará de aplicación preceptiva esta, sen
prexuízo da posibilidade de adaptarse a ela voluntariamente”.

En  consecuencia,  o  presente  instrumento  de  planeamento,  aprobado
inicialmente  con  data  do  24-2-2022,  non  ten  obriga  legal  de  adaptarse  a  esta
modificación.

CUARTO.- Neste proxecto de modificación puntual ponse de manifesto a
existencia dunha contradición entre a expresión literaria e normativa da ficha L-53
do Catálogo de Protección do PXOM vixente e o contido gráfico da mesma. Cara a
decidir  a prevalencia dunha ou doutro neste conflito cómpre ter en conta que se
trata  dunha  cuestión  analizada  reiteradamente  pola  xurisprudencia,  dando
prevalencia ao contido literario e normativo fronte ao gráfico dos planos e que en tal
sentido debe ser interpretado. 
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Por  todas  basta  citar  a  sentenza  do  Tribunal  Superior  de  Xustiza  de
Canarias nº 443/2016, do 12-12-2016, na que, con base nas sentenzas do Tribunal
Supremo  de  datas  do  16-2-1993  e  22-10-1998,  no  seu  fundamento  de  dereito
segundo se pode ler:
“ Como ponen de relieve los extractos que hemos hecho de la sentencia apelada y
los recursos de apelación,  la cuestión nuclear consiste en determinar cuál es la
delimitación precisa de la Reserva natural de especial de las Dunas de Maspalomas
atendiendo a lo dispuesto en la Ley canaria 12/1994 de 19 de diciembre, que la
declaró como tal.
A.-  En  tal  sentido  procede  en  primer  lugar  despejar  la  solución  a  la  posible
divergencia entre el la descripción literal de su delimitación de acuerdo con el texto
legal  y su delimitación geográfica que figura en el  anexo cartográfico C-7 de la
propia norma.
Pues  bien,  la  jurisprudencia  unánime  y  reiterada,  dá  prevalencia  en  caso  de
contradicción,  al  texto  normativo  frente  a  unos  planos  que  son  representación
gráfica del texto y como tales están sujetos a cálculos y operaciones que pueden
ser erróneas. Por todas la STS de 22 de octubre de 1998 Pte. Sr. Yagüe Gil: "Para
estos  casos,  la  jurisprudencia  de  este  Tribunal  Supremo  ha  declarado
reiteradamente que debe otorgarse prevalencia al texto normativo (por todas, véase
sentencia  de  16  de  Febrero  de  1993 ),  lo  que  viene,  además,  avalado  en  el
presente caso por el hecho de que existe un antecedente, que es el Convenio ya
citado, el cual puede ser utilizado para venir en conocimiento de cuál fue la voluntad
del planificador, que era la de incorporar el Convenio al futuro Plan General. Y si lo
plasmó en la memoria y lo varío en la parte gráfica, es de suponer que la variación
fue debida a un puro error material, que, como tal, carece de trascendencia jurídica
alguna y puede ser rectificado en cualquier momento."

Seguindo  este  criterio  o  PXOM  vixente  no  parágrafo  3  do  seu  artigo  8
establece  tamén,  no  caso  de  conflito,  a  prevalencia  da  normativa  sobre  a
documentación gráfica:
“ART. 8. Interpretación y jerarquización de la documentación del Plan General.
3. La jerarquización de carácter general en caso de conflicto de interpretación de lo
expresado en las determinaciones comprendidas en el Plan General de Ordenación
Municipal,  salvo en los casos que expresamente se indique lo contrario,  será la
siguiente:
1. Normativa urbanística
2. Planos de ordenación y gestión
3. Estudio del medio rural y análisis del modelo de asentamiento poblacional
………….”.

QUINTO.- Tal como se expón nos Feitos deste informe o presente proxecto
de modificación puntual do PXOM foi obxecto de informe por parte dos organismos
sectoriais competentes da Administración estatal e da Administración autonómica
competentes  ao  efecto.  Do  contido  destes  informes  non  se  deriva  ningún
impedimento para a aprobación do que constitúe o seu obxecto,  é dicir,  para a
descatalogación  do  edificio  de  Correos  no  ámbito  territorial  da  Ficha  L-53  do
Catálogo de Protección do PXOM ("Estación de ferrocarril"). Porén, cómpre sinalar
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que no informe do Instituto de Estudos do Territorio, do 27-4-2022, literalmente se
establece:
“Polo  que  atinxe  ás  competencias  deste  departamento  en  materia  de  paisaxe,
considérase que a modificación puntual do PXOM de Lugo no ámbito territorial da
ficha  L-53  do  seu  catálogo  de  protección  (Estación  de  Ferrocarril)  para  a
descatalogación  do  edificio  de  correos,  aprobada  inicialmente  o  24/2/2022  non
producirá un impacto significativo na paisaxe.
Con todo, de acordo co artigo 35 do RLPPG, a modificación puntual deberá conter
un  estudo  da  paisaxe,  proporcionado  e  específico  ao  lugar  e  ás  funcións  da
modificación  (directriz  de  paisaxe  DX.03);  para  estes  efectos,  o  estudo  deberá
abordar fundamentalmente unha caracterización da paisaxe da contorna e unha
análise dos efectos da modificación sobre a paisaxe”.

En  cumprimento  desta  esixencia  o  Servizo  Municipal  de  Arquitectura
incorporou ao presente proxecto de modificación puntual do PXOM un estudo da
paisaxe da contorna do seu ámbito territorial, consumando así a súa integridade
documental .”

Esta  Concelleira-Delegada,  propón  que,  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  se
adopte o seguinte acordo:

PRIMEIRO.-  APROBAR  PROVISIONALMENTE,  en  cumprimento  do
establecido no artigo 18.1-b) da Lei 1/2019, do 22 de abril de 2019, de rehabilitación
e de rexeneración e renovación urbanas de Galicia (LRRRU) o  “PROXECTO DE
MODIFICACIÓN PUNTUAL 03 DO PLAN XERAL DE ORDENACIÓN MUNICIPAL
VIXENTE, APROBADO DEFINITIVAMENTE DE FORMA PARCIAL POLA ORDE
DO  29-4-2011  DA  CONSELLERÍA  DE  MEDIO  AMBIENTE,  TERRITORIO  E
INFRAESTRUTURAS (CMATI), NO ÁMBITO TERRITORIAL DA FICHA L-53 DO
SEU CATÁLOGO DE PROTECCIÓN ("ESTACIÓN DE FERROCARRIL") PARA A
DESCATALOGACIÓN  DO  EDIFICIO  DE  CORREOS”,  redactado  polo  Servizo
Municipal de Arquitectura do Concello de Lugo (Arquitecta Municipal dona Susana
Penedo Souto). 

SEGUNDO.-  Remitir  o  expediente  completo  á  Consellería  de  Medio
Ambiente, Territorio e Vivenda (CMATV), aos efectos de que proceda a emisión do
seu informe preceptivo e vinculante sobre a modificación proposta no prazo máximo
dun mes (artigo 18.1-b) da LRRRU).”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE  URBANA  E  COHESIÓN  TERRITORIAL,  emitido  na  sesión
celebrada o día 20 de maio de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
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Galego e de Ciudadanos Lugo.
- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.-  APROBAR  PROVISIONALMENTE,  en  cumprimento  do
establecido no artigo 18.1-b) da Lei 1/2019, do 22 de abril de 2019, de rehabilitación
e de rexeneración e renovación urbanas de Galicia (LRRRU) o  “PROXECTO DE
MODIFICACIÓN PUNTUAL 03 DO PLAN XERAL DE ORDENACIÓN MUNICIPAL
VIXENTE, APROBADO DEFINITIVAMENTE DE FORMA PARCIAL POLA ORDE
DO  29-4-2011  DA  CONSELLERÍA  DE  MEDIO  AMBIENTE,  TERRITORIO  E
INFRAESTRUTURAS (CMATI), NO ÁMBITO TERRITORIAL DA FICHA L-53 DO
SEU CATÁLOGO DE PROTECCIÓN ("ESTACIÓN DE FERROCARRIL") PARA A
DESCATALOGACIÓN  DO  EDIFICIO  DE  CORREOS”,  redactado  polo  Servizo
Municipal de Arquitectura do Concello de Lugo (Arquitecta Municipal dona Susana
Penedo Souto). 

SEGUNDO.-  Remitir  o  expediente  completo  á  Consellería  de  Medio
Ambiente, Territorio e Vivenda (CMATV), aos efectos de que proceda a emisión do
seu informe preceptivo e vinculante sobre a modificación proposta no prazo máximo
dun mes (artigo 18.1-b) da LRRRU).

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Imos dar comezo entón ao debate do punto, tendo en
primeiro lugar a palabra a Concelleira portavoz, delegada da Área de Gobernanza.
Señora Alvarellos, 3 minutos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas. Bos días a todos e
a todas. Malia a importancia do paso que imos dar hoxe con esta aprobación, hoxe
é un día  agridoce.  E  quero  explicarme,  para  o  cal  fai  falta  facer  un  pouco  de
historia. Lugo podería ser a día de hoxe unha cidade moito máis competitiva, en
canto aos tempos de transporte de viaxeiros por tren e estrada. Quizais a máis
avanzada de Galicia. E non foi así porque o Goberno do Presidente Rajoy do PP
optou por rescindir o contrato coa empresa adxudicataria das obras da Estación
Intermodal de Lugo, que fora xa adxudicada no ano 2012 polo Ministerio, naquel
momento dirixido polo socialista Pepe Blanco.
É  dicir,  dez  anos,  unha  década.  Xa  fora  adxudicado  un  proxecto  para  esta
Intermodal  de  Lugo  e  veu  o  PP  e  mandou  parar.  A  execución  desta  estación
quedou paralizada ata que a alcaldesa Lara Méndez desbloqueou a obra e puxo de
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novo na axenda política das tres administracións:  o Concello,  Adif  e o Goberno
autonómico.
Esa é a historia intermodal de Lugo. Historia que non debemos esquecer. A Xunta
está de novo a frear cos seus cambios de criterio, porque o que hoxe aprobamos en
pleno podería estar xa listo hai máis dun ano. Lembramos que nunha reunión que
se mantivo neste Concello entre as tres administracións, no mes de setembro do
ano 2020, coa presenza tamén da actual conselleira, abriuse a porta a que esta
descatalogación se tramitase pola vía interpretativa, porque se admitía por todos
que era un simple erro que este edificio aparecese catalogado no PXOM como un
ben protexido, coa mesma protección que ten a propia estación, cando entrámbolos
dous edificios existen 130 anos de diferenza.
Por iso, acordouse por todos os asistentes naquela reunión, as tres partes, que
dende o servizo de Urbanismo deste Concello se fixese un informe, poñendo de
manifesto  o  erro  e  salvando  a  situación  por  vía  interpretativa.  Así  se  fixo,
presentouse o informe,  e en marzo do 2021,  nunha reunión,  foi  onde a Xunta,
sorpresiva e inxustificadamente, sen dar máis explicacións, cambiou de opinión.
Pola contra, esixíusenos un proxecto de modificación puntual do PXOM, con toda a
complexidade que elo leva e todo o tempo que require. Hoxe é, por tanto, un día
que podemos dicir  agridoce,  porque damos un paso máis para que Lugo poida
contar  cunha  intermodal,  e  polo  tanto,  avanzar  na  consecución  de  trens  de
velocidade alta.
Pero  o  damos  moito  máis  tarde  do  que  quixéramos  todos  os  lucenses.  E
puidéramos  ter  tido.  Por  iso  queremos pedirlle  ao PP,  concretamente ao señor
Carballo, en calidade de parlamentario de Lugo, e agora tamén ao señor Ameijide,
como responsable de Área de Infraestruturas do Partido Popular, que medien ante
a Xunta de Galicia, e nomeadamente ante a Conselleira responsable, para que en
vez de ralentizar os procesos, se sume ao Concello, e tamén a Adif, para impulsar
con maior axilidade esta obra tan necesaria para esta cidade. Deixen a un lado os
seus intereses partidistas, por favor, e loiten co Goberno de Lugo polos intereses
xerais dos lucenses.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Queda agora para a portavoz
de Cidadáns.

-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Moi bos días a todos e a todas. Pois coa
aprobación definitiva deste trámite xa dan vostedes un paso máis para poder seguir
avanzando na execución da Intermodal.  Esa panacea, que nos siguen a vender
como se fose a solución para os problemas de comunicación ferroviaria dos que
adoece a nosa cidade. Así o vende alcaldesa Lara Méndez, cando afirma que a
Intermodal  permitirá  recuperar  posicións  no  mapa  ferroviario  e  mellorar  a  súa
competitividade.
Non sei, podo estar errada e, se é así, espero que vostedes me iluminen cos seus
argumentos.  Pero  pensei  que  para  isto  imprescindible  era  ter  trens,  liñas  e
frecuencias,  acorde  ás  necesidades  actuais.  Porque  de  que  nos  sirve  unha
infraestrutura  marabillosa  se  non  presta  os  servizos  para  os  que  foi  pensada.
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Gastarán  vostedes  40  millóns  de  euros,  pero  seguiremos  sen  trens  que  nos
permitan movernos dentro e fóra da nosa comunidade. Como é habitual, comezan
vostedes a casa polo tellado. Agora só lles falta que se poñan de acordo. O que
tamén  sempre  habitual:  o  desacordo.  Xunta,  Adif  e  Concello  para  financiar
aparcamento e poidan firmar o convenio imprescindible. E o único que nos fai ter
esperanza de que os tres cheguen antes de que vostedes se deixen de liortas e de
que se comece a construír esta estación. Miren o vello hospital, que tivemos que
esperar  máis  dunha  década  para  avanzar  nun  proxecto  máis  que  anunciado  e
prometido.  Sempre que é preciso que administracións de distinta cor política se
poñan  de  acordo,  pasan  estas  cousas.  En  marzo  de  2019,  en  vésperas  de
eleccións, algo que tamén é inusual sempre, veu aquí o Señor Ábalos (onde vai xa)
a presentar o anteproxecto da estación intermodal como quen ofrece un caramelo a
un neno para telo contento.
Tres anos despois, nin avances no proxecto, nin trens, nin o mesmo Ábalos resistiu
o paso do tempo. Pero de seguro que de cara ás vindeiras eleccións, unha vez
máis  virán  con  máis  cantos  de  sereas  e  con  máis  promesas  que  de  seguro
vostedes incumprirán. O que nos gustaría, Señora Méndez, é que, en lugar de vela
desfrutar  dun  traxecto  en  AVE,  que  non  chega  Lugo,  seguir  insistindo  na
necesidade dun investimento concreto para unha mellora nas comunicacións da
nosa cidade.
Nós non lle pedimos postureo ni que poña carpas para recoller firmas, pero si que o
seu partido, agora partido de Goberno a nivel estatal, lle dea os argumentos que
vostede ben coñece, para que Lugo non quede absolutamente incomunicada da
Meseta e do resto da Comunidade Autónoma, á hora de poder viaxar entre... Este é
o papel que debería ter unha alcaldesa desta ciudade.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moitas  grazas.  Quenda  agora  para  o  Portavoz  do
Partido Popular.

-  DON ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Gracias, alcaldesa. Hombre yo pensé que
no íbamos a hacer historia de este calibre. Retrotrayéndonos a Rajoy, pero también
podríamos citar  a Zapatero  y  el  desmantelamiento  del  Plan Galicia,  si  con eso
queremos  hablar.  Lo  que  me  llama  la  atención,  es  decir  que  la  alcaldesa  ha
desbloqueado.  Porque  es  un  oxímoron:  no  puede  estar  en  la  misma  frase
"Alcaldesa de Lugo" y "desbloqueo en nada", porque realmente es la especialista
en el bloqueo permanente... En el bloqueo a las administraciones, a la inversión
pública y a la inversión privada. Por tanto, esa figura literaria recurrente, que utilizan
del oxímoron deberían empezar a abandonarla y ser un poco más realistas. Y habla
de los atrasos en la Estación Intermodal.
Hombre,  los  lucenses  tuvimos  que  asistir  atónitos  al  bochorno  de  ver  cómo la
alcaldesa de Lugo iba encantada de la vida a inaugurar el AVE a Ourense. Yo como
lucenses  sentí  verdadera  vergüenza  de  ver  cómo  en  Lugo  quedamos  tirados,
después de tantos gobiernos socialistas y vamos encima a inaugurar el AVE a la
ciudad de Ourense.
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Pero bueno. Hace años que eran conocedores de este problema que iba a haber en
la nave de Correos. No era nada que se ocultase. De hecho, me llamó la atención
en su momento cuando se inició el proyecto, cuando el Concejal de Urbanismo por
aquel entonces, el primero de los tres que van en este mandato, decía que nada...
Que, oye, "vaian tirando, vaian facendo, non pasa nada.  Incumpran o Plan xeral,
tiren a nave de Correos, que non pasa nada, que esa catalogación non era para
nada" dicíano así nos medios de comunicación.  Pedía unha ilegalidade,  algo ao
que están xa bastante afeitos. Porque ilegalidades urbanísticas neste concello ou
tropelías  administrativas  estamos  bastante  acostumados  nesta  escola  de
garañones. Pero, dito isto, a Xunta negouse a ser cómplice. Por iso lles pediu que
fixesen un cambio normativo. Díxollelo xa en agosto do ano 2020 e estamos varios
anos despois facendo este cambio. E dicir, tarde mal e arrastro de novo. Teñen que
recular (perdonen pola expresión, ou por ser tan vulgar nesta expresión) ... Pero
teñen que regular e dar a razón ao que se lles dicía dende a Xunta hai un par de
anos.
Por iso, tempo perdido, e agora estamos nunha situación na que vostedes, en lugar
de  desbloquear,  siguen  sendo  obstrucionistas  con  calquera  proxecto  que  veña
dotra ciudadde. Por exemplo, non se entende que a alcaldesa que vaia a inaugurar
o AVE a Ourense non pida que se asine o mesmo convenio  que se firmou na
intermodal de Ourense, que era o que estaba riba da mesa na cidades de Lugo, e
que levan anos sen asinar  dende o Partido Socialista no Goberno central  e  no
Goberno desta cidade. Por tanto, nada da alcaldesa que desbloquea. É a alcaldesa
que bloquea, que bloquea todos os proxectos que pon paus nas rodas á iniciativa
pública  e  á  privada  constantemente.  Por  exemplo,  os  50  millóns  de  euros  de
proxectos  que  hai  tirados  nun  caixón  de  inversión  privada,  como  vostedes
recoñeceron, máis de 200 expedientes parados ou colapsados en licencias. Son un
lastre para Lugo, un lastre no PXOM, que levan once anos para terminar o PXOM.
Grazas, alcaldesa.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  entón  a
segunda quenda de intervencións: minuto e medio para a portavoz do Goberno.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO:  Moitas grazas. Mire, o que está
claro son os atrancos que está a facer a Xunta neste tema. Unha e outra vez. E
poñen de manifesto a perversión das institucións que o PP está a facer de maneira
xeneralizada. E non o digo en balde: a nivel local, este grupo municipal do Partido
Popular estase a converter nunha sucursal da Xunta de Galicia en Lugo. Unha e
outra vez olvidan o compromiso e a lealdade que lle deben ao pobo de Lugo. Se
non fose así, non prestarían a súa conivencia para entorpecer este e moitos dos
proxectos que permitan esta cidade avanzar para un futuro mellor. Pero fano. Unha
veces  por  acción,  pero  outras  por  omisión,  non  reclamando nunca  á  Xunta  de
Galicia todos eses proxectos que aparcou e teñen nun caixón e que tanto dano nos
fan. Recordo iso unha vez máis: a rolda Leste, o Museo da romanización, e tamén,
que é o que hoxe nos ocupa, a da intermodal. 
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Esta perversión é a mesma que se está a producir tamén a nivel estatal no noso
senado, substituíndo un dos senadores por designación autonómica, cuxa principal
misión será velar na cámara territorial do Estado polos intereses das Comunidades
Autónomas: da nosa, á que representa, para darlle un altofalante a Feijóo e ao
partido, substituíndo "Galicia, Galicia, Galicia" por "Partido Popular, Partido Popular,
Partido Popular".
Iso si que é perverter as institucións. A estratexia é clara e debe poñerse sobre a
mesa  dos  nosos  veciños.  Vostedes  seguen  a  máxima,  canto  peor,  mellor,  e
viceversa, canto mellor, peor. Por iso hoxe poden poñerse de loito. É triste, Señor
Ameijide, que se preste vostede a está deslealdade...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben.  Moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  a
portavoz de Cidadáns.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Todos  coincidimos  en  que  era  necesario
descatalogar este edificio para seguir avanzando na intermodal, pero o que resulta
bochornoso (e digo bochornoso) é que aproveiten este debate que o señor Ameijide
pediu,  para  unicamente  tirarse  una  vez  máis  os  trastos  o  Partido  Popular  e  o
Partido  Socialista,  para  poñer  o  que  xa  todos  sabemos,  que  vostedes  son
incapaces  de  poñerse  de  acordo e  incapaces  polo  ben  de  Lugo.  O único  que
compensa aquí é dicir o mal que o fai o Goberno Central no Estado, o mal que o fai
a Xunta de Galicia en Galicia. E ao revés: o mal que o fixo o Partido Popular cando
Goberno no Estado e Partido Socialista cando Gobernou na Xunta de Galicia.
E o mal que o fai o Concello cando Gobernou o PSOE aquí e o mal que o fixo o PP
cando Gobernou no Concello aquí. E que xa non enganan a ninguén e todos os
lucenses  saben  que o  único  para  o  que  vostedes  se poñen  de acordo é  para
bloquear e desprestixiar a cidade de Lugo cada vez que vostedes teñen que intervir
en  calquera  actuación  urbanística,  política,  infraestructuras...  doutro  tipo.  De
verdade vostedes queren seguir tratando así á cidade de Lugo e aos veciños de
Lugo? Que hoxe teñamos que debater aquí este asunto no que todos estamos de
acordo unicamente para escoitar como despotrican os uns coma contra os outros.
De verdade, dá absoluta vergoña e é un bochorno.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben.  Moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  o
portavoz do Partido Popular: minuto e medio.

-  ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO:  Tienen  una  oportunidad:  el  20  de  junio,  en
Madrid, a las doce y media del mediodía, en la futura reunión que tendrán sobre la
Intermodal, para demostrarnos si son el gobierno de bloqueo y de la paralización o
si quieres seguir mirando para adelante. Lo que les pedimos es que se sienten a
negociar, que se sienten a hablar y a desbloquear este proyecto. Y que firmen el
mismo convenio que firmaron el resto de ciudades.
Por ejemplo, donde la alcaldesa fue a inaugurar el AVE. En lugar de inaugurarlo en
Lugo, que es lo que nos gustaría a todos los lucenses. El mismo convenio al que
tuvieron  derecho  otras  ciudades  de  Galicia,  tenemos derecho  aquí  en  Lugo.  Y
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ustedes lo están bloqueando. Así que tiren de esa buena voluntad, que promulgan,
pero que no demuestran, y lo que les pido es que tengamos una estación de tren
con trenes, no lo que nos quieren proponer ahora. Lo que queremos es tener la
opción de ir a Madrid y de movernos por la Meseta con agilidad, y con la agilidad
que tienen otras ciudades de Galicia, y no la de Lugo.
Pero por el contrario, si no hacen esto este 20 de junio demostrarán que son el
gobierno  de  bloqueo,  de  la  parálisis,  de  la  obstrucción,  de  la  desidia,  del
desconocimiento, del pasado y del bloqueo al futuro, que es lo que están haciendo
de  ahí,  como  decía  algún  diputado  suyo:  "Son  os  do  non".  Os  do  non  ao
crecemento, os do non ao futuro, os do non ao emprego, os do non á ilusión, os do
non ás oportunidades, os do non a quen quere nacer, crecer e facer unha vida en
Lugo e obrígano a irse da nosa cidade. E nós, por desgraza, seguimos tendo que
ver esta situación todos os días no Concello de Lugo. Pero só lles queda un ano, xa
lles digo que todo ten algo bo,  e é que so lles quedaba un ano:  a conta atrás
comezou.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois para finalizar a quenda de
intervencións,  a  concelleira  portavoz  e  tenente  da  alcaldesa,  gobernanza,  20
segundos:

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO:  Mire,  non  vou  entrar  nas
terxiversacións da verdade. O que é certo é que a Xunta está a entorpecer. En
Ourense  concretamente  utilizou  unha  táboa  de  medir  absolutamente  distinta  á
nosa,  faltando a palabra que prestou neste Concello.  Pero quero finalizar  hoxe,
quéroo aclarar esta intervención con esa idea de que hoxe é un gran día para a
cidade de Lugo, pese aos pesares e os atrancos. Xa que esta aprobación vainos
permitir que esta infraestrutura avance, e que poidamos conseguir a tan anhelada
Intermodal, permitindo que a nosa actividade poida recuperar posicións no mapa
ferroviario estatal, en contra do que vostedes propoñen, e mellorar...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Hoxe como dicía a concellería é
un día importante para a cidade de Lugo. E vostede, señor Ameijide é o espírito da
contradición constante: ter que escoitar que son a que bloquea as inversións e, por
outro lado, terlle escoitado en distintas ocasións que son a que despilfarra por facer
excesivas  inversións,  por  executar  fondos  europeos,  por  adicarlle  orzamentos
municipais  ao  desenvolvemento  da  nosa  cidade,  incluído  tamén  a  creación  de
emprego,  como  pode  ser  ese  Lugo  transforma,  de  12  millóns  de  euros,  por
ausencia  de políticas  da Xunta de Galicia.  Pero  o tema hora é tremendamente
importante, como ben dicía a portavoz do Goberno, hai a historia aí detrás, que
evidentemente  todos  somos  coñecedores  da  mesma.  É  certo  que  había  unha
adxudicación que se suspendeu por parte, non só do Señor Rajoy, senón tamén da
Ministra naquel momento Ana Pastor (outra galega), retrocedendo e facendo que se
dilate no tempo unha infraestrutura tremendamente necesaria, porque non se trata
de que sexa o punto final de nada senón un inicio, un seguir avanzando, un seguir
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tendo  infraestruturas  que  nos  sitúen  no  mapa  que  no  se  permitan
ter competitividade económica e social.
Unha cohesión territorial e unha cohesión social, que veñen dadas tamén das mans
das infraestructuras. Evidentemente hoxe, como dicía, é un día moi importante para
a cidade de Lugo, a pesar de que non se chegara finalmente a ese acordo por
decisión unilateral dunha das partes, a pesar de que nesa reunión técnica había
conforme de todas as  administracións,  a  Xunta  tamén,  e  os técnicos  da Xunta
tamén,  en entender  que  iso  era  un  erro,  pero  finalmente  houbo  que  ir  a  outro
procedemento,  que  dilatou  máis  os  procesos.  Estou  por  convidalo  eu  señor
Ameijide a esa reunión do 20 de xuño en Madrid. Estou por convidalo e que veña
con nós, ao mellor non o invitan desde a Xunta, pero eu estou por convidado para
que se é así se sume a ese mesmo acordo que houbo en Ourense, porque ademais
que veña vostede a poñer aquí o exemplo de Ourense ten bemoles a cousa, señor
Ameijide. Porque ese convenio, non sei se o coñece, pero poñía uns porcentaxes
de financiamento, que se negan a asumir en Lugo, que se negan a asumir en Lugo.
Si, señor Ameijide, se negan a asumir en Lugo. O que pasa é que agora, claro, ante
a  vergoña,  pois  non,  non,  non,  e  o  chismorreo  por  debaixo  a  intentar  ser
maleducados e a entorpecer as intervencións das demais persoas. Pero é o que lle
pedimos exclusivamente: as mesmas condicións nas que se asinou o convenio de
Ourense  para  o  financiamento  do  aparcamento  que  vaia  dar  servizo  a  dúas
infraestructuras, pero queren que dea servizo a dúas infraestructuras, pero que o
financie só Adif.
Nós se acadamos ese compromiso por parte da Xunta o 20 de xuño, en breve
asinaremos ese convenio, porque é precisamente o que estamos esixindo e o que
estamos pedindo. Esperemos que neste momento se recapacite por parte da Xunta
de Galicia e que esa reunión que teremos proximamente, pois sexa o máis frutífera
para seguir avanzando. E si, foi un fito que chegara o AVE a Ourense, porque se
non chega a Ourense dificilmente pode chegar a Lugo. E dito isto, tamén é unha
realidade que debemos de seguir mellorando. Cuestión que eu reivindicaba cando
estaba señor Rajoy de presidente, e cuestión que sigo reivindicando estando Pedro
Sánchez de referente, porque para min os intereses que priman son os intereses
dos lucenses e da cidade. Non os meus intereses partidistas para que me dean un
cargo que  despois  poida  falar  por  aí  sen  a  veces  ten nin  moito  coñecemento,
porque, reitero, vir  poñer o exemplo do convenio de Ourense é que hai que ter
pouca vergonza en moito descoñecemento. Pero, como diciamos, hoxe é un día
importante:  imos  aprobar  esa  modificación  puntual  que  nos  permite  seguir
avanzando e poñendo a Lugo no mapa das infraestructuras. Imos proceder a votar
o proxecto de modificación puntual.

3/65  ESTUDO DE DETALLE DE AGREGACIÓN DAS PARCELAS 13 - 14 DO
QUINTEIRO 1206 (PRAZA MAIOR Nº 4 E 5) DO PEPRI FORMULADO POLA
MERCANTIL NINPE 2012,  S.L.,  REPRESENTADA POR DON JUAN CARLOS
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PENÍN VILLAR E REDACTADO POLO ARQUITECTO DON GERARDO GARCÍA-
BOENTE CARRO. ADAPTACIÓN ÁS NORMAS TÉCNICAS DE PLANEAMENTO
URBANÍSTICO DE GALICIA APROBADAS POLA ORDE DA CONSELLERÍA DE
MEDIO AMBIENTE, TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO
DE 2019 (DOG Nº 224, DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019): SUBSANACIÓN DE
DEFICIENCIAS.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  TENENTA  DE  ALCALDESA  DELEGADA  DA  ÁREA  DE
GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, EN SUBSTITUCIÓN DO
TENENTE DE ALCALDESA DELEGADO DA ÁREA DE SOSTIBILIDADE URBANA,
do 10 de maio de 2022, do teor literal seguinte:

“Examinado  o  expediente  de  referencia,  tramitado  polo  Negociado  de
Planeamento e visto o informe do Servizo de Urbanismo de data do 3-05-2022,
cuxa parte expositiva é do seguinte teor literal:

“Examinado o expediente de referencia, cómpre informar:
FEITOS

1º.- A Xunta de Goberno Local, na sesión celebrada con data do 3-06-2020,
aprobou inicialmente o Estudo de Detalle  de agregación das parcelas 13-14 do
quinteiro 1206 (Praza Maior nº 4 e 5) do Plan Especial de Protección, Rehabilitación
e Reforma Interior  do  Recinto  Amurallado  de Lugo e  a  súa  zona  de  influencia
(PEPRI), formulado pola mercantil “Ninpe 2012, S.L.”, representada por don Juan
Carlos Penín Villar e redactado polo arquitecto don Gerardo García-Boente Carro.
Este Estudo de Detalle foi aprobado definitivamente polo Concello Pleno na sesión
celebrada con data do 30-12-2020.

2º.- O contido do devandito Estudo de Detalle non se encontraba adaptado,
no  momento  da  súas  aprobacións  inicial  e  definitiva,  ás  Normas  Técnicas  de
Planeamento Urbanístico de Galicia (NTPUG), aprobadas pola Orde da Consellería
de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 10 de outubro de 2019 (DOG
nº 224, do 25 de novembro de 2019).

3º.-  Posteriormente,  con  data  do  9-3-2021,  por  parte  do  promotor
presentouse un exemplar do devandito instrumento de planeamento adaptado ás
devanditas NTPUG que, tras ser informado favorablemente polo Servizo municipal
de  Arquitectura  con  data  do  19-4-2021,  foi  obxecto  de aprobación  polo  acordo
plenario  de data do 27-5-2021.  O Servizo municipal  de Informática detectou no
mesmo  unha  serie  de  deficiencias  no  momento  de  levar  a  cabo  as  tarefas
correspondentes á súa dilixencia, o que motivou a presentación dun novo exemplar
subsanatorio con data do 18-6-2021, o cal foi informado desfavorablemente polo
Servizo Municipal de Arquitectura con data do 1-7-2021. Como consecuencia de tal
circunstancia presentouse polo promotor outro exemplar, con data do 13-9-2021,
que volveu a ser informado desfavorablemente polo devandito Servizo con data do
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11-11-2021, o que volveu a motivar a formulación doutro novo exemplar de Estudo
de detalle, coa mesma data do 11-11-2021, o cal foi obxecto de informe favorable
con data do 16-11-2021 polo Servizo Municipal de Arquitectura, sendo obxecto de
aprobación polo acordo plenario de data do 30-12-2021. Porén, este exemplar no
momento da súa inscrición no Rexistro de Planeamento Urbanístico de Galicia foi
obxecto  de reparos  por  parte  do  Servizo  de  Urbanismo  (Xefatura  Territorial  de
Lugo)  da  Consellería  de  Medio  Ambiente,  Territorio  e  Vivenda,  segundo  o  seu
escrito rexistrado, con data do 15-3-2022, no Sistema de Interconexión de Rexistros
(SIR). Esta circunstancia motivou a presentación polo promotor dun novo exemplar
neste  Concello  con  data  do  1-4-2022,  o  cal  foi  informado  favorablemente  polo
servizo Municipal de Arquitectura con data do 19-4-2022.

FUNDAMENTOS DE DEREITO
PRIMEIRO.- A Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia (LSG), no

seu artigo 48 literalmente estableceu: 
“Normas técnicas de planeamiento
1. Las normas técnicas del planeamiento urbanístico tendrán por objeto unificar los
criterios  técnicos  para  la  elaboración  de  los  documentos  de  planeamiento
urbanístico,  la  terminología  y  los  conceptos  urbanísticos  generales,  así  como
cualquier otra cuestión que precise aclaración u orientación técnica en materia de
planeamiento urbanístico.
2. La aprobación de las  normas técnicas  corresponde a la  persona titular  de la
consejería competente en materia de urbanismo, previa audiencia a la Federación
Gallega de Municipios y Provincias”.
O obxecto, contido, procedemento de aprobación e alcance destas normas técnicas
encóntranse  regulados  nos  artigos  88  e  89  do  Decreto  143/2016,  do  22  de
setembro, polo que se aproba o regulamento da LSG.

SEGUNDO.- As  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia
foron aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda,
de data do 10 de outubro de 2019. A súa Disposición final estableceu un prazo de
seis meses para a súa entrada en vigor, a contar dende a súa publicación no Diario
Oficial de Galicia, que tivo lugar no DOG nº 224 do 25 de novembro de 2019. En
consecuencia,  a devandita entrada en vigor tivo lugar con data do 25 de maio de
2020.
Pola  súa  banda,  a  súa  Disposición  transitoria  primeira,  no  seu  parágrafo  2,
establece que “Os plans en tramitación que non alcancen a aprobación inicial na
data  de  entrada  en  vigor  destas  normas  técnicas  de  planeamento  deberán
adaptarse a elas na súa totalidade”.  Tendo en conta que o presente Estudo de
Detalle non había alcanzado a súa aprobación inicial na devandita data do 25-5-
2020, encóntrase na obriga de adaptarse ás mesmas na súa integridade, a cal se
encontra cumprimentada de conformidade co manifestado no informe do Servizo
Municipal de Arquitectura, de data do 19-04-2022.

TERCEIRO.-  No DOG nº 78, de data do 25-4-2022, publícase a Orde da
Consellería de medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 8-4-2022, pola que
se  modifica  a  Orde  do  10-10-2019  de  aprobación  das  normas  técnicas  de
planeamento  urbanístico  de  Galicia.  De  conformidade  co  establecido  na  súa
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Disposición final única, esta modificación entrou en vigor con data do 26-4-2022,
dispoñendo no parágrafo número 1 da súa Disposición transitoria única que:  “Aos
instrumentos de planeamento urbanístico aprobados inicialmente antes da entrada
en vigor desta modificación non lles resultará de aplicación preceptiva esta, sen
prexuízo da posibilidade de adaptarse a ela voluntariamente”.
En consecuencia, o presente instrumento de planeamento, aprobado inicialmente
con data do 3-06-2020, non ten obriga legal de adaptarse a esta modificación.”
Esta Concelleira-Delegada, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o
seguinte acordo:

PRIMEIRO.- De  conformidade  co  informe  do  Servizo  Municipal  de
Arquitectura de data do 19-04-2022 no que pon de manifesto a subsanación das
deficiencias sinaladas polo Servizo de Urbanismo (Xefatura Territorial de Lugo) da
Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, APROBAR, en cumprimento
do  establecido  na  Disposición  transitoria  primeira  das  Normas  Técnicas  de
Planeamento Urbanístico de Galicia, aprobadas pola Orde da Consellería de Medio
Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224, do
25 de novembro de 2019), a adaptación ás mesmas do ESTUDO DE DETALLE DE
AGREGACIÓN DAS PARCELAS 13-14 DO QUINTEIRO 1206 (PRAZA MAIOR Nº
4 E 5) DO PLAN ESPECIAL DE PROTECCIÓN, REHABILITACIÓN E REFORMA
INTERIOR  DO  RECINTO  AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE
INFLUENCIA (PEPRI), formulado pola mercantil “Ninpe 2012, S.L.”, representada
por don Juan Carlos Penín Villar e redactado polo arquitecto don Gerardo García-
Boente Carro,  aprobado definitivamente polo acordo plenario  de data do 30-12-
2020. 

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes  desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo  publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  Estudo de Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición requisito  de eficacia do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles este acordo aos interesados, indicándolles que contra
el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente  acto,  o  cal  pon fin  á vía  administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.”
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2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE  URBANA  E  COHESIÓN  TERRITORIAL,  emitido  na  sesión
celebrada o día 20 de maio de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido
Socialista  de  Galicia-PSOE,  do  Bloque  Nacionalista
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- De  conformidade  co  informe  do  Servizo  Municipal  de
Arquitectura de data do 19-04-2022 no que pon de manifesto a subsanación das
deficiencias sinaladas polo Servizo de Urbanismo (Xefatura Territorial de Lugo) da
Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda,  APROBAR, en cumprimento
do  establecido  na  Disposición  transitoria  primeira  das  Normas  Técnicas  de
Planeamento Urbanístico de Galicia, aprobadas pola Orde da Consellería de Medio
Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224, do
25 de novembro de 2019), a adaptación ás mesmas do ESTUDO DE DETALLE DE
AGREGACIÓN DAS PARCELAS 13-14 DO QUINTEIRO 1206 (PRAZA MAIOR Nº
4 E 5) DO PLAN ESPECIAL DE PROTECCIÓN, REHABILITACIÓN E REFORMA
INTERIOR  DO  RECINTO  AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE
INFLUENCIA (PEPRI), formulado pola mercantil “Ninpe 2012, S.L.”, representada
por don Juan Carlos Penín Villar e redactado polo arquitecto don Gerardo García-
Boente Carro,  aprobado definitivamente polo acordo plenario  de data do 30-12-
2020. 

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
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aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles este acordo aos interesados, indicándolles que contra
el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente  acto,  o  cal  pon fin  á vía  administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

4/66  APROBACIÓN  DEFINITIVA  DO  ESTUDO  DE  DETALLE  PARA  A
ORDENACIÓN DE VOLUMES DA "PARCELA T" DO PARQUE EMPRESARIAL
AS  GÁNDARAS,  QUE  MODIFICA  AO  ANTERIORMENTE  APROBADO
DEFINITIVAMENTE  POLO  ACORDO  PLENARIO  DE  DATA  DO  3  DE
DECEMBRO  DE  2012,  FORMULADO  POLA  MERCANTIL  NORVENTO
ENERXÍA, S.L. (REPRESENTADA POR DONA MARTA FERNÁNDEZ CASTRO)
E REDACTADO POLO ARQUITECTO DON FRANCISCO MANGADO BELOQUI.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  TENENTA  DE  ALCALDESA  DELEGADA  DA  ÁREA  DE
GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, EN SUBSTITUCIÓN DO
TENENTE DE ALCALDESA DELEGADO DA ÁREA DE SOSTIBILIDADE URBANA,
do seguinte teor:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e  visto  o  informe  do  Servizo  de  Urbanismo  de  data  do  2-05-2022,  cuxa  parte
expositiva é do seguinte teor literal:
“Examinado o expediente de referencia, nel póñense de manifesto:

FEITOS
1)  A Xunta de Goberno Local,  en sesión ordinaria celebrada o día 16-02-2022,
adoptou,  entre  outros,  o  acordo  de  aprobar  inicialmente,  de  conformidade  cos
informes emitidos polos Servizos Municipais de Arqueoloxía e de Arquitectura con
datas  do  3-11-2021  e  4-2-2022,  respectivamente,  o  estudo  de  detalle  para  a
ordenación  de  volumes  da  “parcela  T”  do  parque  empresarial  “As  Gándaras”,
solicitado por “Norvento Enerxía,  S.L.”,  representada por dona Marta Fernández
Castro, así como o seu sometemento a información pública polo prazo dun MES a
través dos medios legalmente establecidos.
2) O sometemento a información pública foi realizado a través dos medios e nas
datas que a continuación se indican:
- Xornal "El Progreso", con data do 11-03-2022.
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- Diario Oficial de Galicia, con data do 15-03-2022 .
Realizóuselle notificación individual a “Norvento Enerxía, S.L.”, con data do 21-02-
2022.
3)  Con  data  do  27-04-2022,  o  Vicesecretario  deste  Concello  emite  certificación
acreditativa  de  que  durante  o  período  de  exposición  pública  e  notificacións
individuais  do  presente  estudo  de  detalle  non  se  presentou  reclamación  nin
alegación ningunha ao respecto.
4) Con data do 25-03-2022, rexistrouse por parte da Dirección Xeral do Patrimonio
Cultural no “Sistema de Interconexión de Rexistros” (SIR) o seu informe sectorial,
emitido no presente caso con carácter favorable.

CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
I)  A  figura  do  estudo  de  detalle  ten  natureza  xurídica  de  instrumento  de
planeamento en virtude do establecido nos artigos 45 e 79 da Lei 2/2016, do 10 de
febreiro,  do solo  de Galicia  (LSG)  e  80 e 192 do Decreto  143/2016,  do 22 de
setembro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do
solo de Galicia (RLSG).
II)  O estudo de detalle  obxecto do presente expediente formúlase en relación á
ordenación  de volumes da “parcela  T”  do parque empresarial  “As  Gándaras”  e
encaixa no preceptuado nos artigos 79.1 LSG e art. 192.1 RLSG, que dispoñen: 
“En desenvolvemento dos plans xerais, plans parciais e plans especiais, poderán
redactarse estudos de detalle cos seguintes obxectivos:
a) Completar ou reaxustar as aliñacións e as rasantes.
b) Ordenar os volumes edificables.
c)  Concretar  as  condicións  estéticas  e  de  composición  das  edificacións
complementarias do planeamento.”

Así mesmo, nos artigos 79.2 LSG e 192.2 RLSG, sinálanse os límites e
prohibicións que teñen os estudos de detalle,  os cales respéctanse no presente
proxecto de conformidade cos informes técnicos obrantes no presente expediente,
á vista dos cales cumpre tamén o establecido no artigo 193.1 do RLSG en canto á
documentación que integra o seu contido. 
III) Segundo os art. 80.1 LSG e 194.1 RLSG os estudos de detalle poderán ser
formulados polos concellos,  pola Administración autonómica,  por outros órganos
competentes  no  ámbito  urbanístico  e  polos  particulares  lexitimados  para  facelo
(neste caso a propiedade da parcela). 

Así mesmo, nos arts. 66 LSG e 159 RLSG imponse aos instrumentos de
planeamento de iniciativa particular, como o presente, a necesidade de acreditar,
no  caso  de  plans  elaborados  por  iniciativa  particular,  a  súa  aceptación  polos
propietarios ou propietarias que representen máis do 50 % da superficie do ámbito
de planeamento. 

No presente expediente cúmprese este requisito por parte da propiedade da
parcela obxecto do estudo de detalle  ao corresponder a titularidade catastral  á
propia  mercantil  “NORVENTO  ENERXÍA,  S.L.” (parcela  catastral
7765909PH1676N0001BL), tamén promotora do mesmo.
IV) A Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia (LSG), no seu artigo 48
literalmente estableceu: 
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“Normas técnicas de planeamiento
1. Las normas técnicas del planeamiento urbanístico tendrán por objeto unificar los
criterios  técnicos  para  la  elaboración  de  los  documentos  de  planeamiento
urbanístico,  la  terminología  y  los  conceptos  urbanísticos  generales,  así  como
cualquier otra cuestión que precise aclaración u orientación técnica en materia de
planeamiento urbanístico.
2. La aprobación de las  normas técnicas  corresponde a la  persona titular  de la
consejería competente en materia de urbanismo, previa audiencia a la Federación
Gallega de Municipios y Provincias”.

O obxecto, contido, procedemento de aprobación e alcance destas normas
técnicas encóntranse regulados nos artigos 88 e 89 do Decreto 143/2016, do 22 de
setembro, polo que se aproba o regulamento da LSG.

As  Normas  Técnicas  de  Planeamento  Urbanístico  de  Galicia foron
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019. A súa Disposición final estableceu un prazo de seis
meses para a súa entrada en vigor, a contar dende a súa publicación no Diario
Oficial de Galicia, que tivo lugar no DOG nº 224 do 25 de novembro de 2019. En
consecuencia,  a devandita entrada en vigor tivo lugar con data do 25 de maio de
2020.

O presente estudo de detalle está redactado de conformidade co esixido nas
devanditas  Normas  Técnicas  de  Planeamento  Urbanístico  de  Galicia,  de
conformidade co manifestado no informe do Servizo Municipal de Arquitectura, de
data do 4-2-2022, nos seguintes termos literais:  “Está adaptado á orde do 10 de
outubro de 2019 de aprobación das normas técnicas de planeamento urbanístico de
Galicia”.

Cómpre sinalar que no DOG nº 78, de data do 25-4-2022, publícase a Orde da
Consellería de medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 8-4-2022, pola que
se  modifica  a  Orde  do  10-10-2019  de  aprobación  das  normas  técnicas  de
planeamento  urbanístico  de  Galicia.  De  conformidade  co  establecido  na  súa
disposición final única, esta modificación entrou en vigor con data do 26-4-2022,
dispoñendo no parágrafo número 1 da súa disposición transitoria única que:  “Aos
instrumentos de planeamento urbanístico aprobados inicialmente antes da entrada
en vigor desta modificación non lles resultará de aplicación preceptiva esta, sen
prexuízo da posibilidade de adaptarse a ela voluntariamente”.

En  consecuencia,  o  presente  instrumento  de  planeamento,  aprobado
inicialmente  con data  do 16-02-2022,  non ten obriga legal  de adaptarse a esta
modificación.
V) O seu procedemento de aprobación atópase regulado nos seus artigos 80, 82 e
88 da LSG e 194, 199 e 209 do RLSG , segundo os cales restan por cumprir os
seguintes trámites:
- Aprobación definitiva (artigo 80.2).
- Publicación do acordo de aprobación definitiva no DOG, no prazo dun mes desde
a súa adopción. Xunto coa publicación deste acordo publicarase a referencia ao
enderezo  electrónico  no  que  figurará  o  contido  íntegro  do  Estudo  de Detalle  a
disposición do público (artigo 82.2).
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- Remisión dun exemplar deste Estudo de Detalle en soporte dixital, debidamente
dilixenciado, á Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda (CMATV) para
a súa inscrición no Rexistro de Planeamento Urbanístico de Galicia (artigo 88.3).
Sendo esta inscrición requisito de eficacia do acordo de aprobación definitiva (artigo
82.4). Posteriormente procederase á publicación do anuncio no BOP, conforme ao
establecido no artigo 82.3 da LSG.”

Esta  Concelleira-Delegada,  propón  que,  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  se
adopte o seguinte acordo:

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente, de conformidade co informe favorable
da Dirección  Xeral  do Patrimonio  Cultural  de  data  do  25-03-2022,  o  estudo de
detalle    formulado  para  a  ordenación  de  volumes  da  “parcela  T”  do  parque
empresarial “As Gándaras”, formulado pola entidade mercantil “Norvento Enerxía,
S.L.”, representada por dona Marta Fernández Castro e redactado polo arquitecto
don Francisco Mangado Beloqui (artigo 80.2 da LSG).

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva
no DOG, no prazo dun mes desde a súa adopción. Xunto coa publicación deste
acordo publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido
íntegro deste Estudo de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ó establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE  URBANA  E  COHESIÓN  TERRITORIAL emitido  na  sesión
celebrada o día 20 de maio de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido
Socialista  de  Galicia-PSOE,  do  Bloque  Nacionalista
Galego e de Ciudadanos Lugo.
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- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente, de conformidade co informe favorable
da  Dirección  Xeral  do Patrimonio  Cultural  de  data  do 25-03-2022,  o  estudo  de
detalle    formulado  para  a  ordenación  de  volumes  da  “parcela  T”  do  parque
empresarial “As Gándaras”, formulado pola entidade mercantil “Norvento Enerxía,
S.L.”, representada por dona Marta Fernández Castro e redactado polo arquitecto
don Francisco Mangado Beloqui (artigo 80.2 da LSG).

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva
no DOG, no prazo dun mes desde a súa adopción. Xunto coa publicación deste
acordo publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido
íntegro deste Estudo de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  Estudo de Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición requisito  de eficacia do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ó establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente  acto,  o  cal  pon fin  á vía  administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

5/67 APROBACIÓN DEFINITIVA DO ESTUDO DE DETALLE DE AGREGACIÓN
DE PARCELAS CORRESPONDENTES AOS NÚMEROS 18 E 20 DA RÚA SAN
FROILÁN  (UNIDADES  EDIFICATORIAS  130109  E  130110  DO  PEPRI,
FORMULADO  POR  DON  MANUEL  FRANCISCO  GÓMEZ  ÁLVAREZ,
REPRESENTADO POR DON JOSÉ MANUEL LÓPEZ VALIÑO E REDACTADO
POLO ARQUITECTO DON JOSÉ MANUEL LÓPEZ VALIÑO.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:
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1.-  PROPOSTA  DA  TENENTA  DE  ALCALDESA  DELEGADA  DA  ÁREA  DE
GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, EN SUBSTITUCIÓN DO
TENENTE DE ALCALDESA DELEGADO DA ÁREA DE SOSTIBILIDADE URBANA,
do 3 de maio de 2022, do seguinte teor literal:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e  visto  o  informe do  Servizo  de  Urbanismo  de  data  do  3-05-2022,  cuxa  parte
expositiva é do seguinte teor literal:
“Examinado o expediente de referencia, nel póñense de manifesto:

FEITOS
1) A Xunta de Goberno Local,  en sesión ordinaria  celebrada o día 25-06-2020,
adoptou,  entre  outros,  o  acordo  de  aprobar  inicialmente,  de  conformidade  cos
informes emitidos polos Servizos Municipais de Arquitectura e de Arqueoloxía con
datas  do  16-6-2020  e  17-6-2020,  respectivamente,  o  estudo  de  detalle  de
agregación de parcelas correspondentes aos números 18 e 20 da rúa San Froilán
(Unidades  edificatorias  130109  e  130110  do  Plan  Especial  de  Protección,
Rehabilitación e Reforma Interior do Recinto Amurallado de Lugo e a súa zona de
influencia  (PEPRI),  formulado  por  don  Manuel  Francisco  Gómez  Álvarez,
representado por don José Manuel López Valiño e redactado polo arquitecto don
José Manuel López Valiño, así como o seu sometemento a información pública polo
prazo dun MES a través dos medios legalmente establecidos.
2) O sometemento a información pública foi realizado a través dos medios e nas
datas que a continuación se indican:
-Xornal "El Progreso", con data do 15-07-2020.
-Diario Oficial de Galicia, con data do 11-08-2020 .
Realizáronse notificacións individuais a don Manuel Francisco Gómez Álvarez e a
Edificio Calle del Sol, S.L., con datas do 13-07-2020.
3)  Con  data  do  24-09-2020,  a  Vicesecretaria  deste  Concello  emite  certificación
acreditativa  de  que  durante  o  período  de  exposición  pública  e  notificacións
individuais  do  presente  estudo  de  detalle  non  se  presentou  reclamación  nin
alegación ningunha ao respecto.
4) Con data do 29-1-2021 a Dirección Xeral  do Patrimonio Cultural  rexistrou no
Sistema de Interconexión de Rexistros (SIR) o seu informe favorable relativo ao
presente Estudo de Detalle.  Neste informe,  entre outras cousas,  literalmente se
establece:
“O  conxunto  das  operacións   propostas  considéranse  axeitadas  a  protección
patrimonial e o PEPRI en vigor no Conxunto histórico de Lugo.

Asemade, dende o punto de vista arqueolóxico, cómpre sinalar o seguinte:
Nestes predios levouse a cabo un “proxecto de escavación arqueolóxica en
área nos solares nº 16, 18 e 20 de rúa San Froilán de Lugo (UU.EE 130108,
130109  e  130110)  (CT102A  2020/059-0)”,  onde  apareceron  vestixios  de
extraordinario  interese arqueolóxico,  coa detección dun importante conxunto
oleiro, con dous fornos e estruturas anexas, repertorio da producción cerámica,
e elementos do insumo desta actividade, como unha impresionante roda de
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oleiro. Na resolución desta Consellería de 01.10.2020 establecíase: “Pola súa
relevancia  o conxunto,  localizado nos patios traseiros entre os edificios e a
muralla,  merece  ser  conservado,  e  no  posible  integrado  nas  futuras
instalacións. Neste senso deberá solicitarse ao promotor a presentación dunha
proposta  para  a  conservación  e  integración  dos  restos  arqueolóxicos,  que
contemple a proximidade da muralla”.

Coas medidas propostas no documento, a agregación de parcelas proposta non
entra en contradición coa conservación dos restos arqueolóxicos.”
5)  Despois  de  diversas  documentacións  complementarias  presentadas  polo
promotor,  xa  adaptadas  ás   Normas  Técnicas  de  Planeamento  Urbanístico  de
Galicia (NTPUG), a última versión rexistrada de entrada neste Concello, con data
do 8-4-2022, foi informada favorablemente polo Servizo Municipal de Arquitectura
con data do 18-4-2022.

CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
I)  A  figura  do  estudo  de  detalle  ten  natureza  xurídica  de  instrumento  de
planeamento en virtude do establecido nos artigos 45 e 79 da Lei 2/2016, do 10 de
febreiro,  do solo  de Galicia  (LSG) e  80 e  192 do Decreto 143/2016,  do 22 de
setembro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do
solo de Galicia (RLSG).
II) O estudo de detalle obxecto do presente expediente encaixa no preceptuado nos
artigos 79.1 LSG e art. 192.1 RLSG, que dispoñen:
 “En desenvolvemento dos plans xerais, plans parciais e plans especiais, poderán
redactarse estudos de detalle cos seguintes obxectivos:
a) Completar ou reaxustar as aliñacións e as rasantes.
b) Ordenar os volumes edificables.
c)  Concretar  as  condicións  estéticas  e  de  composición  das  edificacións
complementarias do planeamento.”
Así mesmo, nos artigos 79.2 LSG e 192.2 RLSG, sinálanse os límites e prohibicións
que teñen os estudos de detalle,  os cales respéctanse no presente proxecto de
conformidade cos informes técnicos obrantes no presente expediente, á vista dos
cales cumpre tamén o establecido no artigo 193.1 do RLSG e no art. 11 do PEPRI
en canto á documentación que integra o seu contido. 
III) Esta regulación compleméntase coa contida nos arts. 10, 11, 12 e 92 do PEPRI,
xa  que  o  presente  estudo  de  detalle  pretende  a  agregación  de  dúas  unidades
edificatorias,  a  130109  con  referencia  catastral  7536009PH1673F0001GA
(catalogada co Nivel 4 “Coherente co caserío”) e a 130110 con referencia catastral
7536010PH1673F0001BA (non catalogada),  do PEPRI (Ordenanza de Ensanche
Recente Intramuros), e iso pola vía concreta dos artigos 10-1-c) e 92 do devandito
instrumento de planeamento, antes mencionados,  segundo os cales permítese a
agregación de ata un máximo de dúas unidades edificatorias, cando contribúan á
conservación xeral do carácter do conxunto, por implicar unha mellora das relacións
co entorno ou das condicións de habitabilidade, ou para evitar usos degradantes
para o propio conxunto.
Isto é congruente co establecido no artigo 56 -a) da Lei 5/2016, do 4 de maio, do
patrimonio cultural de Galicia, que literalmente establece:
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“Contido do plan especial de protección.
O plan especial de protección ao que se refire o artigo anterior terá, ademais do
previsto na súa propia normativa, o contido seguinte:
a) A definición da estrutura territorial do ben en función da súa natureza, a análise
da súa significación cultural e as características xerais do contorno e os criterios
para mantela, coa documentación histórica e a información gráfica e planimétrica
necesaria para unha completa descrición de todos os elementos que constitúen o
ben.  As  modificacións  de  aliñacións  e  rasantes  existentes,  as  alteracións  da
edificabilidade,  os  incrementos  de  volume  e  as  parcelacións  e  agregacións  de
inmobles serán obxecto de estudo pormenorizado no plan, que deberá xustificar o
seu mantemento, modificación ou supresión”. 
O presente Estudo de Detalle cumpre coas anteriores prescricións ó haber sido
informado favorablemente polo Servizo Municipal de Arquitectura.
IV) É de significar que no PXOM vixente, aprobado definitivamente de forma parcial
pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas (CMATI),
do  29-04-11,  o  PEPRI  foi  asumido  como  planeamento  incorporado  coa
denominación “URPI-1.R” en cumprimento do establecido no artigo 19.2 do entón
vixente “Reglamento de Planeamiento”, aprobado polo Real decreto 2159/1978.
V) Segundo os art.  80.1 LSG e 194.1 RLSG os estudos de detalle poderán ser
formulados polos concellos,  pola Administración autonómica,  por outros órganos
competentes  no  ámbito  urbanístico  e  polos  particulares  lexitimados  para  facelo
(neste caso a propiedade da parcela). 
Así  mesmo,  nos  arts.  66  LSG  e  159  RLSG  imponse  aos  instrumentos  de
planeamento de iniciativa particular, como o presente, a necesidade de acreditar,
no  caso  de  plans  elaborados  por  iniciativa  particular,  a  súa  aceptación  polos
propietarios ou propietarias que representen máis do 50 % da superficie do ámbito
de planeamento. 
No presente  expediente  consta  a  acreditación documental  destes requisitos  por
parte da propiedade das parcelas obxecto do estudo de detalle, correspondendo a
súa titularidade ao propio promovente don Manuel Francisco Gómez Álvarez. 
VI) As  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia foron aprobadas
pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 10 de
outubro de 2019. A súa Disposición final estableceu un prazo de seis meses para a
súa entrada en vigor, a contar dende a súa publicación no Diario Oficial de Galicia,
que tivo lugar no DOG nº 224 do 25 de novembro de 2019. En consecuencia,  a
devandita entrada en vigor tivo lugar con data do 25 de maio de 2020.
Pola  súa  banda,  a  súa  Disposición  transitoria  primeira,  no  seu  parágrafo  2,
establece que “Os plans en tramitación que non alcancen a aprobación inicial na
data  de  entrada  en  vigor  destas  normas  técnicas  de  planeamento  deberán
adaptarse a elas na súa totalidade”.  Tendo en conta que o presente Estudo de
Detalle non había alcanzado a súa aprobación inicial na devandita data do 25-5-
2020, encóntrase na obriga de adaptarse ás mesmas na súa integridade, a cal se
encontra cumprimentada de conformidade co manifestado no informe do Servizo
Municipal de Arquitectura, de data do 18-04-2022.
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VII) No DOG nº 78, de data do 25-4-2022,  publícase a Orde da Consellería de
medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 8-4-2022, pola que se modifica a
Orde  do  10-10-2019  de  aprobación  das  normas  técnicas  de  planeamento
urbanístico de Galicia.  De conformidade co establecido na súa Disposición final
única,  esta modificación entrou en vigor con data do 26-4-2022,  dispoñendo no
parágrafo número 1 da súa Disposición transitoria única que: “Aos instrumentos de
planeamento urbanístico aprobados inicialmente antes da entrada en vigor desta
modificación  non  lles  resultará  de  aplicación  preceptiva  esta,  sen  prexuízo  da
posibilidade de adaptarse a ela voluntariamente”.
En consecuencia, o presente instrumento de planeamento, aprobado inicialmente
con data do 25-06-2020, non ten obriga legal de adaptarse a esta modificación.
VIII) O seu procedemento de aprobación atópase regulado nos seus artigos 80, 82
e 88 da LSG e 194, 199 e 209 do RLSG , segundo os cales restan por cumprir os
seguintes trámites:
- Aprobación definitiva (artigo 80.2).
- Publicación do acordo de aprobación definitiva no DOG, no prazo dun mes desde
a súa adopción. Xunto coa publicación deste acordo publicarase a referencia ao
enderezo  electrónico  no  que  figurará  o  contido  íntegro  do  Estudo  de Detalle  a
disposición do público (artigo 82.2). 
- Remisión dun exemplar deste Estudo de Detalle en soporte dixital, debidamente
dilixenciado, á Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda (CMATV) para
a súa inscrición no Rexistro de Planeamento Urbanístico de Galicia (artigo 88.3).
Sendo esta inscrición requisito de eficacia do acordo de aprobación definitiva (artigo
82.4). Posteriormente procederase á publicación do anuncio no BOP, conforme ao
establecido no artigo 82.3 da LSG.”
Esta Concelleira-Delegada, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o
seguinte acordo:
PRIMEIRO.-  Aprobar  definitivamente,  de  conformidade  co  informe  favorable  da
Dirección Xeral do Patrimonio Cultural de data do 29-01-2021, o estudo de detalle
de  agregación  de  parcelas  correspondentes  aos  números  18  e  20  da  rúa San
Froilán (Unidades edificatorias 130109 e 130110 do Plan especial de protección,
rehabilitación e reforma interior  do recinto amurallado de Lugo e a súa zona de
influencia,  PEPRI),  formulado  por  don  Manuel  Francisco  Gómez  Álvarez,
representado por don José Manuel López Valiño e redactado polo arquitecto don
José Manuel López Valiño (artigo 80.2 da LSG).
SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva no DOG,
no  prazo dun mes desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo
publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro
deste Estudo de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 
TERCEIRO.-  Unha  vez  publicado  o  anuncio  no  DOG,  ao  que  fai  referencia  o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  Estudo de Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición requisito  de eficacia do acordo de
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aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.
CUARTO.- Notificarlles  este acordo aos interesados,  indicándolles que contra el
poderán interpoñer recurso contencioso-administrativo ante a Sala do Contencioso-
Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da Lei 29/1998,
do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día seguinte ao
da notificación do presente acto, o cal pon fin á vía administrativa (artigo 46 da Lei
29/1998, do 13 de xullo),  sen prexuízo de que poidan interpoñer calquera outro
recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE  URBANA  E  COHESIÓN  TERRITORIAL,  emitido  na  sesión
celebrada o día 20 de maio de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido
Socialista  de  Galicia-PSOE,  do  Bloque  Nacionalista
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente, de conformidade co informe favorable
da Dirección  Xeral  do Patrimonio  Cultural  de  data  do  29-01-2021,  o  estudo de
detalle de agregación de parcelas correspondentes aos números 18 e 20 da rúa
San  Froilán  (Unidades  edificatorias  130109  e  130110  do  Plan  especial  de
protección, rehabilitación e reforma interior do recinto amurallado de Lugo e a súa
zona de influencia, PEPRI), formulado por don Manuel Francisco Gómez Álvarez,
representado por don José Manuel López Valiño e redactado polo arquitecto don
José Manuel López Valiño (artigo 80.2 da LSG).

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva
no DOG, no prazo dun mes desde a súa adopción. Xunto coa publicación deste
acordo publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido
íntegro deste Estudo de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
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Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición requisito  de eficacia do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente  acto,  o  cal  pon fin  á vía  administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

TRANSPORTES

6/68 MODIFICACIÓN TARIFAS DE TAXIS CONCELLO DE LUGO 2022.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DE  ACORDO  ASINADA  POLA  XEFA  DE  SECCIÓN  DE
MOBILIDADE URBANA E SANCIÓNS E O TENENTE DELEGADO DA ÁREA DE
MOBILIDADE E INFRAESTRUTURAS URBANAS o 28 de abril  de 2022, e cuxo
teor literal é o seguinte:

“Antecedentes de Feito
Proposta da Asociación de Profesional de Trabajadores Autónomos de Auto Taxi y
Gran Turismo de la Provincia de de modificación de tarifas de taxi para o ano 2022
conforme o estudo económico que consta no expediente, do seguinte teor:  
TARIFA 1: Días laborais de 6:00 a 22:00 horas
Baixada de bandeira 3,75 €*
Kilómetro percorrido 1,03 €
Hora de espera 19,71€
*1.700 m ou tempo equivalente
TARIFA 2: Sábados, domingos, festivos e días laborais durante as festas de
San Froilán de 6:00 a 22:00 horas.
Baixada de bandeira 4,20 €*
Kilómetro percorrido 1,07 €
Hora de espera 19,71€
*1.700 m ou tempo equivalente
TARIFA  3:  Servizo  nocturno  de  22:00  a  6:00  horas:  sábados,  domingos,
festivos durante as festas de San Froilán e os días de Nadal e Ano Novo (de 0
a 24 horas)
Baixada de bandeira 4,80 €*
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Kilómetro percorrido 1,39 €
Hora de espera 26,98 €
* 1.700 m ou tempo equivalente
SUPLEMENTOS
Equipaxe (maleta ou bulto) 0,55 €
A Asociación propoñente da modificación descrita xustifica esta principalmente en
que as tarifas non foron modificadas dende o ano 2013 baseándose en parámetros
obtidos  dos  datos  que  manexa  o  propio  sector  como  son  o  tipo  de  servizos
prestados e kilómetros percorridos. Propoñen modificacións en canto ó axuste do
horario tarifa diurna/tarifa nocturna, incremento do importe da baixada de bandeira
co establecemento  de  1.700  metros  ou  tempo equivalente  e  a  eliminación  dos
suplementos por salida de estación.
O  estudo  que  se  achega  pola  Asociación  de  Taxis  utilizado  para  o  cáculo  da
reestructuración das tarifas ten en conta gastos de persoal (cálculo de salario anual
e titular  asalariado e costes de seguridade social)  gastos de explotación (IVTM,
seguros, cuota de Radiotaxi, ITV…), e datos estatísticos (estimación de kilómetros
anuais a percorrer,  en vacío,  en servizo,  horas traballadas,  número de servizos
anuais  e  outros),  gastos  do  vehículo  e  estimación  de  ingresos  a  percibir  coa
proposta de modificación.
Para o establecemento das tarifas haberanse de ter en conta varios condicionantes
técnicos como son:
1.- As cantidades que marque o contador deben ser múltiplos de 0,05 €, por ser
este o valor de paso, é dicir, os saltos do taxímetro deben ter unha resolución de 5
céntimos de euro, e este é un requisito do aparato taxímetro segundo o anexo XI do
RD 889/2006, de 21 de xullo polo que se regula o control metereolóxico do Estado
sobre os instrumentos de medida. Polo tanto a tarifa “baixada de bandeira” ha de
seguir ese criterio.
2.- Os suplementos han de conservar a actual simplificación e adoptar o criterio de
valores redondeados coa fin de facilitar a suma á cantidade marcada no taxímetro.
3.- Evolución do IPC.
4.- Mellora na calidade do servizo e o custe que ten para os titulares das licenzas.
5.- Ofrecer ós consumidores un prezo equilibrado.
Tendo en conta o anterior e considerando a proposta presentada, cabe sinalar o
seguinte: 
- Tarifa 1: Días laborais de 06:00 a 22:00 horas
Prodúcese unha modificación en canto ás tarifas actuais incrementandose nunha
hora. (pasase de 7:00 horas a 22:00 horas a 6:00 a 22 horas)
A tarifa  de baixada  de bandeira supón  un incremento do 99,47% respecto  das
tarifas vixentes tendo en conta que se correspondería co percorrido dunha distancia
de 1.700 metros; en canto ó proposto pola Asociación a este respecto como “1.700
m o tiempo equivalente” pode plantexar dúbidas de transparencia para o usuario en
canto ó que é ou se interpreta por tempo equivalente ó non atoparse concretado.
Pasase de 1,88 a 3,75 €.
Kilómetro  precorrido:  supón  un  incremento  dun  6,19%  sobre  a  tarifa  vixente
pasando de 0,97 a 1,03€.
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Hora de espera: Non se producen modificacións respecto ás vixentes.
- Tarifa 2: Sábados, domingos, festivos, días laborais durante a festa de San
Froilán de 06:00 a 22:00 horas.
Baixada de bandeira:  supón un incremento do 70% respecto das vixentes pasando
de 2,47 a  4,20€.  Inclúese a  distancia  de 1.700 metros de percorrido  ou tempo
equivalente.
Kilómetro  percorrido:  A  tarifa  proposta  incrementase  nun  5,94%  respecto  das
actuais pasando de 1,01 a 1,07€.
Hora de espera: Non se producen modificación respecto ás vixentes.
-  Tarifa  3:  Servizo  nocturno  de  22:00  a  6:00  horas:  sábados,  domingos,
festivos durante as festas de San Froilán e días de Nadal e Ano Novo (de 0 a
24:00 horas)
Baixada de bandeira: Increméntase nun 88,24% respecto das vixentes pasando de
2,55 a 4,80€.
Kilómetro percorrido: non sufre variación algunha manténdose en 1,39€.
Hora de espera: Non sofre variación manténdose en 26,98€.
Suplementos  (equipaxe-maleta  ou  bulto):  Propónse  unha  tarifa  de  0,55€
reducíndose en 0,01 € a tarifa vixente e suprimíndose o suplemento de “salidas de
las estaciones”.
Normativa de aplicación:
- Lei 4/2013, do 30 de maio, de transporte público de persoas en vehículos
turismo de Galicia, modificada pola Lei 13/2015, do 24 de decembro, de medidas
fiscais, administrativas que regula o réxime económico do servizo de taxi. 
Art: 40. 1:  “A prestación do servizos de taxi está suxeita a un réxime de tarifas
obrigatorias que deberán garantir a cobertura do custo real do servizo en condicións
normais de produtividade e organización, e permitirán unha axeitada amortización e
un razonable beneficio industrial.”
Art: 40.4: “As tarifas de aplicación aos servizos urbanos de taxi serán fixadas polos
concellos ou no seu caso polas entidades competentes das áreas de prestación
conxunta. Estas tarifas serán de aplicación aos servizos interurbanos, no tramo que
discorra polo termo municipal de orixe do transporte. Fóra deste, aplicaranse as
tarifas interurbanas que serán fixadas pola consellería competente en materia de
transportes da Xunta de Galicia. Para fixar as referidas tarifas será preceptivo dar
audiencia,  previa  á  súa  aprobación,  ao  Consello  Galego  de  Transportes,  para
solicitar  as  condicións  que estime pertinentes.  En todo caso,  a  aprobación  das
tarifas está suxeita á lexislación vixente en materia de prezos.”
-Lei 7/1996, do 7 de xuño, de Medidas urxentes de carácter fiscal e fomento e
liberalización da actividade económica (disposición final, Anexo II)
- Lei 5/1997, do 22 de xullo, de Administración Local de Galicia.
- Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, polo que se aproba o Texto
Refundido da Lei Reguladora das Facendas Locais.
- Decreto 230/2020, do 23 de decembro polo que se establece a estructura
orgánica da Vicepresidencia Segunda e Consellería de Economía, Empresa e
Innovación da Xunta de Galicia.
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-  Decreto  106/1984,  do  24  de  maio,  polo  que  se  modifica  e  regula  a
composición e funcións da Comisións de Prezos de Galicia. 
Consta  informe do  Servizo  de  Intervención  no  que  se  conclúe  que  o  presente
expediente non ten que ser obxecto de dita fiscalización previa limitada por canto
non  é  susceptible  de  producir  dereitos  ou  obrigas  de  contido  económico  ou
movementos  de fondos e  valores,  xa  que as  tarifas  que aboan  os usuarios  do
servizo de taxi non supoñen uns ingresos económicos nas arcas municipais.  
En base ó anterior, PROPÓNSE, que polo Excmo. Concello Pleno se adopten
os seguintes acordos:
PRIMEIRO: Aprobar, inicialmente as seguintes tarifas que han de rexer o servizo de
autotaxis:
TARIFA 1: Días laborais de 6:00 a 22:00 horas
Baixada de bandeira 3,75 €*
Kilómetro percorrido 1,03 €
Hora de espera 19,71€
*1.700 m ou tempo equivalente

TARIFA 2: sábados, domingos, festivos e días laborais durante as festas de
San Froilá de 6 a 22 horas.
Baixada de bandeira 4,20 €*
Kilómetro percorrido 1,07 €
Hora de espera 19,71€
*1.700 m ou tempo equivalente
TARIFA 3: Servizo nocturno de 22 a 6 horas: sábados,  domingos, festivos
durante as festas de San Froilán e os días de Nadal e Ano Novo (de 0 a 24
horas)
Baixada de bandeira 4,80 €*
Kilómetro percorrido 1,39 €
Hora de espera 26,98 €
* 1.700 m ou tempo equivalente
SUPLEMENTOS
Equipaxe (maleta ou bulto) 0,55 €
SEGUNDO: A vixencia das tarifas aprobadas para o ano 2022, manterase ata a súa
modificación polo procedemento legal e regulamentariamente establecido.
TERCEIRO: Dar traslado da proposta de modificación das tarifas de taxi presentada
pola  Asociación  Profesional  de  Traballadores  Autónomos  de  Autotaxi  e  Gran
Turismo  da  Provincia  de  Lugo  ás  asociacións  profesionais  de  traballadores  e
empresarios do taxi  e ás de consumidores e usuarios,  así  como ordenar  a súa
publicación  no Boletín Oficial  da  Provincia  para que,  en trámite  de audiencia  e
información pública e por un prazo de quince días hábiles, os interesados poidan
formular cantas alegacións e suxerencias teñan por conveniente.
CUARTO:De non presentar alegacións ou suxestións no prazo de audiencia, dar
traslado de dita proposta de modificación das tarifas ó CONSELLO GALEGO DE
TRANSPORTES  para  que  en  audiencia  preceptiva  e  previa  á  aprobación  polo
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Excmo. Concello Pleno, expoña as consideracións que estime pertinentes para a
súa posterior  remisión á Dirección Xeral  de Comercio da Xunta de Galicia  para
autorización dos prezos máximos do servizo de transporte en taxi.”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
CULTURA,  TURISMO  E  PROMOCIÓN  DA  LINGUA  E  DE  MOBILIDADE  E
INFRAESTRUTURAS URBANAS, emitido na sesión celebrada o día 19 de maio de
2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido
Socialista  de  Galicia-PSOE,  do  Bloque  Nacionalista
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar, inicialmente as seguintes tarifas que han de rexer o
servizo de autotaxis:

TARIFA 1: Días laborais de 6:00 a 22:00 horas

Baixada de bandeira 3,75 €*
Kilómetro percorrido 1,03 €
Hora de espera 19,71€
*1.700 m ou tempo equivalente

TARIFA 2: sábados, domingos, festivos e días laborais durante as festas de
San Froilá de 6 a 22 horas.

Baixada de bandeira 4,20 €*
Kilómetro percorrido 1,07 €
Hora de espera 19,71€
*1.700 m ou tempo equivalente

TARIFA 3: Servizo nocturno de 22 a 6 horas: sábados,  domingos, festivos
durante as festas de San Froilán e os días de Nadal e Ano Novo (de 0 a 24
horas)
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Baixada de bandeira 4,80 €*
Kilómetro percorrido 1,39 €
Hora de espera 26,98 €
* 1.700 m ou tempo equivalente

SUPLEMENTOS
Equipaxe (maleta ou bulto) 0,55 €

SEGUNDO.- A vixencia das tarifas aprobadas para o ano 2022, manterase
ata a súa modificación polo procedemento legal e regulamentariamente establecido.

TERCEIRO.- Dar traslado da proposta de modificación das tarifas de taxi
presentada pola Asociación Profesional de Traballadores Autónomos de Autotaxi e
Gran Turismo da Provincia de Lugo ás asociacións profesionais de traballadores e
empresarios do taxi  e ás de consumidores e usuarios,  así  como ordenar  a súa
publicación  no Boletín Oficial  da  Provincia  para que,  en trámite  de audiencia  e
información pública e por un prazo de quince días hábiles, os interesados poidan
formular cantas alegacións e suxerencias teñan por conveniente.

CUARTO.-  De  non  presentar  alegacións  ou  suxestións  no  prazo  de
audiencia, dar traslado de dita proposta de modificación das tarifas ó CONSELLO
GALEGO  DE  TRANSPORTES  para  que  en  audiencia  preceptiva  e  previa  á
aprobación  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  expoña  as  consideracións  que  estime
pertinentes para a súa posterior remisión á Dirección Xeral de Comercio da Xunta
de Galicia para autorización dos prezos máximos do servizo de transporte en taxi.

INTERVENCIÓN

7/69  APROBACIÓN  DO  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO
NÚM. 7-2022.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos: 

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 5 de maio de 2022, do seguinte teor:

“IMPORTE FACTURAS: 13.927,91 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 11.598,60 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 2.329,31 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
IMPORTE TOTAL: 13.927,91 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2022: 13.927,91 €

39

C
V
D
:
 
S
C
o
E
Q
K
r
0
7
0
5
l
O
/
r
l
d
a
w
H

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
5
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  servizos
municipais  ao  departamento  de  Contabilidade  municipal  facturas  devengadas  e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento, por un importe total de 13.927,91 €.

No presente exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  outorgada  polos  responsables  técnicos
municipais, así como polos titulares das concellerías delegadas das Áreas ás ditas
facturas corroborando así a efectiva execución dos servizos e as subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no orzamento corporativo para
o  exercicio  2022,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos  contables
RC  asinados  pola  tesoureira  municipal  como  responsable  da  Contabilidade
municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito dispoñible,  por  importe total  de
13.927,91  €  (contía  imputable  ao  orzamento:  13.927,91  €)  nas  respectivas
aplicacións presupostarias de imputación relacionadas, sen que tal  circunstancia
supoña  ningún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e
esencial, asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación
dos gastos relacionados con cargo aos créditos do orzamento vixente non causará
ningún  prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do
exercizo corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da
calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais, e atendendo á conformidade outorgada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  xeral  municipal  Ref
2022/746, de data 05.05.2022 relativo ao expediente de administrativo extraxudicial
de créditos  7-2022,  coas consideracións  nel  contidas,  esta alcaldía  no uso das
atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do seguinte acordo:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 13.927,91 €
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COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78452
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370103585
65

20/5/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 58,98 0,00 12,39 71,37

78453
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370144415
29

18/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 89,09 0,00 18,71 107,80

78454
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370144699
81

18/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 32,12 0,00 6,75 38,87

78455
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370150493
44

24/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 73,25 0,00 15,38 88,63

78456
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370169297
24

19/8/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 123,83 0,00 26,00 149,83

78457
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370144586
90

18/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 16,36 0,00 3,44 19,80
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COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78459
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370185936
75

14/7/201
9

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 12,07 0,00 2,53 14,60

78460
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370186004
91

14/7/201
9

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 7,90 0,00 1,66 9,56

78461
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370060450
11

20/3/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 11,64 0,00 2,44 14,08

78868
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
680

18/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 136,82 0,00 28,73 165,55

78870
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370118157
57 5/5/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 21,84 0,00 4,59 26,43

78871
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370118157
65 5/5/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 130,58 0,00 27,42 158,00
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COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78872
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370118261
75 6/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 61,99 0,00 13,02 75,01

78873
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
175

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 343,44 0,00 72,12 415,56

78874
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
170

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 304,17 0,00 63,88 368,05

78875
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
173

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 241,08 0,00 50,63 291,71

78876
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
368

13/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 229,63 0,00 48,22 277,85

78877
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
164

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 362,45 0,00 76,11 438,56
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COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78878
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
174

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 317,75 0,00 66,73 384,48

78879
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
167

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 240,16 0,00 50,43 290,59

78880
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
168

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 280,26 0,00 58,85 339,11

78881
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
172

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 205,03 0,00 43,06 248,09

78882
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
176

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 390,14 0,00 81,93 472,07

78883
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
161

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 227,12 0,00 47,70 274,82
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78884
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
160

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 191,14 0,00 40,14 231,28

78885
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
165

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 136,40 0,00 28,64 165,04

78886
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
166

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 221,20 0,00 46,45 267,65

78887
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
171

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 201,18 0,00 42,25 243,43

78888
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
169

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 314,72 0,00 66,09 380,81

78889
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
361

13/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 235,34 0,00 49,42 284,76
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78890
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
163

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 323,67 0,00 67,97 391,64

78891
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
017

21/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 192,02 0,00 40,32 232,34

78892
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
535 4/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
punta-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 143,82 0,00 30,20 174,02

78895
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
845 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 315,34 0,00 66,22 381,56

78897
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
974 8/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 300,56 0,00 63,12 363,68

78898
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
846 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 355,26 0,00 74,60 429,86
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78899
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
843 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 220,16 0,00 46,23 266,39

78900
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
842 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 187,22 0,00 39,32 226,54

78901
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
589 5/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 153,28 0,00 32,19 185,47

78902
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
840 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 142,25 0,00 29,87 172,12

78903
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
618

29/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 314,72 0,00 66,09 380,81

78905
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
841 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 150,28 0,00 31,56 181,84
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78906
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
147

22/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 220,14 0,00 46,23 266,37

78908
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

SU20137000040
718 6/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
punta-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 214,39 0,00 45,02 259,41

78914
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
148

22/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 168,95 0,00 35,48 204,43

78916
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
162

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 297,78 0,00 62,53 360,31

78920
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
844 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 289,70 0,00 60,84 350,54

78921
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
174

22/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 221,07 0,00 46,42 267,49
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

79007
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000015
866

24/4/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 43,28 0,00 9,09 52,37

79008
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000015
674

22/4/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 106,73 0,00 22,41 129,14

79009
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000015
431

17/4/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 68,51 0,00 14,39 82,90

79066
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370161752
61

18/6/201
9

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 25,41 0,00 5,34 30,75

79067
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370161753
02

18/6/201
9

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 170,31 0,00 35,77 206,08

79068
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE18137000110
766

26/9/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 206,98 0,00 43,47 250,45
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

79359
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370153053
96 9/6/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 21,98 0,00 4,62 26,60

79360
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370153053
74 9/6/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 106,23 0,00 22,31 128,54

79361
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370152865
45 9/6/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 59,74 0,00 12,55 72,29

91801

HOTEL  TORRE  DE
NUÑEZ
SL_B27232511 27 9/4/2022

16  HAB.  EN
ALOJ.Y  DESAY.
NOCHE  S  3-4
SEPT/2021---    

91201.226
01

2022000294
46 967,26 0,00 96,73 1.063,99

91918

REGSITI
COMERCIALIZADOR
A  REGULADA
SLU_B39702436 328970042

27/3/201
9

Por  potencia
contratada(14,240
KW  x  13  días  x
47,55771 eur/k W y
año)-Por  energía
consumida  (1.907
kWh  x  0,096994
eur/kWh)

16510.221
00

2022000313
23 393,88 0,00 82,71 476,59

TOTAL 11.598,60 0,00 2.329,31
13.927,9

1
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA, emitido na sesión celebrada o día 20 de maio de
2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 11 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Abstencións: 0

En virtude  de todo o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de
20  de  abril,  proponse  a  habilitación  de  crédito  así  como  a  aprobación  da
autorización,  disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas
relacionadas no presente expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito das
facturas relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos
sinalados nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global
suma a cantidade de 13.927,91 €

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78452
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370103585
65

20/5/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 58,98 0,00 12,39 71,37

78453
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370144415
29

18/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 89,09 0,00 18,71 107,80
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78454
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370144699
81

18/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 32,12 0,00 6,75 38,87

78455
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370150493
44

24/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 73,25 0,00 15,38 88,63

78456
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370169297
24

19/8/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 123,83 0,00 26,00 149,83

78457
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370144586
90

18/7/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 16,36 0,00 3,44 19,80

78459
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370185936
75

14/7/201
9

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 12,07 0,00 2,53 14,60

78460
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370186004
91

14/7/201
9

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 7,90 0,00 1,66 9,56
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78461
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE181370060450
11

20/3/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso-
Importe  por  coste
de

16510.221
00

2022000313
23 11,64 0,00 2,44 14,08

78868
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
680

18/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 136,82 0,00 28,73 165,55

78870
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370118157
57 5/5/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 21,84 0,00 4,59 26,43

78871
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370118157
65 5/5/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 130,58 0,00 27,42 158,00

78872
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370118261
75 6/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 61,99 0,00 13,02 75,01

78873
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
175

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 343,44 0,00 72,12 415,56
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78874
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
170

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 304,17 0,00 63,88 368,05

78875
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
173

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 241,08 0,00 50,63 291,71

78876
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
368

13/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 229,63 0,00 48,22 277,85

78877
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
164

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 362,45 0,00 76,11 438,56

78878
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
174

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 317,75 0,00 66,73 384,48

78879
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
167

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 240,16 0,00 50,43 290,59
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ACTAS E GOBERNO
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Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78880
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
168

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 280,26 0,00 58,85 339,11

78881
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
172

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 205,03 0,00 43,06 248,09

78882
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
176

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 390,14 0,00 81,93 472,07

78883
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
161

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 227,12 0,00 47,70 274,82

78884
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
160

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 191,14 0,00 40,14 231,28

78885
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
165

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 136,40 0,00 28,64 165,04
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RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78886
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
166

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 221,20 0,00 46,45 267,65

78887
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
171

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 201,18 0,00 42,25 243,43

78888
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
169

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 314,72 0,00 66,09 380,81

78889
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
361

13/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 235,34 0,00 49,42 284,76

78890
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
163

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 323,67 0,00 67,97 391,64

78891
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
017

21/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 192,02 0,00 40,32 232,34
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COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78892
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
535 4/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
punta-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 143,82 0,00 30,20 174,02

78895
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
845 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 315,34 0,00 66,22 381,56

78897
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
974 8/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 300,56 0,00 63,12 363,68

78898
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
846 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  peaje  de
acceso-Impo  rte
por  margen  de
comercializa  ción
fijo-Importe  por
margen d

16510.221
00

2022000313
23 355,26 0,00 74,60 429,86

78899
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
843 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 220,16 0,00 46,23 266,39

78900
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
842 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 187,22 0,00 39,32 226,54
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78901
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
589 5/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 153,28 0,00 32,19 185,47

78902
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
840 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 142,25 0,00 29,87 172,12

78903
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
618

29/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 314,72 0,00 66,09 380,81

78905
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
841 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 150,28 0,00 31,56 181,84

78906
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
147

22/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 220,14 0,00 46,23 266,37

78908
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

SU20137000040
718 6/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
punta-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 214,39 0,00 45,02 259,41
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COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

78914
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
148

22/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 168,95 0,00 35,48 204,43

78916
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000017
162

12/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 297,78 0,00 62,53 360,31

78920
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000016
844 7/5/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 289,70 0,00 60,84 350,54

78921
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000018
174

22/5/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 221,07 0,00 46,42 267,49

79007
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000015
866

24/4/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 43,28 0,00 9,09 52,37

79008
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000015
674

22/4/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 106,73 0,00 22,41 129,14
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ACTAS E GOBERNO
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

79009
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE20137000015
431

17/4/202
0

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 68,51 0,00 14,39 82,90

79066
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370161752
61

18/6/201
9

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 25,41 0,00 5,34 30,75

79067
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE191370161753
02

18/6/201
9

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 170,31 0,00 35,77 206,08

79068
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

RE18137000110
766

26/9/201
8

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 206,98 0,00 43,47 250,45

79359
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370153053
96 9/6/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 21,98 0,00 4,62 26,60

79360
GAS NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370153053
74 9/6/2020

Importe  por  peaxe
de acceso-Im porte
por  marxe  de
comercializ  ación
fixo-Importe  por
peaxe  d  e  acceso
val-Importe  por
peaxe

16510.221
00

2022000313
23 106,23 0,00 22,31 128,54
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

COD_FAC
T PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

79361
GAS  NATURAL  SUR
SDG SA_A65067332

FE201370152865
45 9/6/2020

Importe  por  peaje
de acceso-Im porte
por  margen  de
comerciali  zación
fijo-Importe  por
peaje  de  acceso
valle-Importe  por
pe

16510.221
00

2022000313
23 59,74 0,00 12,55 72,29

91801

HOTEL  TORRE  DE
NUÑEZ
SL_B27232511 27 9/4/2022

16  HAB.  EN
ALOJ.Y  DESAY.
NOCHE  S  3-4
SEPT/2021---    

91201.226
01

2022000294
46 967,26 0,00 96,73 1.063,99

91918

REGSITI
COMERCIALIZADOR
A  REGULADA
SLU_B39702436 328970042

27/3/201
9

Por  potencia
contratada(14,240
KW  x  13  días  x
47,55771 eur/k W y
año)-Por  energía
consumida  (1.907
kWh  x  0,096994
eur/kWh)

16510.221
00

2022000313
23 393,88 0,00 82,71 476,59

TOTAL 11.598,60 0,00 2.329,31
13.927,9

1

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Procedemos entón ao debate. Novamente ten a palabra
a tenente da Alcaldesa de Gobernanza.
 
-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO:  Moitas  grazas,  alcaldesa.  Pois
elévanse a pleno para ser recoñecidas extraoficialmente facturas que practicamente
na  súa  totalidade  corresponden  a  suministro  de  gas  natural  por  un  importe  de
13.927 euros.
Non  foron  imputadas  ás  respectivas  aplicacións  orzamentarias  dos  orzamentos
entón vixentes fundamentalmente neste caso en todas elas polo retraso ou demora
na remisión das mesmas pola entidade prestadora do servizo: Gas Natural Sur. En
todo caso, a imputación das mesmas no orzamento do 2022 non supón menoscabo
algún nin limitación á execución dos gastos do presente orzamento. En todas elas,
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a subministradora, como digo, de enerxía, incumpre o disposto legalmente en canto
ao impulso da factura electrónica e creación do rexistro contable de facturas no
Sector Público, remitindo as facturas fóra do prazo que debería corresponder.
Pero como xa veñen demostrando un día si e outro tamén, a vostedes non lles
interesa nada recoñecer que Lugo é un dos Concellos de Galicia que mellor paga
ao  seus  provedores,  e  que  por  ende,  somos  o  Concello,  dentro  das  grandes
cidades de Galicia, que menos débeda temos con eles. Como os datos que publica
regularmente o Ministerio de Facenda, corroborando esta boa situación do Concello
non lles interesan, hoxe voulles recomendar un artigo publicado o día 18 deste mes
no diario  Progreso por  José Castro  López,  que se titulaba  "Las deudas de los
Concellos". Invítoos a lelo e comprobar como mellor Concello dos grandes é Lugo,
o que mellor pagamos aos nosos provedores e os que menos débeda temos con
eles.
Nos mesmos termos publicounos tamén artigos de opinión neste mesmo sentido en
El correo gallego, El diario de Ferrol, e non é precisamente dubidoso o seu perfil.
Unha e outra vez danme a oportunidade, cousa que lles agradezo, como sempre
lles digo, de poñer en valor todo este traballo que se está a facer neste eido. Poden
tamén estudar o último informe de morosidade, do cal se dará conta neste pleno,
onde o último período medio de pago publicado, o do mes de marzo, establece en
sete días o que se tarda en pagar aos provedores. Pero a vostedes, como dixen,
isto non lles interesa nada, xa que a máxima é canto mellor, peor; polo que tratan
de esquecer e ocultar os datos que non son bos para os seus obxetivos, que non
son outros que faltar  á verdade e enmarañar.  Estamos ante un recoñecemento
extraxudicial de crédito, estamos a falar de facturas, do tempo medio de pago das
mesmas,  da  boa  vontade  firme  de  atender  axiña  aos  nosos  provedores,  de
conseguir que as nosas pequenas e medianas empresas poidan ter diñeiro líquido
para atender as súas obrigas, para crecer, para contribuír ao desenrolo da nosa
cidades, ou de que se trata senón. Por iso que está claro que non queren debater
de facturas, nunca queren debater de facturas, porque non lles interesa.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para portavoz de
Cidadáns.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Señora  Alvarellos,  de  verdade  que  non
entendo  esa  manía  súa  de  repetir  unha  e  outra  vez  o  malos  que  son  outros
Concellos. Porque, mire, entendo que facelo ben e dentro da legalidade creo que é
o seu traballo e para o que está aí. Non hai que poñelo no espello dos que o fan
mal.
Porque mire, revisando a documentación que ven a este pleno ademais, en relación
co debate acerca da xestión a económica deste Goberno, desde o meu grupo si
que queremos facer  mención ás medidas que alcaldesa  Lara Méndez pretende
levar a cabo en este 2022, que non son outras que as que nos presentou no ano
2021, pero que non cumpriu.
Di a señora Méndez que se poden sentir (e isto son frases textuais) "moi satisfeitos,
incluso orgullosos,  da labor  realizada".  Non hai nada,  absolutamente nada máis
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perigoso, que crerse a sus propias mentiras, sobre todo cando hai argumentos máis
que sobrados que lle indican todo o contrario. E imos a eles: millóns e millóns de
euros  que  se  seguen  a  pagar  con  reparo  de  legalidade,  os  contratos  máis
importantes deste concello seguen a estar caducados, as nóminas dos servicios
extraordinarios  pagáronse con  reparos.  As  bolsas  de  emprego  seguen  sen
publicarse na súa totalidade, gastan vostedes moito máis do que ingresan e nin se
inmutan.
Cadran as contas do orzamento a machete e non pasa nada, seguen sen publicar
os contratos menores e incumprindo a lei de transparencia vixente cun portal de
transparencia  inútil  e  dálles  absolutamente  igual.  Todo isto é verdade que para
sentirse plenamente satisfeito e orgulloso. Todo depende, claro, cos ollos cos que
se mire. Mentres a un só lles importa a propaganda e o rédito a curto prazo, a
outros preocúpanos a hipoteca que están deixando vostedes as seguinte xeración
coas súas ocorrencias e con estes motivos de orgullo. Que cada pleno a señora
Alvarellos veña aquí a tratar de xustificar o inxustificable e de tapar as vergoñas
deste  bigoberno,  porque  sabe  que  as  hai,  cando  menos  deberíalle  servir  para
reflexionar e ver que non están facendo ben. Volven vostedes a plantexar unha
bonita declaración de intencións. A verdade é que é moi bonita, no plan de "non
volverá a pasar" pero a realidade é que non serve para nada. Así se demostra co
seu plan de medidas de 2021, que quedaron en meras intencións, o importante son
os feitos, e estes non acompañan a este bigoberno, e moito menos para que se
sintan vostedes tan satisfeitos e tan orgullosos. Para o noso grupo, que mes a mes
sigamos con este punto de acordo en cada sesión plenaria, sexa hoxe por facturas,
por importe de 13.000 euros, segue a ser decepcionante, porque seguen vostedes
a ser incapaces de resolver un asunto que pon en entredito a xestión económica
desta  administración,  porque  vostede  ben  sabe  que  xunto  con  estes
recoñecementos extraxudiciais de crédito, hai miles de euros que se pagan cada
mes, que vemos nos decretos por facturas con reparo de legalidade. E isto, señora
Alvarellos, o dito, é unha absoluta e gran decepción.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Popular.

-  MARÍA  CRISTINA  ABADES  MARTÍNEZ: Bo  día,  comezamos  outra  sesión
plenaria con máis recoñecementos e máis facturas da luz. Hoxe preséntannos 57
facturas de Gas Natural dos anos 2018, 2019 e 2020, e unha factura de Régsiti
Comercializadora de 2019. Nos meses de marzo, abril e maio trouxeron a pleno
facturas de electricidade, de gas natural, de exercicios anteriores, por importe de 2
millóns de euros. Dous millóns de euros que non foron imputados os orzamentos
correspondentes, aos que haberá que sumar todas as facturas da luz deste ano e
outras de exercicios anteriores que aparecerán nos próximos plenos. Eu penso que
vostedes realmente  non  saben  o  que  gastan  en  electricidade  e  que  non  teñen
ningunha  intención  de  sacar  a  licitación  o  suministro  eléctrico,  como pasa  coa
maioría dos contratos importantes do Concello de Lugo.
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Porque seguimos cos contratos caducados e iso que alcaldesa no debate do estado
do Concello de 2020 dixo que se comprometía a finalizar no 2021 a renovación de
todos  os  contratos.  Queda  un  ano  para  terminar  o  mandato  e  séguense  a
regularizar entre outros o contrato de publicidade, o contrato do ciclo da auga, o
contrato de lixo. Parece que as promesas de alcaldesa as leva o vento, pero non lle
podemos botar todas as culpas alcaldesa.
O contrato de subministro eléctrico é competencia da área de Infraestruturas. Señor
Pena, a que esperan para sacar a licitación este contrato? Sexan serios, tal e como
está a electricidade neste momento, se tivesen adxudicado este contrato, poderían
ter aforrado para as arcas municipais un 30% aproximadamente. Recórdolle que
importe ademais do contrato menor de suministro é de 15.000 euros,  cando se
supera esta cifra ten que aprobarse un expediente de licitación. Pois ben, cando
estaban na oposición criticaban o fraccionamento dos contratos e agora que pisou a
moqueta, abusan dos contratos menores. Antes tamén pedían a posta en marcha
do parque solar do Polígono do Ceao, ou a minicentral hidroeléctrica da Fábrica da
luz e agora están moi caladiños.  Señores do bigoberno, non esquezan ademais
que estamos  vivindo  nunha  crise  enerxética  sen  precedentes,  e  os  seus
compañeros de Madrid, aos que antes facía alusión poden adoptar medidas para
abaratar o prezo da luz, pero parece que o Goberno central non debe saber moi
ben  que  facer,  xa  que  a  semana  pasada  a  Comisión  Europea  expedientou  a
España por aplazar os cambios normativos no mercado eléctrico.
Esa  decisión  coincidiu  ademais  o  mesmo día  en  que  o  prezo  da  electricidade
remontou sendo o prezo medio un 155 % máis caro que o ano pasado. Pero non só
o Goberno Central pode adoptar medidas, este bigoberno tamén pode actuar. E
que fan vostedes para reducir o custo da enerxía na nosa cidade? Pois en lugar de
buscar alternativas e recursos propios gastan 700.000 euros nun parque soar que
nunca  funcionou,  e  perden  dunha  forma inexplicable,  e  no  momento  en  que  a
enerxía está máis cara que nunca, unha concesión para explotar a fabrica da luz,
cando se lle podería estar dando a esta minicentral o uso para que foi concedida. é
dicir, para producir enerxía. Señora Méndez, vostede pasará á historia da cidade
de Lugo como a responsable da perda da concesión dunha explotación eléctrica do
século dezanove. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben a pantalla táctil hoxe... Moitas grazas. Iniciamos
a segunda quenda, señora Alvarellos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Pois o que dixen: aquí víñamos a
falar de recoñecementos extraxudiciais de crédito, de facturas, do tempo medio de
pago das facturas, pero aquí non se quere debater de eso porque non interesa. É
evidente. Señora Louzao, eu non falei de que os demais Concellos o fixesen mal.
Eu dixen que nós somos os mellores, non dixen nada máis. Nese pago. Ou sexa,
que é moi diferente. Señora Abades, contratos caducados, está falando de lixo, hai
que poñerse ao día, estudar e saber o que está pasando, porque probablemente
ten  que  poñerse  de  loito  vostede  tamén...  Pero  estamos  falando  de
recoñecementos  extraxudiciais  de  crédito,  facturas,  pago  de  facturas,  período

64

C
V
D
:
 
S
C
o
E
Q
K
r
0
7
0
5
l
O
/
r
l
d
a
w
H

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
5
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

medio de pago de facturas..., que acabo de explicar, pero como xa dixen dende o
principio, é que non lles interesa nada iso, non lles interesa nada, non queren falar
diso. Empezan a sacar temas, outros temas, a enmarañar, porque non queren falar
diso. Tampouco queren falar de cousas tan importantes como son (eu tamén vou
falar do meu) os tres estudos de detalle que se aproban hoxe, que acabamos de
aprobar, e que figuran nos puntos 3, 4 e 5 desta convocatoria. A que non queren
falar diso? Non lles interesa, por exemplo, falar da aprobación definitiva dun estudio
de detalle na rúa San Froilán, que figura no punto 5 deste pleno, polo cal se abre a
porta  a un establecemento en Lugo dun novo hotel  de  categoría superior  e un
restaurante, que se pretende poñer en marcha. Novos negocios que suporán máis
traballos, máis riqueza para Lugo. Iso, claro que está, que non interesa. Tampouco
lles interesa que se fale do punto 3, que é unha aprobación definitiva dun estudio de
detalle na Praza Maior, que suporá a rehabilitación de dous edificios en una zona
non só histórica senón...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda
para Ciudadanos.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señora Alvarellos. Está claro, todo depende
dos  ollos  cos  que  se  mire. E  fala  vostede  dun  establecemento.  Mire,  tamén
podemos falar de todos aqueles que se marcharon porque non estaban dispostos a
esperar máis de 2 anos para que lles desen unha licenza. Que iso tamén é xestión
económica, porque iso repercute nas arcas municipais. Seguimos, podemos seguir
falando diso.  Mire,  Lugo ten un problema con este bigoberno,  e vostede sábeo
perfectamente.
E tratan de poñerlle remedio, pero eses remedios non chegan. Por que? Porque
aos seus socios de Goberno se lles escapan das mans cuns contratos menores,
que seguen sen publicar, por certo, na páxina do portal de transparencia. recórdollo
por se acaso non se deu de conta, e que son os campións do mundo mundial en
contratos menores e que non se publican. Ademais, polo tanto, non se pode falar
de supervisión e fiscalización por parte da oposición. Tamén podemos falar de que
vostede evita de que en cada comisión se poida falar dos puntos de economía que
se levan a comisión, porque di que hai que presentar preguntas.
Dígame vostede, ao mellor si que o sabe, porque é responsable de gobernanza,
como imos presentar preguntas sobre temas que non sabemos que se levan a
comisión.  Entón  vostede  vetou,  xa  en  varias  ocasións,  que  se  poida  preguntar
sobre os informes que van de economía da xestión económica do Concello. Polo
tanto imos aproveitar nestes minutos que temos para poñer de manifesto a nefasta
xestión económica do bigoberno de Lara Méndez e o vicealcalde, o Señor Arroxo.
Ese que criticaba desde a oposición e desde esa bancada todo que non se podía
facer  con  reparos  de  legalidade,  correccións  extraxudiciais  de  crédito.  E  hoxe
levanta a man e vota a favor, porque claro, hai que repartir ese 40 % do orzamento,
que o único absolutamente que lles importa neste bigoberno.
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para a
portavoz do Partido Popular.

-  MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ:  Señora Alvarellos, hai que recoñecer
que leva as áreas do Goberno de máis complexidade técnica e administrativa. O
nome da súa concellería de Gobernanza implica que ten que ter dotes de mando,
ademais de que fai un ano lle encomendaron as competencias de Urbanismo. A
súa tarefa dende logo non é sinxela. Esta intentando mellorar esas dinámicas que
había no Concello de Lugo un pouco obsoletas, como di vostede. Outra cosa é que
consiga os obxectivos previstos, e digo isto porque hoxe dan conta no pleno do
punto dezaseis o plan de Alcaldía para 2022.
Un  plan  que  está  cheo  de  boas  intencións,  onde  se  recollen  todos  os
incumprimentos  detectados polo  interventor  que este bigoberno  ten a obriga de
subsanar.  Brevemente  citarei  algunha  das  medidas  do  plan.  En  materia  de
contabilidade, no plan do 2019 recollía a necesidade de elaborar una instrucción
para  2021.  Neste  plan  indica  que  se  elaborará  no  2022:  dous  anos  e  volven
propoñer o mesmo.
En materia  de persoal,  no plano  do 2020 prevían que o  aplicativo  de nóminas
estivese previsto en 2021.  Neste ano prevén darlle  formación aos traballadores
para por en marcha a medida. Dous anos e volven propoñer o mesmo. En materia
de subvención, os plans 2020-2021 establecían que o control das subvencións se
encargaría ao servizo de Fomento, pero como os procesos de provisión de postos
dilatáronse, agora o prevén para o 2022. Dous anos e volven propoñer o mesmo.
Señora Méndez: o plan da Alcaldía deste ano non é máis que un copia e pega dos
plans do 2020 e 2021, cheo de boas intencións, pero sen materializar ningunha
medida. É dicir, todo o traballo por facer. Déixense de presentar plans de acción
que no executan e póñanse a traballar. Esta cidade necesítao. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  a
portavoz do Goberno: 30 segundos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Alégrome, Señora Abades, que lea
vostede o xornal, e que lea a entrevista que fixen. Si, estamos facendo cambio de
novas  dinámicas,  como  se  fixo  en  Gobernanza  e  como  se  está  facendo  en
Urbanismo. Con todo o traballo que se está a facer, por suposto. E por suposto,
Señora Louzao, en non veto nada. Eu simplemente pido que se fagan preguntas e
contesto a todas as preguntas que se me fan. Polo tanto, aquí vimos falar, como
dixemos, de facturas, recoñecementos extraxudiciais de crédito. Vostedes queren
falar  doutras cousas,  pero eu voume centrar  no tema.  Para iso  si  pido debate,
moitas gracias.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Simplemente  unha
puntualización. Non é certo que non se publiquen. Publícanse trimestralmente. E a
parte iso atañe xa ao traballo do funcionariado deste Concello. Entón xa está ben
de  mentir  constante  e  continuamente  co  feito  de  buscar  desgaste  única  e
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exclusivamente, e facer dano a unha institución. Publícanse trimestralmente. Por
certo,  cousa  que  poucos  Concellos  fan.  Imos  proceder  á  votación  do
recoñecemento extraxudicial de crédito.

PROPOSICIONES

8/70  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  163/2022  DE REXISTRO  DE PLENO,  PARA DAR CUMPRIMENTO
INMEDIATO  AO  ACORDO  PLENARIO  DA  FÁBRICA  DA  LUZ (Exp.
2022/G004/000369).

Vista  a  citada  proposición,  que  foi  ditaminada  na  Comisión  Especial  de
Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza:  Economía e Recursos Humanos,
celebrada o 20 de maio de 2002, e cuxo tero seguida e litealmente se transcribe: 

“Co último auto xudicial, de data 27 de abril de 2022, no que se obriga ao
Concello de Lugo ao abono de 95.400€, e dando con este importe por totalizada a
indemnización  das actuacións sobre a Fábrica  da Luz levadas  a cabo por  este
Goberno, nun custo total de 2.434.332,16€, o Grupo Municipal do Partido Popular
retoma  a  esixencia  de  que  se  asuman  as  responsabilidades  oportunas  polas
accións levadas a cabo neste asunto.

O artigo 36.3 da Lei 40/2015, do 1 de outubro, de Réxime Xurídico do Sector
Público esixe imperativamente a instrución dun procedemento de responsabilidade
patrimonial fronte aos responsables polos danos e prexuízos causados nos seus
bens ou dereitos cando concorrese dolo, ou culpa ou neglixencia graves. Conforme
á Disposición Final Décimocuarta o artigo 36 ten carácter básico pois se dita ao
amparo do disposto no artigo 149.1.18 da nosa Carta Magna e resulta de aplicación
á Administración Local.

O  19  de  xuño  de  2020  e  á  vista  da  proposta  presentada  polo  grupo
municipal do Partido Popular, o Pleno da Corporación decidiu por unanimidade o
inicio dos trámites previstos nos artigos 36 e 37 da Lei 40/2015, do Réxime Xurídico
e  na  Lei  39/2015  de  Procedemento  Administrativo  Común  das  Administracións
Públicas para esixir de oficio as responsabilidades das “autoridades públicas” no
relativo ao procedemento da Fábrica da Luz. 

De acordo co artigo 39 da Lei 39/2015 do 1 de outubro, do Procedemento
Administrativo Común das Administracións Públicas os actos das Administracións
Públicas  suxeitos  ao  dereito  Administrativo  presumiranse  válidos  e  producirán
efectos dende a data en que se diten, salvo que neles dispóñase outra cousa. 

A data de hoxe,  non consta que se iniciaran os trámites ordenados polo
Pleno da Corporación, máis aló da comparecencia da Sra. Alcaldesa ante o Pleno
do  25  de  xuño  de  2020  a  instancia  do  grupo  municipal  do  Partido  Popular,
comparecencia que tampouco lanzou ningunha luz ao efecto. 

Resulta  obrigado,  por  conseguinte,  impulsar  o  procedemento  en  orde  a
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determinar a concorrencia de actuación dolosa ou neglixente da Alcaldesa e do
Concelleiro de Medioambiente ao permitir  a  caducidade da concesión de augas
outorgada ao Concello pola Confederación Hidrográfica do Miño Sil (CHMS) para a
rehabilitación da minicentral hidráulica e a súa posterior explotación, provocando
con  iso  a  resolución  do  contrato  do  3  de  agosto  de  2017  subscrito  con  INCA
SERVIZOS E PROXECTOS DE INGENERÍA CIVIL, S.A (INCA) para a redacción
de proxecto,  execución  das obras  de recuperación,  concesión  de explotación  e
mantemento  da  minicentral,  e  uns  cuantiosos  danos  e  perxuízos  que  foron
recoñecidos xudicialmente a favor da empresa e que a Xunta de Goberno plasmou
no acordo transaccional subscrito coa empresa en febreiro de 2021. A necesidade
de  determinar  se  concorreu  dolo  ou  imprudencia  nas  autoridades  intervintes
despréndese da propia sentenza firme do Xulgado do Contencioso Administrativo
nº 1 de Lugo do 25 de maio de 2020, que incide no seu Fundamento de Dereito
Terceiro no inxustificable actuar do Concello de Lugo ao non pedir a prórroga cando
correspondía,  afirmando  que  “sabía  perfectamente  y  con  antelación  más  que
suficiente... ha sido determinante el hecho de no pedir la prórroga de la concesión...
el único culpable de la frustración ha sido el Ayuntamiento... resulta completamente
incomprensible  que  el  Concello  de  Lugo  no  contestara  a  los  múltiples
requerimientos que le efectuó la empresa para acceder al edificio... No es razonable
que  la  Administración  permanezca  pasivas...  no  puede  afirmarse  que  el
Ayuntamiento haya actuad de una forma diligente... ha incurrido en unas demoras
excesivas  y  no  ha  prestado  la  suficiente  atención  a  un  asunto  de  tal  capital
importancia como era este contrato de ejecución de la denominada “fábrica de la
luz”.

O acordo plenario de inicio de tramitación do expediente conleva que os
distintos  departamentos  teñan  que  tramitar  o  asunto,  debendo  de  nomearse
instrutor  e  secretario.  De  acordo  co  disposto  no  artigo  36.4  da  40/2015,  o
procedemento notificarase aos interesados e constará, polo menos, dos seguintes
trámites: 
a) Alegacións durante un prazo de quince días.
b)  Práctica  das  probas  admitidas  e  calquera  outras  que  o  órgano  competente
estime oportunas durante un prazo de quince días.
c) Audiencia durante un prazo de dez días. 
d) Formulación da proposta de resolución nun prazo de cinco días a contar desde a
finalización do trámite de audiencia. 
e) Resolución polo órgano competente no prazo de cinco días. 

Por todo iso,  proponse ao Pleno do Concello  a presente PROPOSICIÓN
para que se acorde: 

Dar cumprimento inmediato ao acordo plenario de xuño de 2020, nomeando
instrutor  e  secretario,  e  impulsando  o  procedemento  polos  trámites  legalmente
establecidos referidos no corpo do presente escrito.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:
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Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 11 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ:  Bo día a todos e a todas.  Eu,  dado que o
acordo  está  executado,  e  o  procedemento  que  se  solicita,  en  marcha;  pois
solicítolle  solicítolle  ao Partido Popular  que retire a proposición.  Non ten ningún
sentido que se debata sobre algo que está en marcha, e que se está cumprindo.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois ben, feita a solicitude. Ten a palabra o portavoz do
Partido Popular, grupo propoñente desta proposta. 

-  ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO:  Bueno,  después  de  esta  comedia...  Señora
Alcaldesa, yo estaría preocupada... estaría preocupado si tuviese que enfrentarme
a pagar esos 2.434.332,16 euros por la fabrica de la luz, que le hemos adelantado a
todos os lucenses, por culpa de su negligencia y de sus cacicadas desde el Partido
Socialista al frente del Ayuntamiento de Lugo. Y no lo dice el Partido Popular, sino
que las dicen estas sentencias que tenemos aquí encima de la mesa. Hasta 4 que
tumban toda su actuación al frente de la gestión de la fabrica de la luz.
Llevamos  desde  junio  de  2020  pendientes  de  que  se  dé  cumplimiento  a  este
acuerdo  de  pleno,  como  acaba  de  decir  el  Señor  Fernández...  De  que  se  dé
cumplimiento y se exija que los políticos responsables asuman de su bolsillo los
daños y perjuicios generados a todos los lucenses,  dos millones y medio de euros.
Y que se le dé todas las garantías legales necesarias y toda la publicidad que es
obligatoria. Pero el último capítulo de su estrategia de escapismo es el decreto que
firma hace una semana, al cual hace alusión el señor Fernández, sin ningún tipo de
publicidad y sin comunicárselo a ninguna de las personas que quieren implicar en
esa situación.
Es decir,  sin  notificarlo  tampoco los  interesados,  que estamos 25 concejales  al
frente de este Ayuntamiento, que somos los que aprobamos ese expediente. Por
tanto,  sin  ninguna  notificación,  fiel  a  su  estilo  de cacicadas  constantes.  Lo que
proponen en este decreto, Señora Lara Méndez es ser usted quien inicia,  quien
tramita y quien resuelve este procedimiento. Es decir, en lugar de abstenerse como
presunta responsable de esta situación y dejar  que la  investiguen,  usted quiere
teledirigir el procedimiento. Quiere ser juez y parte. Es como poner de jefe de los
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bomberos al  pirómano del  pueblo.  Esto no tiene ningún tipo de sentido,  y  para
colmo acusa a funcionarios responsables del contrato de este despropósito, que es
un acto absolutamente cobarde y falto de toda ética, porque usted sabe, igual que
se sabía su concejal Daniel Piñeiro, que el técnico en cuestión al que acusan puso
sobre la mesa del concejal  el 30 de septiembre de 2016 este papel,  que era la
solicitud de prorroga. Este papel, que el concejal no firmó, nos costó dos millones y
medio  de  euros  a  todos  los  lucenses.  Que  Daniel  Piñeiro  y  la  alcaldesa  Lara
Méndez no firmasen este papel costó dos millones y medio de euros. Y no lo digo
yo, lo dice la sentencia judicial que nos condenó a esa indemnización. Esta es la
prueba y usted y concejal ambos eran conocedores de esta situación. Nos quiere
tomar por tontos, señora Méndez, teledirigiendo este expediente para salirse usted
de rositas. Y usted y el Daniel Piñeiro sabían lo que pasaba. ¿O es que usted no
recibía  requerimientos  como  este,  como  este  que  tengo  aquí  en  la  mano,  del
presidente de la Confederación Hidrográfica, que iba directamente a la Alcaldesa de
Lugo,  Señora Ilustrísima Lara  Méndez López? ¿Alega  desconocimiento  de este
requerimiento? ¿Qué más tiene que pasar?
Todos  los  ciudadanos  estamos  hartos  de  que  los  políticos  no  asuman  sus
responsabilidades,  yo el  primero. Y sus actos tienen consecuencias y tiene que
pagarlas de su bolsillo.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz de Ciudadanos: tres minutos.

-  MARÍA  OLGA LOUZAO  ALDARIZ: Hai  unha  frase  da  sentenza  definitiva  da
Fábrica da luz que resume á perfección o desastre ruinoso da xestión deste asunto
por  parte  do  anterior  Goberno  Municipal.  E  leo:  "no  puede  afirmarse  que  el
Ayuntamiento haya actuado de una forma diligente, ya que ha incurrido en unas
demoras excesivas y no ha prestado la suficiente atención a un asunto de tal capital
importancia como era este contrato de la fabrica de la luz." Unha ruína de case
dous millóns e medio de euros a que se fixo fronte cos cartos de todos os lucenses,
ao que hai que unir á perda da concesión que data de 1894. E todo isto como
resultado  dunha  absoluta  inacción  e  dunha  inexistente  dilixencia  na  tramitación
levada a cabo con la anterior concelleiro competente, o Señor Piñeiro, e que aínda
agora síguenos custando cartos: 1.400 euros ao mes, para poder almacenar estaba
gardar todo material existente dun valor de máis de 700.000 euros.
Como dixemos hai  dous  anos e  como repetimos hoxe,  ás  explicacións  xa  non
chegan  en  tempo,  agora  é  preciso  dilucidar  responsabilidades,  tendo  en  conta
demoledoras sentenza, que pon máis que en entredito a xestión do Goberno. Unha
sentenza  que  deixa  clara a  responsabilidade  contractual  desta  administración  a
incumprir as súas obrigas durante o procedemento. De aí que dende o noso grupo
entendamos que, existindo de xeito probado una falta de dilixencia que conlevou a
pago de estás millonarias indemnizacións, o Goberno non pode pasar páxina sen
máis. O Señor Piñeiro, durante os anos que estivo como concelleiro, durante as
múltiples preguntas nas comisións e incluso durante as súas comparecencias, en
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ningún momento, repito, en ningún momento asumiu que se cometeran erros na
tramitación.
Pero a sentenza afirma todo o contrario, e nunca escoitamos, Señora Méndez, a
vostede asumir unha mínima responsabilidade política neste asunto. Ao contrario,
sempre saíu na súa defensa. O noso grupo defendeu e defende que se se quere
esixir responsabilidades patrimoniais neste asunto, é preciso aprobar una posible
neglixencia ou dolo na toma de decisións, relativas ao contrato da fabrica da luz por
parte  dos  responsables  públicos.  E  para  iso  non  vale  quedarse  nun  titular
chamativo  ou  politicamente  atractivo,  de  aí  que  desde  Ciudadanos  pedíramos
informe da asesoría xurídica para que se valora a posibilidade de iniciar expediente
de  reclamación  patrimonial,  que  nos  parece  un  paso  previo  fundamental  se
realmente queremos ser políticos rigorosos e responsables, que tratan de estar á
altura da institución que representamos e así  consta no acordo plenario ao que
alude esta proposta. 
Na anterior semana xa tivemos constancia da existencia deste informe da asesoría
xurídica,  no que se afirma que neste caso sería de aplicación o artigo 36.3 no
tocante a unha posible esixencia de responsabilidades ás autoridades e persoal ao
servizo da administración, polos danos causados no caso de concorrencia de dolo,
culpa  ou  neglixencia  graves.  Informe  que  dá  paso  ao  inicio  do  procedemento
administrativo para a existencia de responsabilidades, tal e como se solicitaban no
acordo plenario. Dende o noso grupo entendemos que esta proposta hoxe xa non
ten  sentido  porque  pide  o  que  xa  se  ten  iniciado.  Agora  esperamos  que  este
procedemento  sexa  todo  imparcial  e  obxectivo  que  debe  á  marxe  de  calquera
intención política partidista totalmente innecesaria.  O noso papel non é xulgar o
papel que cada quen tivo neste asunto, senón esixir que se poñan en marcha os
mecanismos  para  dilucidar  se  realmente  existiu  dolo  ou  neglixencia  en
determinadas decisións políticas, e que, se foi así, todos os lucenses non teñan que
pagar por elas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moitas  gracias.  Quenda  agora  para  o  portavoz  do
Goberno, señor Fernández.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Moitas grazas,  alcaldesa.  Desgraciadamente
acaba de confirmarse o que xa moitos sabemos, que é que o Partido Popular non
ven aquí a solucionar problemas dos veciños e veciñas, senón a armar bulla,  a
criticar e a montar este circo, porque realmente é un circo, porque o que piden xa
está en marcha e xa se está executando. Por tanto, señor Ameijide, vostedes hoxe
quedan aquí retratados, desautorizados e desacreditados para falar deste tema no
futuro. Nós, este Goberno, sempre cumprimos a lei,  por iso vimos de iniciar  de
oficio  un  procedemento  para  dilucidar  se  hai  algún  tipo  de  responsabilidade
patrimonial en relación á fabrica da luz. E non porque o pida ou o deixe de pedir o
Partido Popular por moito que nolo fagan crer, senón porque é un procedemento
regrado  e  regulamentado  esixido  pola  lei.  De  maneira  que,  señores  do Partido
Popular, de apuntarse un tanto neste tema vaille ser que non. Precisamente, para
poder  iniciar  e  como  soporte  deste  procedemento,  solicitamos  un  informe  á
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Asesoría xurídica do Concello. E como ser debería ver, en realidade si saben, pero
non  lles  interesa  manifestalo,  só  se  pode  esixir  responsabilidade  patrimonial  a
aquelas persoas que tiveron unha intervención directa no asunto.
Ademais, claro está, de demostrar ou de mediar dolo ou neglixencia. Dígollo doutra
maneira por se non o entenderon ben: para pedir responsabilidade patrimonial a
alguén,  tivo  que  ter  intervención  directa  no  asunto  de  que  se  trata.  Así  que
deixémonos de retóricas e digamos a verdade que todos os presentes sabemos:
que o Partido Popular escusándose nunha suposta preocupación por interese xeral,
trata de facer un xuízo mediático paralelo. O que lle interesa é unicamente o circo
mediático  que  se  pode  crear.  O  que  pretenden,  unha  vez  máis,  é  criticar,
desprestixiar e, se fora posible, tamén levar a Alcaldesa diante dos tribunais, aínda
a sabendas de que non ten ningún percorrido, e como fixeron no mandato anterior,
por certo, con nulo éxito. Todo vale de rabuñar uns míseros votos. Para vostedes
todo vale.
Como se demostra no feito de que anunciaron publicamente que "van a ir hasta el
final" ou algo parecido, independentemente da resolución que emane do traballo do
instrutor. Vostedes, que tanto se lles enche a boca de defender aos funcionarios,
poñen  en  dúbida  o  traballo,  o  rigor  e  a  seriedade  dun  funcionario  público,  un
habilitado  nacional  independente,  altamente  cualificado,  incluso  antes  de  que
estudie o procedemento e de que resolva. Ese é o respecto que teñen vostedes
polos  funcionarios  desta  casa,  e  ese  é  o  respecto  que  teñen  vostedes  polos
procedementos  legais.  Miren,  todo  vale,  como  lle  dicía,  con  tal  de  difamar  a
Alcaldesa. Todo vale con tal de embarrar e xudicializar a política. Vostedes verán
se lles compensa. A verdade, que pouca confianza deben de ter en poder gañar
limpamente...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda para o grupo
propoñente. Minuto e medio.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: A mí me gustaría poder debutar, en este caso con
Alcaldesa. En primer lugar, porque después utilizará a su soliloquio habitual para
lanzar  una  serie  o  una  retahíla  de  excusas  infundadas,  cuando  no  podamos
reprocharle.
Y yo entiendo que no quiera participar ahora por el miedo a esa réplica y por el
miedo  a  lo  que  pueda  pasar  aquí.  Pero  sí  me gustaría  poder  debatir  con  una
persona que por lo menos conociese el procedimiento y que por lo menos hubiese
leído tan solo el decreto del que habla. Porque, claro, decir que este procedimiento
no se inició a raíz de una iniciativa del Partido Popular aprobada en este salón de
plenos por unanimidad y que el decreto se hizo de oficio absolutamente, cuando en
la primera página,  en la cuarta línea, ya directamente se habla del acuerdo del
pleno  y que se inicia  este  expediente  por  el  acuerdo de pleno de 2020,  señor
Fernández,  le  aprecio  personalmente  mucho  y  usted  los  sabe,  pero  por  favor
tráigase preparados los temas. Porque decir que no se inició por este acuerdo me
parece un insulto a la inteligencia, cuando además solo tenía que haber leído hasta
la cuarta o quinta línea.
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Por favor, un poco más de seriedad, que estamos hablando de defender el interés
de  los  lucenses.  2  millones  y  medio  de  euros  que  hemos  pagado  por  las
negligencias que están calificadas por sentencias judiciales del Partido Socialista, al
frente de este Ayuntamiento. Negligencias que ustedes premian con plazas en la
Diputación, como la de Daniel Piñeiro. Esta es la situación que tenemos el PSOE,
que gobierna los Ayuntamientos y las Diputaciones como si fuesen cortijos. Hartos
estamos los lucenses y los ciudadanos de esta actitud, e iremos hasta el final a
defender los dos millones y medio de euros de los lucenses.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas  grazas,  segunda  quenda  para  a  portavoz  de
Ciudadanos.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Mire, Señor  Fernández,  polo  momento  é
verdade que non sabemos como finalizará este proceso de reclamación patrimonial.
Creo que é moi importante que se inicie este proceso. O que si sabemos é que a
xestión nos custou a todos os lucenses case dous millóns e medio de euros. E isto
foi o resultado dun Goberno non dilixente. Isto é o que di a sentencia, que non o di
nin Ciudadanos nin o Partido Popular.  E vostedes perderon unha concesión que
data do ano 1894. Non sei, pero algún tipo de responsabilidade política ten que
haber. Non digo patrimonial, pero política si. E ata día de hoxe, a Señora Alcaldesa,
que  estaba  ao  mando  dese  Goberno,  nunca  asumiu  ningún  tipo  de
responsabilidade. No sei a vostedes, pero que 2,4 millóns de euros se paguen creo
que un tema absolutamente  clave para  polo  menos facer  referencia  ao tipo  de
responsabilidade política. E mire, Señor Miguel, fala vostede de circo. É que este
mesmo circo teríamos visto se no outro lado estivese o Partido Popular  e se a
xestión desta nos custase dous millóns e medio do goberno do Partido Popular
estaríamos vendo o mesmo circo. O único importante aquí creo que, á parte de
responsabilidade patrimonial,  ten que existir  unha responsabilidade política,  para
que todos os lucenses, polo menos, vexan un Goberno e unha alcaldesa á cabeza
que  fai  acto  de  contricción  é  que  pide  perdón  porque  todos  nós  pagamos  2,4
millóns de euros pola mala xestión non dilixente dun goberno socialista, neste caso.

-  LARA MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  segunda  quenda  para  o  portavoz  do
goberno, señor Fernández.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ: Grazas.  Pois  mire,  señora  Ameijide:  a  min
tamén me gustaría debater co voceiro e presunto alcaldable, porque é algo que nin
vostede saben deste concello, señor Carballo, pero unha vez máis nin está nin se
lle  espera.  Señor  Ameijide,  lei  de  réxime  xurídico  do  Sector  Público,  e  Lei  de
Procedemento  Administrativo  Común  das  Administracións  Públicas,  non  por
iniciativa vosa senón por incumprimento da lei. E mire, antes de dedicarse a criticar
aos  adversarios  políticos,  eu  recomendaríalles  unha  cousa,  e  é  que  primeiro
deberían amañar  a súa casa.  Deberían de poñerse de acordo en presentar  un
candidato minimamente solvente ao Concello de Lugo.

73

C
V
D
:
 
S
C
o
E
Q
K
r
0
7
0
5
l
O
/
r
l
d
a
w
H

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
5
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

E xa postos, pois estaría moi ben que presentaron un proxecto crible e un modelo
de cidade do que vostede carece.
Vostedes saben perfectamente que neste asunto e conforme á lei, nin hai caso nin
pode ter maior percorrido. En todo caso, agardemos o que nos diga o instrutor. Por
tanto non é mérito do Partido Popular. É mérito de que a lei nos obriga e é mérito
de que este Goberno cumpre sempre a lei e inicia os procedementos. Mentía cando
dicía que estaba sen convocar. Ese decreto é precisamente a convocatoria desa
instrución, nomeando instructor e nomeando secretaria...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas,  pois  última  quenda  para  o
portavoz do Partido Popular: 30 segundos.

- ANTONIO MEIJIDE OSORIO: ¡Qué pena, Miguel! ¡Qué falta de argumentos, qué
falta de defensa! Cuando no se tiene como defender uno, hay que ver en lo que se
cae. Es una pena
Señora Méndez,  decir  que usted no tiene responsabilidad directa me parece un
insulto a la inteligencia de los lucenses. Ya le advertimos en el requerimiento que le
enviamos que si no actúa conforme a derecho, esto puede ser constitutivo de un
delito de prevaricación y modalidad omisiva, recogido en el artículo 404 del Código
Penal.  Sirva esto también de advertencia: con los lucenses no se juega y como
lucense  le  digo  que  estoy  harto  de  los  políticos  que  se  intentan  reír  de  los
ciudadanos y que se creen por encima de la ley.
Y solo le puedo decir que nosotros nunca lo haremos y que iremos hasta el final,
señora Méndez.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben,  moitas grazas.  Agora mesmo, incluso estou
pensando  que  a  maiores  do  novo  cargo  que  lle  deron  de  responsable  de
infraestructuras, estou por nomealo no seguinte mandato... Estou pensando, iso si,
no seguinte mandato en contratalo de asesor xurídico, porque nos está aquí dando
unhas clases, iso si, contraria á opinión do secretario municipal, do asesor xurídico
municipal e da intervención municipal.
Pero valoraremos a posibilidade de ter ese asesor xurídico que nos ilustra e nos da
leccións. Pero realmente, señor Amejide, cando fala moito, pois tamén se delata
vostede mesmo, porque o dixo na súa exposición. Quero que a investiguen: ese é o
último fin que pretenden vostedes. Que me investiguen igual que fixeron no pasado
mandato tamén xusto por estas épocas. Xa cando estamos aí moi cerquiña e preto
duns comicios electorais, pois queren utilizar esa ferramenta, porque senón non son
capaces,  nin  con  proxecto,  nin  con  alternativa,  nin  con  modelo  de  cidade,  de
convencer  á  cidadanía  de  Lugo  para  que  sexan  vostedes  os  responsables  do
Goberno. Por certo, á fronte do Goberno non hai vinte e cinco concelleiros: hai un
equipo de Goberno, que é o que ten que tomar as decisións de Goberno, e os 25
concelleiros somos os que constituímos esta sesión plenaria, para facer propostas
en positivo, para o ben da cidadanía. Polo tanto, hai trece concelleiros comigo, coa
alcaldesa  á cabeza,  os  que estamos á  fronte  deste  Goberno.  E non sei  se  se
acordaba, Señor Amejide, que xa llo dixen tamén no pasado mandato, que vostede
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o que pretende é meter eses papeliños  última hora,  con intención de dilatar  os
procesos porque os chamaba papeliños, porque ao final tiveron a desfachatez de ir
ao xulgado a presentar unha nova documentación e esa nova documentación eran
as  súas  notas  de  prensa.  Que  son  opinións.  E  foron  con  opinións  a  intentar
entorpecer e dilatar un proceso xudicial co único fin de quitarme a min da alcaldía.
Ese é o único obxetivo seu, señor Ameijide, señores membros do Partido Popular.
Non teñen outro fin que iso. Pero á parte tamén o dicía ao principio, non? Unha
comedia.  Pois  é  no  que  queren  converter  vostedes  a  sesión  plenaria.  Nunha
comedia e nun circo, como dixo o portavoz, e non intentar dilucidar. É certo como
unha proposta aprobada por unanimidade no pleno... Porque a proposta único que
pedía era que se cumprise a lei, e polo tanto votamos a favor pero iso non significa
que sexa o inicio deste expediente. Porque o inicio deste expediente vén marcado
pola lexislación. Neste caso a lei 40/2015 de réxime xurídico do Sector Público, que
é ao que se fai fronte. Que, por certo, dende que eu son Alcaldesa, podemos dicir
que se fixo sempre de oficio. Por que? Porque o di a lei, e aquí cumprimos a lei. E o
artigo 36, no punto segundo, di: "administración correspondiente cuando hubieren
indemnizado a los lesionados,  exigirá de oficio".  Polo tanto, como acabamos de
finalizar o proceso de indemnizar aos lesionados é cando iniciamos de oficio. Non
podemos iniciar ao día seguinte da súa aprobación, porque hai un procedemento e
porque hai que seguir ese procedemento, e polo tanto é polo motivo polo que se fai
agora, e polo tanto é o motivo polo que o señor portavoz lle pedía que non tiña
sentido debater este asunto. Que digo, a finalidade non é debater o asunto, senón
enturbiar e intentar xudicializar novamente todos os procesos administrativos... Con
que fin? De rascar uns votiños, para así tentar conseguir nas furnas o que non son
capaces de conseguir  gañándose  o  apoio  da cidadanía.  E segue,  ademais ese
punto, dicindo: seguirá de oficio en vía administrativa de sus autoridades y demás
personal". Polo tanto, o que non podemos é facer despois a elección. Ti, si; ti, non;
ti,  si;  ti,  non...  De oficio  a quen lle  corresponda E é o  que se vai  facer,  señor
Ameijide. Que é triste, xa digo, que o único fin seu sexa pois facer está comedia,
como vostede  a  definía  cando  iniciaba  este  punto.  Reitero,  desde  que  eu  son
alcaldesa, a lei cúmprese. E cúmprese, neste caso, en base a ese réxime xurídico
do sector público.
Por certo, que afecta a todas as administracións. E eu pregúntome, que ademais,
como dicía tamén o portavoz, temos un deputado autonómico,  o alcaldable nas
pasadas eleccións, non sabemos se nas futuras, está aínda por dilucidar, pero si
que ten responsabilidades na Xunta de Galicia, e as seguirá tendo a partir do 23
polo menos ata o 24. E a miña pregunta ... (Imos ter que facer media hora antes
das sesións plenaria uns exercicios de autocontención e de educación, para non
interromper, porque nós cando falan vostedes non hai ningunha persoa na sala que
lles  interrompa  a  súa  intervención)...  E  dicía...  que  imos  ver  se  o  resto  das
administracións  o  fan tamén.  "Condena  a  la  Xunta  y  al  Gobierno  Gallego,  que
deberá pagar un millón de euros más intereses a la segunda maior adjudicataria del
concurso eólico en el bipartito PSOE-BNG, que firmó en el 2008, y que en el 2009
anuló la Xunta de Galicia con Alberto Núñez Feijóo". Un millón más intereses. De
momento non hai iniciado nada de oficio. "A Xunta condenada a pagar xuros polos
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helicópteros nas emerxencias".  De momento non hai  iniciado nada de oficio.  "A
Xunta terá que pagar un millón de euros en intereses por non responder a un aviso
xudicial".  De  momento  non  hai  nada  iniciado  de  oficio.  "O  Tribunal  Supremo
condena á Xunta de Galicia a pagar tres millóns de euros de sobrecusto na Cidade
da Cultura,  porque o  proxecto carecía  de definición".  Non  hai  nada iniciado  de
oficio.
E a pregunta miña é: igual que teño feito eu aquí de incoar este procedemento
legalmente establecido, vaille vostede, señor Carballo, existir, e señores membros
do Partido Popular,  e señor portavoz adxunto, vanlle vostedes esixir  á Xunta de
Galicia que tamén o faga? Esa é a pregunta que vai quedar aí e que terán que
responder, porque, como lle recordo, vostede forma parte activa e vostede como
membro do Partido Popular, debería esixir que cando goberna fagan o mesmo que
piden na oposición.  Nós facemos cumprir,  e velamos polo cumprimento da lei  e
temos total e absoluta confianza no bo facer do funcionariado deste Concello, para
que  este  procedemento  que  acabamos  de  instruír  e  que  se  acaba  de  iniciar,
conforme á base legal, pois chegue a bo curso e finalice como digan os técnicos
que ten finalizar.
Pois iso facer unha votación dunha proposta de algo que xa está executado.

9/71  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  187/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  SOLICITAR  DO
GOBERNO  A  CESIÓN  DO  TRAMO  DA  N-VI  QUE  VAI  DENDE  A  PONTE
BRANCA ATA O ACCESO Á AVENIDA DE MADRID (Exp. 2022/G004/000384).

Vista  a  citada  proposición,  que  foi  ditamina  pola  Comisión  Especial  de
Contas  e  Ordinaria  de Alcaldía  e Gobernanza:  Economía e Recursos Humanos
celebrada  o  día  20  de  maio  de  2022,  e  cuxo  teor  seguida  e  literalmente  se
transcribe:

“O Concello de Lugo é a día de hoxe, e trala última transferencia realizada
no ano 2020 é titular dunha parte da N-VI que transcorre polo municipio. O feito de
conseguir a titularidade da totalidade do tramo que transcorre pola cidade permitiría
avanzar  na  conexión  da  trama urbana  da  cidade  coa  zona  fluvial,  ademais  de
permitir  avanzar  nos  proxectos  en marcha nas  beiras  do  río  e  que permiten a
integración do río na cidade e posibles actuacións na outra beira do río, sempre
tendo en conta a prioridade de preservar o entorno para o disfrute dos cidadáns. 

Por tratarse este tramo, na realidade, dunha vía máis da cidade, posto que é
empregada polos cidadáns (un 80% do tráfico é interior, de vehículos cuxo traxecto
comeza  e  finaliza  na  cidade),  a  súa  cesión  suporía  unha  oportunidade  de  dar
continuidade a un modelo de cidade integral que alcance ambas marxes do río.

A cesión dese tramo permitiría dar continuidade ás actuacións que, dentro
da estratexia DUSI, que leva da man o proxecto Muramiñae, e no que se incluíron
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actuacións tales como a controvertida pasarela que conecta o Anxo Carro co barrio
da Cheda, ou a mellora do paso soterrado que permitirá un mellor acceso da cidade
ás beiras do Miño e ao Pazo de Feiras, favorecendo a integración do río na trama
urbana, etc. 

O concello xa anunciou que outro dos proxectos que se pretende levar a
cabo é  a reforma integral  da Volta  da Viña  coa intención,  que dende o  GMPP
compartimos, de diminuír o tráfico rodado nas proximidades da Ponte Vella. 

Segundo parece, e logo dos atrasos acumulados froito da falta de dilixencia
e coordinación entre o Concello e o Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda
Urbana, parece que agora si se vai a levar adiante o proxecto da rotonda que une a
Avenida Alfonso X coa Nacional VI, coa que sen dúbida non só mellorará a fluidez
do tráfico nesa zona da cidade, senón tamén a seguridade. 

Por todo iso nos parece un bo momento para solicitar  do Ministerio que,
unha vez executada a citada rotonda se proceda a ceder ao concello de Lugo o
tramo que vai  dende os  acesos á  Avenida  de Madrid  á Ponte  Branca que,  na
realidade, xa é un tramo urbana. 

Parécenos a continuación lóxica dun proceso que permitiría ao Concello de
Lugo  levar  a  cabo  unha  actuación  integral  que  permita,  unha  vez  conseguir  a
titularidade da totalidade da vía, humanizar este tramo facendo que se converta
nunha travesía integrada na cidade. Unha actuación, entre outras, que se podería
executar  sen  depender  doutras  Administracións,  co  custo  en  tempo  que  leva
aparellado.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

1. Que o Concello de Lugo solicite ao Ministerio de Transportes, Mobilidade
e  Axenda  Urbana,  a  cesión  do  tramo  da  N  VI  comprendido  entre  o  acceso  á
Avenida de Madrid e a Ponte Branca. 

2. Que unha vez conseguida dita cesión se elabore unha actuación integral
sobre a vía para humanizala e convertela nunha travesía que se integre no rueiro
da cidade e favorecendo o acollemento que perciben os veciños e os visitantes da
nosa cidade.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 11 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0
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En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois tres minutos para grupo propoñente.

-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa.  Señores do Partido Socialista,
véxovos moi nerviosos polo candidato do Partido Popular. Non se poñan nerviosos,
que aínda lles falta un ano para as eleccións. O Partido Popular ten moi claro o
modelo  de cidade que necesita  Lugo e o  modelo  de cidade que ten o  Partido
Popular para levar a cabo, algo que vostedes non teñen. E señora Méndez, para
contratar  un asesor dende o Goberno, como vostede di,  primeiro hai que gañar
unhas eleccións e vostede aínda non gañou ningunha, que eu saiba. Non gañou
ningunha. En ningún sitio, non gañou ningunha. Que eu saiba. Polo tanto, primeiro
hai  que gañar.  Ou xa se pasa por  alto  a decisión  dos lucenses?  E imos xa á
materia.
A día de hoxe, o Concello de Lugo xa é titular dos distintos trazados que tivo a
Nacional VI pola nosa cidade. Véxase San Roque, a Ronda da Muralla, a Avenida
da Coruña. E recentemente, en 2020, o Concello solicitou e recibiu a transferencia
dun tramo de circunvalación da Nacional VI, que vai dende a Ponte Branca ata a
Avenida  Breogán.  A  verdade,  non  entendemos  os  motivos  polos  cales  non  se
solicitou tamén o tramo que vai dende a Avenida de Madrid ata a Ponte Branca, ou
incluso o tramo total ata Garabolos, aínda que aquí podemos entender que este
último tramo que remata en Garabolos non está tan metido na cidade nin ten unha
proxección na cidade.  Por isto,  hoxe traemos esta iniciativa para solicitar  que o
concello  demande ao Ministerio de Transportes,  Mobilidade e Axenda Urbana a
cesión deste tramo entre a Ponte Branca e o enlace á Avenida de Madrid. Ter a
titularidade do tramo entre a Avenida de Madrid e a Avenida Breogán permitirá
avanzar  na  conexión  da  trama urbana  da  cidade  coa  zona  fluvial,  ademais  de
permitir avanzar os proxectos xa en marcha nas beiras do río e que permiten a
integración do río Miño na cidade. E tamén permitiría actuacións na outra beira do
río, sempre tendo en conta a prioridade de preservar o entorno para disfrute de
todos os cidadáns. Dende hai tempo que este tramo xa vén a actuar como unha vía
máis da cidade, xa que é empregada polos cidadáns como tráfico interior da cidade.
Os datos da DGT demostran que o 80% do tráfico que circula por este tramo inicia
o  seu  percorrido  na  cidade  e  tamén o  remata  na  propia  cidade.  A  súa cesión
suporía unha oportunidade de dar continuidade a un modelo de cidade integral que
alcance as dúas marxes do río. 
A  cesión  deste  novo tramo permitiría  ademais  dar  continuidade  ás  actuaciós  e
dentro  da  estratexia  EDUSI,  que  leva  da  man  o  proxecto  Muramiñae,  que
están encamiñadas a favorecer a integración do río na trama urbana.  Así  como
outros proxectos, como son a rotonda de Alfonso X, na propia nacional, e tamén a
creación desa zona pública de baño no entorno desa zona. Por todo isto é polo que
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nos parece o momento axeitado para que unha vez rematada a obra da rotonda se
solicite a cesión dese novo tramo, e así poder actuar na mesma sen necesidade de
pedir permiso a outras administracións e poder levar a cabo as actuación que o
Concello considera adecuadas, tamén para a súa humanización. Polo tanto hoxe
aquí non creo que teñan motivo para votar en contra desta iniciativa.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Grazas.  Pois,  queda  agora  para  a  portavoz  de
Cidadáns.

-  MARÍA OLGA LOUZAO  ALDARIZ: En  agosto  do  2020,  o  Concello  de  Lugo
convertíase propietario dun tramo de 2,3 quilómetros da Nacional VI ao seu paso
por Lugo, despois dun acordo express entre o delegado do Goberno en Galicia e a
Alcaldesa  Lara  Méndez.  Este  tramo de  2,3  quilómetros  comenza  no enlace  da
ponte sobre o río Miño nas Saamasas, á altura da Avenida das Américas, e chega
ata a rotonda de acceso á Ponte Branca,  pero tamén se facía cargo de varios
ramais. Naquel momento, dende o Goberno municipal consideraban que asumir a
xestión dese tramo só tería vantaxes, dicíase que daba posibilidades de avanzar na
conexión  do  trazado  urbano  da  cidade  coa  zona  fluvial  sen  necesidade  de
someterse a toda a burocracia que supoñen os proxectos a nivel estatal.
A alcaldesa naquel momento incluso a dicía que ese tramo de vía supoñía unha
barreira para os proxectos enmarcados na estratexia EDUSI, e que era vantaxoso
para Lugo que este tramo pasase a rexerse polas normativas municipais e polo
PXOM,  xa  que  simplificaría  trámites  e  tempos.  "Aumentamos  o  patrimonio,
permitiranos  seguir  deseñando  a  estratexia  de integración  do Miño  coa  cidade,
estender  a  estratexia  Muramiñae  ao  otro  lado  da  nacional",  así  afirmaba  a
Alcaldesa. Asemade, como tamén se ten anunciado recentemente, a rotonda, que
se situará o final da Avenida Alfonso X, será outra actuación que tratará de avanzar
nesa mesma dirección, polo que aplicando estes mesmos criterios entendemos que
hoxe o Partido Socialista e o BNG votaran a favor desta proposta. E o certo é que
este tramo de Nacional VI é necesario incluílo dentro do trazado urbano, ampliando
as actuacións realizadas na zona ou completando conexións, como a abruptamente
interrompida coa Aceña de Olga. E todo isto debe levarse a cabo de xeito sostible
cun  desenvolvemento  máis  amable  co  entorno  do  río  Miño,  que  é  unha  parte
fundamental e consecuencia inevitable deste tipo de actuación. Nos últimos anos,
moitas cidades xa teñen posto a súa mirada nos seus ríos como eixes integradores
de  desenvolvemento,  para  ser  máis  resilentes  e  sostibles.  É  necesaria  unha
planificación  pública  axeitada  á  participación  da cidadanía,  á  vontade política  e
tamén á colaboración do sector privado.
O río Miño debe ser una parte importante da planificación do Lugo do futuro é que
ao seu redor se xeren espazos con usos deportivos, culturais... que fagan que a
cidadanía o integre na súa vida diaria. Para todo isto, é imprescindible actuar dentro
do anel que discorrer do propio río, incluso se debe ser máis ambicioso do que se
propón nesta moción, que non debe ser un punto e final, senón un paso máis para
facer do río Miño un verdadeiro protagonista da cidade, coas consecuencias sociais
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que  isto  conlevará  ao  gañarse  espazo  para  os  cidadáns,  e  igualmente  cos
beneficios ambientais e económicos que mirar cara o río sen dúbida traerá.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben,  moitas grazas.  Pois  por  parte do Goberno,
señor Fernández.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas, alcaldesa. Dicía o señor Carballo antes
que non tiña responsabilidades no goberno da Xunta, como é certo. Pero entón,
pódeme  dicir  cantas  iniciativas  presentou  (non  digo  votar,  premer  o  botón,
presentou) en defensa dos intereses Lugo. Pódemo dicir?
Nos  últimos  tempos,  desde  este  Goberno  solicitamos  e  recibimos  a  cesión  da
estrada da entrada á  parroquia  de Calde.  2,3 quilómetros  de Nacional  VI,  para
axilizar a tramitación e a execución da estratexia EDUSI e Muramiñae, a Rúa de
San Eufrasio, previa solicitude da Xunta de Galicia de renovación do pavimento,
como  así  o  fixo.  Na  última  comisión  informativa  que  acabamos  de  celebrar,
pedíronnos que solicitasemos ao Ministerio a cesión dun tramo paralelo á Nacional
VI na zona do Cuco, argumentando que se atopaba en mal estado. Non piden que
se  arranxe,  non  piden  que  o  arranxe  o  Ministerio  e  nolo  ceda,  senón  que
directamente  pidamos  a  cesión.  Na  mesma  comisión,  na  que  nos  instaron  a
efectuar expropiacións para ensanchar unha vía no rural. E agora solicitannos un
novo tramo de Nacional VI, segundo din, para construír unha avenida, seica sen
depender de ninguén. 
O  Señor  Carballo:  ¡Viva  la  Pepa,  viva  la  Pepa!  Vese  que  somos  ricos  neste
Concello e vese que imos sobrados de orzamento e que non hai prioridades. Ese
orzamento, por certo, e recórdolle,  que ano tras ano, o voto en contra ou como
moito se absteñen, e logo veñen de aquí pedindo executar proxectos. Pois dígolles
algo,  que  eu  saiba,  a  cesión  das  estradas  non  vén  acompañada  de  partida
orzamentaria  para  a conservación  e  o mantemento.  Mire,  sexamos serios,  este
Goberno non pode apoiar agora a súa proposta, porque para demandar as cesións,
e facelo ademais de forma responsable, polos custes que... calculando os custes
que suporá, e facelo ademais cun proxecto orzamentario... Pois hai que ter eses
estudos previos. Mire, a cesión dos 2,3 quilómetros da Nacional VI concretouse no
2020 grazas ás xestións que realizou a propia alcaldesa co Ministerio de Fomento,
co Goberno actual, e previamente incluso co Goberno de Mariano Rajoy, froito do
diálogo,  da  colaboración  institucional  entre  administracións  e,  para  chegar  para
chegar a un cesión, ten que ver acordo entre as dúas partes.
É algo que... dicía antes que non o entendía, pois xa llo recordo. É necesario falar,
negociar e achegar posturas para esa cesión. Tiña unha finalidade concreta, que
era avanzar na creación dese Lugo máis integrado, máis sostible. E avanzar na
estratexia EDUSI, esa que permitiu ampliar a trama urbana cara o río. E dunha vez
por todas, despois de moitísimos anos, rachar con esa discontinuidade que había
entre a cidade e a zona privilexiada, como é o entorno do río. Por tanto, non se
facía alegremente, senón que se facía calculando os custos, co proxecto avanzado
e sabendo porque se facía. E iso nos permitiu, pois, ter esas obras: paso inferior,
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pasarela, etcétera., que están sendo un éxito para os veciños e veciñas e que...
obras que ademais vostedes non paran...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois, iniciamos a segunda quenda. Con turno
para o portavoz do Partido Popular.
 
-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Si.   Señor  Fernández,  non é que sexamos ricos,
pero vostedes agora gozan de presuposto, e dende logo teñen fondos europeos, e
os están gastando vostedes noutros proxectos faraónicos, e de moito gasto, que
nada aportan á cidade, que nada aportan á cidade, polo tanto, se se quere si se
pode facer unha avenida nese tramo, pero previamente hai que facer a cesión. E
dito isto, nós o que pretendemos con esta iniciativa é que o Concello de Lugo se
faga coa titularidade e inicie os trámites para elo dese quilómetro e medio, co ánimo
de mellorar a seguridade vial e se impulse a mobilidade sostible, para poder seguir
facendo cidade.
O que pretendemos é darlle un tratamento urbán a esta vía, para poder facer nela e
no seu entorno actuacións integrais que fagan dela unha día urbana de entrada á
cidade.  Para  o  Partido  Popular  é,  desde  logo,  prioritario  amenizar  está  vía  de
entrada á cidade e para elo débense facer planificacións integrais,  aproveitando
tamén os fondos europeos de recuperación. Para planificar esta actuación integral
da vía é necesario identificar os puntos onde é necesario intervir, para presentar
unha proposta de actuación, que daría continuidade a esas actuacións xa feitas,
pero de forma deslabazada, sen presentarse no seu conxunto. Miren, deixen de
lado esa política de parches, pensando só nos intereses electorais a curto prazo, e
pensen nunha cidade no seu conxunto. E nese conxunto deben vostedes tamén
pensar no río. Vostedes saben que a cesión desta vía é necesaria para levar a cabo
calquera actuación...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Non sei que lle pasa á pantalla, que non funciona en
condicións. Quenda agora para a portavoz de Cidadáns.

-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señor Fernández, ricos, ricos, non sei, pero
que actúan vostedes como os chamados novos ricos, pois creo que temos probas
bastante claras. E ademais cos cartos de todos os lucenses, non cos do seu peto.
Porque gastan e gastan en inutilidades e sen mirar nada máis. Non sei se quere
que lle poña exemplos, pero como me apetece e aínda me queda tempo, pois imos
falar.
Pois mire, un edificio que non sabemos para que vai ser, unha pasarela inútil  e
agora fan un paso subterráneo porque a pasarela pois xa non lles debe gustar...
Unha bañeiras de auga quente, un edificio para artistas... Home, de verdade, se isto
de verdade non é actuar  como novos ricos,  xa me dirá  vostede,  porque a min
cústame moitísimo ver a verdadeira utilidade para o futuro destas inversións, que
por enriba van máis dun millón de euros. Isto pasa porque vostedes planifican a
golpe de ocorrencia. Isto é porque como os cartos chegan de Europa e hai que
gastalos nalgo pois imos ver que se nos ocorre.  Imos buscar en Google ou na
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Wikipedia a ver que cousas chamativas ai, e que encima nos costan, xa digo, por
enriba do millón de euros. Isto é o que acontece, claro, cando non hai unha folla de
ruta clara sobre a cidade que queremos para o futuro. E ir paso a paso e dedicando
os orzamentos a demandas, necesidades e prioridades existentes. Este é o gran
problema e a desgraza que como lucenses pois temos con este Goberno, que claro
que si, actúa como un verdadeiro novo rico.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
municipal.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Pois mire, señor Carballo e señora Olga, cando
falan  de  proxectos  faraónicos  estanse  referindo  ao  paso  inferior,  que  vai  a
comunicar a trama urbana co río. Están falando da peonización da calzada... Unha
reivindicación histórica desta cidade... (voces de fondo) ...
Grazas, alcaldesa. Eu pido que se me respectan os tempos e pido tamén o mesmo
respecto e educación que teño eu con todos e cada un de vostedes. Dicía que o
proxecto, cando falan de proxectos faraónicos, pregunta se falan do paso inferior
que comunica a trama da cidade co río. Se falan da peonalización da calzada, que
é  unha  reivindicación  histórica  desta  cidade.  Se  falan  da  pasarela,  utilizada
diariamente por moitos centos de persoas. O señor carballo vai ao fútbol como a
min,  e pode perfectamente acreditalo,  se non quere faltar  á verdade.  O edificio
Impulso  Verde,  algo  que  vostedes  non  entenden  ata  agora  porque  non  se
preocuparon  por  saber  o  que  iso  significaba.  E  é  un  símbolo  do novo  modelo
sostible  de cidade que queremos,  e xa lles  digo que é  un modelo  seguido  por
moitas administracións, por moitas Universidades, e estudado por moitas cátedras
de urbanismo.
Dito isto, eu, señores do Partido Popular, se tan comprometidos están coa mellora
da cidade e dos accesos, reclámenlle vostedes, vostede que está no Parlamento,
presente iniciativas para reclamarlle á Xunta de Galicia todos eses incumprimentos
históricos que ten con esta cidade.
 
-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por favor.  Pida vostede aos
seus compañeiros que lle deixen intervir e expoña o que que queira. Porque aquí si
que  non  entramos  no  que  teñen  que  dicir  no  seu  momento  de  intervención.
Simplemente que cando non lles toca intervir que garden o mesmo respeto que se
lle  ten a  vostedes.  Que creo que non é moito  pedir  nunha sesión plenaria.  Os
últimos trinta segundos, pode dicir vostede o que queira neses 30 segundos.

-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ:  Moito  non,  que son 30 segundos,  pero  grazas,
Alcaldesa.  Mire,  antes  de  nada,  quero  agradecer  a  Cidadáns  o  apoio  a  esta
iniciativa. E xa, pois non entendemos a postura deste bigoberno. Aínda que xa nos
teñen vostedes moi acostumados a votar en contra de calquera iniciativa do Partido
Popular,  polo  simple  efecto  de  vir  do  Partido  Popular.  E  aínda  máis  se  unha
iniciativa vai encamiñada non a deseñar un modelo de cidade integral, porque o que
vostedes teñen,  dende logo,  é un modelo de cidade a parches,  sen ter  claro o
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modelo de cidade. E son vostedes cortoplacistas á hora de proxectar unha cidade
de futuro. Polo tanto...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois a verdade é que tampouco tiña eu previsto falar de
fondos europeos neste momento.  Pero a verdade é que se converteu pois  nun
debate...É que non hai ningún motivo agora para facer ningunha intervención por
ningunha cuestión da orde... (voces de fondo inintelixibles) ... por favor. Si, pero é
que non hai motivo agora para... que cuestión de orde houbo para que... ben, a
ver...

(Non se escoita)
 
Finalizou a cuestión de orde, Señor Poy. É curioso que vostede sendo deputado
provincial isto non o faga no debate plenario da Deputación Provincial. E non quero
volver incidir na cuestión de xénero, pero parece todo indicar, porque é certo que
ademais  aquí,  persoas  que  tiveron  representación  noutros  municipios,  noutros
Concellos, ben no ámbito político, como o señor Carballo ou a señora Abades, que
resulta que era tamén un dos órganos de apoio para velar a participación, resulta
que nunca lle coartaron a posibilidade do alcalde-alcaldesa de poder facer uso da
palabra. Porque teño a potestade e podo facelo e o fago. Parece que o único que
lles molesta é que exerza esa potestade de falar ao final  das intervencións dos
plenos. Que a teño igual que o resto de alcaldes e alcaldesas dos 313 Concellos de
Galicia, que, por certo, exercen e con bastante máis tempos de intervención dos
que poida utilizar eu nas miñas exposicións. E polo tanto se o que lles molesta, e
parece que iso... que sexa eu a alcaldesa, pois de momento quédame un ano e
convencida, dado tamén polo alcance da oposición, de que seguiremos gobernando
a partir do ano 2023.
E que poidan falar vostedes dos fondos... De que son improvisacións cando son
estratexias que se preparan e se aproban en Xunta de Goberno e se levan aos
Ministerios,  lévanse  a  Europa.  Teñen  o  beneplácito  dos  Ministerios  e
correspondentes. Teñen o beneplácito de Europa. Nesas estratexias xa se recollía
a realización da pasarela, do paso soterrado, da peonización da Calzada da Ponte,
e moitas outras iniciativas. Por certo, comisión que tíñamos creado no ano pasado
mandato,  e  non  aprobaron  absolutamente  nada,  nin  Cidadáns  nin  PP,  a  ese
proxecto, para poder mellorar como se fixo co tema das Caldas, como se fixo co
coliving. Por certo con gran repercusión ante a cidadanía, que ao final é a quen nos
debemos.
E a  parte,  o  da pasarela  é curioso,  porque estando  vostedes na oposición,  no
Goberno  xa  na  época  de  Zapatero,  solicitaban  ese  conexión.  Solicitaban unha
pasarela, por uns temas de seguridade, aínda que só sexa polo tema futbolístico.
Que non é só con ese fin, porque hai moita xente que fai uso da pasarela para
disfrutar doutros espazos... Do río, que queremos fomentar, esa integración do río
na cidade, do pazo de feiras e exposicións, doutras infraestructuras deportivas que
temos como Concello.  Pero  parece que lles  molesta  a  pasarela,  que pode  ser
opinable, para gustos, cores, e que se estivesen vostedes gobernando farían outros
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proxectos? Indubidablemente.  Pero de aí  a estar  desprestixiado constantemente
todas e cada unha das infraestructuras, cando ademais a pasarela si viña recollida
na estratexia EDUSI, e o paso soterrado si viña recollido na estratexia EDUSI.
A  peonalización  da  Calzada  da  Ponte  si  viña  recollida  na  estratexia  EDUSI.  A
dinamización de patrimonio da cidade, como as cloacas, tamén. E outros moitos
proxectos,  pero que sempre se quedan coa anécdota,  porque non lles  interesa
finalmente,  pois  que  a  cidade  avance  e  que  teñamos  un  proxecto  de  cidade
definido,  claro,  que teñamos un horizonte compartir,  e que estean demonizando
ademais  infraestructuras  tan  importantes  como  é  o  Impulso  verde  de
recoñecemento nacional e internacional, que veñen expertos de todo o mundo. De
India, de Sudamérica, de África... A visitar o noso edificio e o que tería que ser un
orgullo  para  a  cidade  vostedes  constantemente  intentando  desprestixialo  e
minusvaloralo,  porque ese é o obxetivo simplemente. Desacreditar todas e cada
una das accións do Goberno. Pois estou convencida, e xa llelo digo agora, que isto
traerá moi bos resultados, incluso dentro do cambio de modelo produtivo de cidade.
Esta estratexia Life,  do ano 2015,  o Smart city,  do ano 2015, o EDUSI,  do ano
2015, nalgún caso aprobados no ano 16, pero traballada e preparada no 2015 e no
transcurso algún caso do 16. Estratexias definidas tamén antes da pandemia creo
recordar, porque creo a veces olvidamos tamén que levamos máis de dous anos
vivindo un proceso pandémico sen precedentes. E a pesar de todo, ocupámonos do
extraordinario  nese  proceso  pandémico,  ocupámonos  do  ordinario  para  seguir
mellorando a eficiencia e eficacia internamente dentro do Concello. Preocupámonos
da estratexia de Goberno e do modelo de cidade que temos implantado desde o
ano 2015. E nos preocupamos tamén do cambio de modelo produtivo e deseñando
pensando o Lugo dos próximos dez anos. Que poucos o poden dicir, de traballar
con esa proxección. Con repecto respecto ao punto, xa lle trasladaron, que non é
un acordo express, como se dixo aquí, senón é froito dun traballo e de negociacións
que  xa  iniciei  eu  no  goberno  de  Mariano  Rajoy  porque,  como  digo,
independentemente  de  quen  goberne,  eu  chamo  a  todas  as  portas  e  reclamo
exactamente  o  mesmo  goberne  do  Partido  Popular  ou  goberne  do  Partido
Socialista,  se  algún  día  chega  a  gobernar  Cidadáns  non  se  preocupe,  señora
Louzao, que tamén reclamarei e seguirei  reclamando o mesmo. Porque non me
importa a cor política de quen goberna, impórtanme os intereses dos veciños e das
veciñas.  E  con  ese  motivo,  sentámonos  nesa  ocasión  co  Secretario  Xeral  de
Infraestructuras  do  Partido  Popular,  volvinme  a  sentar  co  Secretario  Xeral  de
Infraestruturas  do  Partido  Socialista  do  Ministerio  de  Fomento,  naquel  día,  de
transportes, axenda urbana e mobilidade a día de hoxe, para chegar a acordos e
ver en que termos en que medidas facíamos e solicitabamos esa cesión. Que non
significa que máis adiante se poida ir ampliando e mellorando, pero sempre cunhas
condicións  previas  que  beneficien  á  cidadanía  e  non  de  calquera  forma ou  de
calquera xeito. E ao mellor tamén para chegar ao número 10 hai que pasar primeiro
polo  5.  Que quero  dicir  con isto...  do  1  ao 5  xa chegamos,  que xa temos 2,5
quilómetros  entre  outros...  Quero  dicir  con  isto  que  a  mellor  cando  teñamos
finalizada dunha vez, pero a mellor ten que ser a partir do 24 cando haxa un cambio
de Goberno na Xunta de Galicia, finalicemos a Rolda Leste, e nos permita tamén
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pois poder seguir humanizando espazos para aminorar despois velocidades, para
acondicionar, e que nos permita pois ter esa circunvalación tan necesaria para o
desenvolvemento da nosa cidade. Polo tanto se fixesen os deberes onde gobernan,
en vez de poñer tantos deberes fóra, pois seguramente nos iría mellor aos lucenses
e aos galegos.
Imos proceder a votar a proposta do Partido Popular.

10/72  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 188/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO DE
LUGO  POÑA  EN  MARCHA  UN  PLAN  DIRIXIDO  Á  ADQUISICIÓN  DE
DESTREZAS EN CASTELÁN E GALEGO PARA REFUXIADOS DE UCRAÍNA
(Exp. 2022/G004/000385).

Vista a devandita proposición, que foi ditaminada pola Comisión Permanente
Ordinaria de Cohesión e Dinamización Social celebrada o día 19 de maio de 2022,
e cuxo teor é o seguinte:

“A invasión  de Ucraína por  parte da Federación Rusa provocou o maior
éxodo en Europa logo da Segunda Guerra Mundial. 

A  ONU estima entre  catro  e  cinco  millóns  de  ucraínos  os  que  se  viron
obrigados a fuxir do seu país pola invasión, deixando atrás ás súas familias e, por
suposto, todos os seus ben materiais. 

Pero xunto con todo iso,  quedou parte da súa vida e obrigounos a vir  a
países que, como España, teñen moitas diferencias con Ucraína, pero unha delas
moi importante: o idioma. 

A barreira idiomática é a primeira coa que se atopan os ucraínos que veñen
ao noso país e, neste caso, a Lugo. A maior parte deles son mulleres e nenos, xa
que os homes quedáronse no seu país combatendo aos invasores rusos. 

Segundo  os  datos  que  se  foron  facendo  públicos,  estímase  que  Galicia
acolleu a uns oitocentos ucraínos, datos que son difíciles de estimar de xeito certo e
que, por desgraza medran continuamente xa que o éxodo non rematou e, por outro
lado, tampouco sabemos por canto tempo permanecerán con nós.  Pero o que si
temos claro é que o tempo que permanezan en Lugo temos que facer o posible,
entre todos, para que se integren e noten o cariño dos lugueses e, na nosa opinión,
ten que ser o Concello o que lidere esta labor. 

No caso dos nenos os datos si son máis fiables posto que están todos eles
escolarizados.  En  Galicia  foron  escolarizados  504  alumnos  en  186  centros
educativos, 46 deles en centros de Lugo. 

A  Xunta  puxo  á  súa  disposición  no  só  a  escolarización  senón  tamén o
transporte, o comedor e o material escolar e tecnolóxico. 

Dende o GMPP queremos, en primeiro lugar, agradecer aos profesionais da
educación o esforzo que están a levar a cabo para integrar a estes alumnos nos
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centros escolares, posto que na meirande parte dos casos trátase de alumnos cos
que a comunicación é tremendamente complicada porque non teñen uns mínimos
coñecementos de español ou, no seu caso, de inglés. 

A  Consellería  de  Educación  puxo  a  disposición  unha  páxina  web  con
contidos específicos e guías de conversa, xunto con outra serie de recursos como
diccionarios  ou fichas de actividades.  Pero todos eses recursos sen un traballo
inxente dos profesionais da educación servirían de pouco, por iso vaia para eles o
noso recoñecemento. 

Pero  xunto  con  estes  cativos  tamén  viñeron  parte  das  súas  familias,
maiormente as súas nais que, nalgún momento, terán a necesidade de acceder ao
mercado laboral. Pero aínda que así non fora porque o conflito non se prolongase
no tempo, o certo é que precisan uns mínimos coñecementos das linguas que se
usan na nosa cidade, o castelán e mailo galego, para poder relacionarse e non vivir
no illamento no que se atopan lonxe dos seus. 

Galicia  en  xeral  e  Lugo  en  particular,  sempre  foron  terra  de  acollida,
seguramente porque previamente foron terra de emigración e sabemos ben o que
sinte alguén que ten que abandonar a súa casa, a súa familia, e marchar cara un
país descoñecido. Máxime cando a causa da saída non é a procura dunha mellor
opción de futuro senón que é a mera necesidade de garantir a súa vida ou a dos
seus fillos. 

Por iso,  desde o GMPP cremos que sería importante poñer en marcha un
programa  de  apoio  lingüístico  as  ucraínas,  dado  que  son  fundamentalmente
mulleres,  que  se  atopan  na  nosa  cidade  e  que,  sen  dúbida  terán  máis  difícil
aprender unhas nocións básicas de castelán e galego que os seus fillos posto que a
interacción social, a idade, etc. as coloca nunha peor situación. 

Para poñer en marcha ese programa sería desexable contar coa opinión do
colectivo  de ucraínos na nosa cidade e con ONG’s que,  de seguro,  xa estarán
traballando  ou  estudiando  a  posta  en  marcha  de  proxectos  semellantes.  O
importante é unir esforzos, e por iso o Concello ten que adoptar unha posición de
liderado e coordinación. 

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

Que o Concello de Lugo, logo de escoitar ao colectivo ucraíno de Lugo e ás
ONG’s que traballen co colectivo ou estean a preparar programas para facelo, poña
en marcha un programa de apoio aos cidadáns ucraínos residentes na nosa cidade
para que poidan adquirir un nivel de competencia idiomática en castelán e galego
que lles permita unha maior integración. Para a súa posta en marcha sería incluso
desexable, como xa se solicitou noutras ocasións que reactive a Oficina Municipal
do  Voluntariado  de  xeito  que  tamén  poidan  colaborar  os  lucenses  que  así  o
consideren.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:
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Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 11 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois iniciamos o debate co portavoz do Partido
Popular: 3 minutos

- JAVIER VÁZQUEZ PRADO: Buenos días, muchas gracias, señora Alcaldesa.
España figura entre los 3 países que más demandas recibe de asilo, por lo que es
previsible  que  las  1.800  plazas  que  dispone  no  vayan  a  resultar  finalmente
suficientes ante el  drama existencial  que,  como todo todos ustedes saben,  vive
Ucrania. La medida del Gobierno de facilitar la regularización de los ucranios que ya
se encuentran en España puede paliar una mínima parte de la angustia de la guerra
que nos degradas como sociedad a poco más de 3.000 quilómetros. Ahora he leído
también  que  Acnur  estima  aproximadamente  en  5  millones  de  personas  los
desplazados.
La mayoría de las familias que llegan a nuestros países desde este país de Ucrania
son mujeres, del 67 %, con un o varios hijos a su cargo, el 37 % de ellos son
menores. Pues los hombres entre 18 y 60 años, pues como todos ustedes saben se
ven obligados a quedarse de su país de origen en la contienda bélica.
Lo que está ocurriendo y que emocionalmente se encuentra mucho más próximo de
los reflejos de los mapas es un drama humanitario de enormes proporciones que ha
desatado  una ola  extraordinaria  en  Europa,  en  España  y,  por  extensión  y
afortunadamente también, en la ciudad de Lugo, que no se ha quedado al margen,
con iniciativas por parte de las instituciones y también por parte de particulares,
dando también acogida a los millones de desplazados que huyen de la contienda.
Tratar que Ucrania permanezca tanto intelectual como emocionalmente próxima a
Lugo y por añadidura a España, gracias a la solidaridad, es el mejor camino para
sentar las bases de un futuro compartido.
Tras  dejar  una  vida  entera  atrás,  con  la  incertidumbre  de  si  algún  día  podrás
recuperarla,  cuando  llegan  a  Lugo  son  completamente  dependientes  de  las
instituciones hasta que encuentran un trabajo, cuando podrán por fin intentar salir
adelante de manera autónoma. A pesar de ello,  una vez en nuestra ciudad,  es
cuando los refugiados se encuentran una batería de problemas que a nadie se nos
escapa,  como  son  servicios  sociales,  contratos,  convenios,  el  paro...  Intentar
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matricular a sus hijos en los colegios, la propia asistencia médica, los abonos de
transporte... 
Por  otra  parte,  nuestra  ciudad  tiene su  propia  cultura,  como todos sabemos,  y
nuestras propias costumbres, y dos idiomas oficiales: el castellano y el gallego, que
juegan  un papel  fundamental  para facilitar  o  dificultar  su  viaje  hacia  la  correcta
integración.
Comprender  y  poder  comunicarse  nuestras  lenguas  les  permite  acceder  a  la
información y tomar las decisiones de forma informada. Y cuando uno toma las
decisiones de forma informal lo hace de forma más libre probablemente. Para todas
aquellas  personas que ahora tienen la  condición  de refugiados las  barreras del
idioma son una constante difícil de superar en la vida cotidiana. La realidad es que
los refugiados y las personas desplazadas están expuestos a más amenazas a sus
vidas cuando no hablan el idioma local, algo que no solamente nos ocurre en este
caso  a  los  ucranianos,  sino  a  cualquier  inmigrante  que llega  a  nuestra  ciudad.
Muchas gracias.

-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ:  Grazas.  Quenda  agora  para  o  grupo  de
Cidadáns.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: As consecuencias que guerra de Ucraína está
deixando tras de si, pois son un auténtico drama humano: familias separadas, con
mulleres e nenos como refuxiados noutros países, mentres os homes permanecen
no seu territorio é outra gran barbarie que está permitindo Putin.
A dor de separación, de abandono dos seus fogares, dos seus familiares... Únense
á chegada a un novo país de acollida coa problemática que isto conleva. E o idioma
é a gran barreira que teñen para tratar de recuperar unha certa normalidade nos
países de acollemento. E aquí as administracións poden desempeñar un papel moi
importante para facilitar a súa integración no territorio ao que chegan, poñendo á
súa disposición ferramentas para que o seu día a día poida ser máis doado. Pero
desde Ciudadanos consideramos que a posta en marcha deste tipo de iniciativas
debe estar aberta a calquera persoa estranxeira que chegue á nosa cidade. Lugo
conta cunha importante poboación foránea, moita dela procedente de países como
Romanía,  Marrocos, Senegal...  que descoñecen absolutamente o noso idioma e
calquera trámite que teñen que realizar suponlles un verdadeiro problema. Incluso
hai centros, como o de Paradai, e seguro que no que vostede exerce como profesor
tamén acontece  así,  teñen  un  número  elevado  de  nenos  estranxeiros,  nalgúns
casos  máis  de  50,  que  se  atopan  con  moitas  dificultades  no  seu  proceso  de
adaptación, co idioma como un dos atrancos máis importantes. Polo tanto cremos
que  sería  moi  necesario  poñer  en marcha  programas de apoio  idiomático  para
todas  as  familias,  independentemente  de  cal  sexa  o  seu  país  de  orixe,  e  que
chegan á nosa cidade descoñecendo en absoluto como comunicarse na súa cidade
de acollida ou de residencia. Se realmente desexamos unha integración plena, hai
que  fomentar  e  favorecer  as  accións  que  vaian  encamiñadas  a  conseguilo.  Do
mesmo xeito que desde esta administración se programan distintas actividades nos
centros  sociais,  consideramos  que  unha  delas  podería  ser  esta,  contando  coa
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colaboración dos centros educativos, que coñecen as súas necesidades, e tamén
coas entidades sociais que traballan a cotío con persoas estranxeiras.
De aí que solicitemos ao Partido Popular como emenda in voce, que a súa proposta
se dirixa a todos os cidadáns estranxeiros residentes na nosa cidade,  para que
poidan adquirir un nivel de competencia idiomática en galego e castelán, que lles
facilite a súa integración.

-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ:  Grazas,  quenda  agora  para  a  voceira  do
Goberno: 3 minutos.
 
- OLGA LÓPEZ RACAMONDE: Moitas gracias. Bo día a todas e a todos. Ben, eu o
primeiro que quixera preguntarlles aos dous grupos da oposición é se saben que
temos cursos de adquisición de competencias lingüísticas para inmigrantes. Para
todos aqueles inmigrantes que os precisen na actualidade.
Vexo  que  o  descoñecen,  senón  esta  proposta  non  viría  a  pleno.  Chámame a
atención, non o exposto tanto aquí, senón o que expuxeron cando trasladaron esta
proposición de pleno, que chega a afirmar o Partido Popular que os traballadores
da educación están facendo un inxente traballo sen os recursos necesarios. E que
fan un recoñecemento deste excesivo traballo.
Eu penso  que  igual  os  traballadores  de  educación,  igual  que  de moitos  outros
ámbitos, máis que recoñecemento, o que requiren é méritos.  Eh? Non sei se a
Xunta de Galicia o que pretende é que o Concello asuma tamén esta competencia
impropia, porque é o seu estilo de goberno. Tamén din na súa proposta, o Partido
Popular, e transcribo textualmente "que os ucraínos viven no illamento, lonxe dos
seus".  Efectivamente,  viven  no  illamento,  e  nós  tratamos  de  facilitarlles  a
convivencia.  Chámame a atención  que non  vin,  agás,  teño que dicir,  ao  señor
Javier Arias, de casualidade, perdón, Javier, no tardeo solidario, feito a prol do pobo
ucraíno, organizado por este Concello, coa recadación íntegra para o pobo ucraíno
e para  a  Cruz  Vermella,  a  ningún  representante  do Partido  Popular.  Moito  lles
importa o seu illamento ou é que o pobo ucraíno non ten dereito a voto e vostedes
unicamente  acoden  a  eventos  que  teñen  réditos  electorais  claros?  Da  esa
impresión cando menos.
Din que non estamos coordinados coas entidades sociais. Saben cantas reunións
tivemos?  Coñécenas?  Saben  que  fomos  o  primeiro  Concello  en  reunirnos  con
distintas ONGs que traballan neste eido. O primeiro. Non o coñece. A min non me
sorprende que non o coñeza. O que me resulta humillante é que vostedes sexan
representantes  dos  veciños  e  veciñas,  e  que  nin  sequera  estean  informados
axeitadamente. Isto si que non me parece de recibo. Tamén lles vou dicir, o 22 de
marzo do 2022, o Señor Feijóo aínda presidente da Xunta di que se organizarán
cursos en español e galego. E fai unha invitación a rusos e ucraínos para que se
poñan en contacto con ACCEM para levalos a cabo. Saben quen financia ACCEM,
Quen  financia  o  proxecto  dos  refuxiados?  Exclusivamente  o  Goberno  central,
liderado polo Partido Socialista. A Xunta nun puxo absolutamente nada. Nada.
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-  JAVIER  VÁZQUEZ  PRADO: Muchas  gracias,  señora  alcaldesa.  Señora
Racamonde, dice usted cosas muy novedosas y muy interesantes. Lástima que lo
novedoso  no  sea  interesante,  ni  que  lo  interesantes  sea  novedoso.  Porque  a
cualquier  propuesta,  solamente se basa usted en este caso,  o la  oposición,  en
echarle la culpa de todos los males a la Xunta de Galicia. En lo que se refiere a los
estudiantes,  la  adopción  de este  acuerdo les  permitiría  mejorar  sus  habilidades
lingüísticas, reforzando lo que ya están aprendiendo en los centros educativos en
los que han sido y serán escolarizados.
Y también les vendrá en un sentido de comunidad y la oportunidad de hacer nuevos
amigos. En lo referente a los adultos, alfabetizar significa prosperar, es decir, es
verdad que para muchos inmigrantes el hecho de alfabetizarse les abrirá muchas
puertas, pero hay muchos que no aspiran a la alfabetización,  sino a aprender a
desenvolverse adecuadamente en la sociedad en la que viven, y comunicarse con
el mundo que tienen a su alrededor.
Si  bien  es  cierto  que  la  alfabetización  significa  el  enriquecimiento,  y  como dije
antes, la libertad, lo primero que debemos es brindarles la oportunidad de ponerlos
en contacto con el idioma gallego y con el castellano lo más rápido posible, pues es
la llave maestra que les permite, no solamente a los ucranianos, sino también como
decía la señora Louzao, a cualquier tipo de inmigrante que llega nuestro país, de
liberar  el  espectro total  de sus talentos y desarrollar  todo su potencial  creativo,
entregando a los más desfavorecidos las armas que necesitan para remontarse
desde la exclusión hasta la plena participación.
Muchas gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas grazas, pois segunda quenda para a portavoz de
Cidadáns.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Pois Señora Racamonde, ao mellor é que se
publicitan moi mal. Fíxese vostede. Porque é unha demanda que existe, e que é
repetida  por  moitos  centros  educativos  e  por  moitas  familias  estranxeiras,  que
descoñecen  que  vostedes  están  impartindo  estas  clases,  como  deben  acudir,
desde cando, como. Fíxese vostede, ao mellor, claro, é que fan cousas e por riba
non as publicitan.Que erro! Como se entere a Señora Méndez vaille ler a cartilla
despois,  porque isto...  por  un puñadiño  de votos  faise  o  que sexa.  Polo  tanto,
paréceme perfecto,  pero é  necesario  que vostedes nos espazos nos que estas
necesidades existen, pois que o poñan de manifesto, porque eu son membro do
Consello do Centro Escolar de Paradai, e descoñecen este asunto.
E  hoxe  ademais  que  teño  o  Consello  Escolar  comentareilles  que  se poñan  en
contacto cos servizos sociais deste Concello porque si que se están dando estas
clases,  pero  si  que  me  gustaría  que  para  poder  ampliar  esta  información  nos
contase aquí onde se imparten, como se pode acceder... E de que forma. E que hai
que ter para poder optar a estas clases.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para a
portavoz do Concello, a señora López Racamonde.
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-  OLGA  LÓPEZ  RACAMONDE: Direille  que  hai  impreso  as  actividades  de
animación  sociocultural,  á  que  teñen  acceso  todos,  en  todos  os  centros  de
convivencia, que pode ler se quere para ver se está ben publicitado e informado.
Vale? Simplemente con lelo.
Vólvolles  dicir  se  saben  que  existen  estes  cursos  de  inmersión  lingüística  de
alfabetización para todos os inmigrantes, como non pode ser doutro xeito, tamén
para os ucraínos. Tamén lles vou dicir, mirade, as ONGs, cando nos demandaban
nas reunións, dicíannos que tiñan problemas de aloxamento. Eu escribín unha carta
ao Delegado da Xunta solicitándolle aloxamento en Lugo. Sabe que me contestou
asinado o señor Delegado da Xunta de Galicia en Lugo, Javier Arias? Supoño que
o coñecen, aínda que se falan pouco con el. Que non, que en Lugo non. Asinado
por Javier Arias.
Unha  das  demandas  prioritarias.  Entón  o  goberno  tivo  que  dotarse  doutras
instalacións. Entón, home, demagoxia a xusta. Eu de verdade que lles pediría ao
Partido Popular especialmente que deixasen a aplicación desta máxima de chegar
ao poder de calquera xeito, cun principio maquiavélico que poñen por riba de todo,
de que a fin xustifica os medios. Pois non, non os xustifica. E eu direilles, miren, os
votos son importantes, pero a decencia, máis. Eu prefiro a decencia aos votos, e
marcharei cando teña que marchar. Porque o meu obxetivo é unicamente contribuír
no tempo que estea a mellorar a vida das persoas, asegúrolle que non só...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Acabou o seu tempo. E última
quenda para o grupo propoñente: 30 segundos.

- JAVIER VÁZQUEZ PRADO: Muchas gracias, señora alcaldesa. Llegados a este
punto lo que precisamos es una lente de aumento pues para ver el presente. La
realidad es la que es. No perdamos el tiempo en lamentarla. Busquemos la forma
de transformar esta realidad.
Es  indispensable  salvaguardar  el  patrimonio  de  los  valores  y  aprovechar  como
administración  local  que  tenemos  y  que  nos  han  dado  los  ciudadanos,  pues
promoverlos, conciliarlos y consolidarlos. Es por eso que les pido el apoyo y el voto
favorable para sacar adelante esta propuesta. Muchas gracias.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  neste  punto  só  resta  novamente
acordarnos dese pobo ucraíno que o está pasando tremendamente mal con esta
guerra inxusta e innecesaria, que debemos de condenar todos unanimemente. E
que recuperen a normalidade o antes posible, porque o que queren e o que nunca
quixeron  foi  ter  que  deixar  o  seu país,  e  menos por  estes  motivos.  Polo  tanto
novamente toda a solidariedade do pobo lucense co pobo ucraíno. 
Procedemos a votar a proposta do Partido Popular.

Auséntase do salón de sesións DON ANTONIO AMEIJIDE OSORIO
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11/73 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
189/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR E REGULAR A FIGURA DO
VALEDOR DA VECIÑANZA (Exp. 2022/G004/000391).

Vista a antedita proposición, que  foi ditaminada pola Comisión Especial de
Contas  e  Ordinaria  de Alcaldía  e Gobernanza:  Economía e Recursos Humanos
celebrada o día 20 de maio de 2022, e cuxo teor é o seguinte:

“Exposición de motivos:
A Constitución española incorpora ao seu texto a transparencia (artigo 105)

e a participación (artigos 9.2 e 23.1) en forma de dereitos, algún deles fundamental,
polo que conta coa máxima importancia e protección. Son dous principios básicos
nos estados modernos e democráticos.  Así  afírmase cando se declara  que lles
corresponde aos poderes públicos promover as condicións para que a liberdade e a
igualdade do individuo e dos grupos nos que se integra sexan reais e efectivas, ao
igual  que  despexar  os  obstáculos  que  impidan  ou  dificulten  a  súa  plenitude,
facilitando a participación de todos os cidadás na vida política, económica, cultural e
social.

Tal e como recoñece a Federación de Municipios e Provincias, "o deseño e
a posta en marcha das políticas de transparencia e participación cidadá, orientadas
á  apertura  das  nosas  administracións  públicas  e  a  implicación  dos  cidadás  na
xestión pública, actualmente constitúen un dos principais eixes da axenda política".
De aí que realicen un traballo moi amplo para dar a coñecer distintas experiencias e
iniciativas neste senso. 

Desde o grupo municipal de Ciudadanos Lugo, apostamos firmemente por
estes  dereitos  fundamentais  e  queremos  que  o  Concello  de  Lugo  sexa  unha
administración máis próxima ao cidadán e unha institución que poña en marcha
mecanismos  para  fomentar  e  favorecer  a  transparencia  e  a  participación  tan
necesaria, pero tan escasa na nosa cidade; unha participación real e efectiva, non
unha mera declaración de intencións.

De aí a nosa proposta, para crear a figura do Valedor da Veciñanza, figura
recomendada pola FEMP como vía de intermediación entre o poder municipal e os
veciños coa finalidade de protexer os dereitos dos cidadás e canalizar as queixas
dirixidas á administración local. 

Dadas as atribucións de autoorganización que a Lei 7/1985, Reguladora das
Bases  de  Réxime  Local,  lle  outorga  ás  Entidades  Locais,  esta  Corporación
Municipal pode crear esta figura para incrementar a participación cidadá. Será a
encargada  de  atender  as  queixas  e  reclamacións  da  veciñanza  e  de  esixir  as
responsabilidades oportunas ou necesarias. Deste xeito, se axilizará e simplificará a
tramitación, diminuíndo o tempo de espera para resolveras distintas situación, á vez
que se complementará a protección de dereitos e liberdades que ten recoñecida á
cidadanía.

No noso día a día, son moitos os veciños que contactan ou acoden aos
grupos municipais para solicitar información, realizar algunha xestión, amosar a súa
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preocupación por algún asunto ou mesmo para queixarse por algunha situación
determinada.  A  pesar  de  existir  canles  informáticos  e  tamén  presenciais  para
realizar este tipo de accións, para moitos deles é descoñecida esa opción ou teñen
que esperar moito tempo para obter unha resposta ou solución, se iso acontece, ou
se acaban sentindo indefensos pola falta de contestación. Así se pode comprobar
tamén na Comisión de queixas e suxestións. Desde os grupos da oposición, temos
formas para dar a coñecer esas situacións, pero se non existe vontade política para
darlles solución, aí remata a nosa marxe de manobra. 

Ademais  de  crear  esta  figura,  é  preciso  dotala  dunha  normativa  de
funcionamento  propio  ou  mesmo  incorporala  no  regulamento  de  participación
cidadá aínda pendente, onde se recollas as súas competencias. En moitas cidades,
esta  figura  ten  un  carácter  honorífico,  non  remunerado,  que  conta  co  apoio
administrativo do persoal municipal e cun espazo propio. Noutras administracións, é
un propio traballador municipal,  pero perfectamente identificado como o nexo de
unión entre a veciñanza e a administración, sendo a persoa que recibe e canaliza
todas as dúbidas, queixas, propostas e suxestións. Ao mesmo tempo, encárgase de
facerlles un seguimento e revisar o seu grado de cumprimento, en caso de ser
preciso. En todos os casos, trátase dunha figura neutral, obxectiva  e independente,
que  non  recibe  instruccións  de  ningunha  autoridade  e  que  non  substitúe  nin
reemplaza a ningún órgano do Concello,  pero si ten un papel fundamental para
favorecer a participación e a implicación na política dun xeito activo. É nomeada
polo Pleno, e ante el deberá render contas, nos prazos que se estipulen no seu
regulamento, ademais de comparecer tamén na Comisión de Queixas e Suxestións
xa existente, e na que se tratan as que se presentan por rexistro, pero como se
comproba  cada  mes  existe  demora  na  súa  tramitación,  sendo  respostadas  en
moitas ocasións, fóra de prazo.

A súa actividade debe estar situada nun espazo perfectamente identificado,
no que se centralicen as súas actuacións.  Así se dará resposta ás necesidades
veciñais  dun  xeito  unificado  e  áxil,  reducíndose  o  tempo  de  atención  e  de
resolución.  O  seu  obxectivo  principal  debe  ser  a  prestación  dun  servizo  de
asesoramento, información, atención e axuda á nosa veciñanza nas súas relacións
con esta administración e nas actuacións por ela realizadas ou que sexan da súa
competencia.

Tralo  exposto  anteriormente,  o  grupo  municipal  de  Ciudadanos  Lugo
considera de interese municipal que o pleno da corporación acorde:
1. Instar ao goberno municipal a crear a figura do Valedor da veciñanza como un
servizo  público  municipal  e  con  funcións  de  unión  e  colaboración  entre  a
administración local e a cidadanía, regulado por un Estatuto ou Regulamento propio
de funcionamento.
2. Instar ao goberno municipal a elaborar un regulamento propio para a figura do
Valedor da veciñanza, consensuado con todos os grupos que forman parte de esta
Corporación.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:
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Votos emitidos: 22

- Votos a favor: 10 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo, anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate co grupo propoñente, señora
Louzao, 3 minutos:

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Como todos os presentes neste pleno saben
ben, desde o noso grupo municipal sempre apostamos por todas aquelas medidas
e iniciativas ou ferramentas que permitan á cidadanía intervir dun xeito máis activo
na  acción  política  da  nosa  cidade  e  favorezan  e  fomenten  a  transparencia  da
mesma.  Dous  piares  das  democracias  modernas,  que  por  desgraza  nesta
administración, pois son máis que discutibles.
Son moitos os veciños que nos fan chegar a cotío as súas queixas ou demandas
para tratar de que cheguen ao equipo de Goberno. De aí as preguntas e rogos a
distintas comisións, pero aí se queda se non existe vontade política de levalas a
cabo. E tamén aí remata a nosa marxe de manobra. Moitos outros presentan por
rexistro  queixas  e  suxestións,  que  van  á  referida  comisión,  pero  como
comprobamos na última, pois hai máis de 170 pendentes de resposta, xa fóra de
prazo. E tamén hai quen non sabe como ou onde deben presentar este tipo de
iniciativas. Desde Ciudadanos queremos que esta figura sexa o nexo de unión e de
colaboración  entre  a  veciñanza  e  a  administración,  a  través  da  cal  se  poidan
canalizar  as  dúbidas,  as  queixas,  ou mesmo propostas,  para que cheguen  aos
responsables axeitados, e sexan quen lles faga seguimento ás mesmas, e o seu
grao de cumprimiento, se é o caso, ou o esixen as responsabilidades oportunas,
baixo unha total autonomía e independencia.
A  Federación  Española  de  Municipios  e  Provincias  establece  entre  as  súas
recomendacións para Gobernos cada vez máis próximos aos seus veciños esta
figura para protexer e garantir os dereitos dos cidadáns. Nalgúns casos, este posto
ocúpao un traballador municipal, e noutros Concellos é un cargo honorífico e non
remunerado. Isto débese recoller no seu regulamento de funcionamento. Do que se
trata é de que sexa alguén absolutamente imparcial e independente para tratar os
asuntos  que  lle  competen  coa  máxima  obxectividade  e  alonxado  de  calquera
interese  político  ou  partidista.  Será  un servizo  público  que  contará  cun  espazo
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propio,  que  de  seguro  axilizará  as  respostas,  preocupacións  e  necesidade  dos
lucenses, e cunhas atribucións e competencias específicas, que tamén deben de
ser recollidas na súa normativa. Unha posibilidade sería que se contemplase no
Regulamento de Participación Cidadá, que a día de hoxe segue pendente, sendo
isto  unha  mostra  máis  de  que  todo  o  que  vaia  encamiñado  a  mellorar  a
participación  cidadá  e  a  transparencia  desta  administración,  pois  lle  produce
repelús a este bigoberno, que en tres anos non foi quen de axilizar este asunto, e
seguimos exactamente igual, salvo polas ideas da alcaldesa, que trata disfrazar de
participación o que simplemente é politiqueo da vella usanza. Ou como podemos
comprobar  cando  este  bigoberno  desmantela  servizos  fundamentais  para  a
cidadanía como o 010. O que queremos dende o noso grupo con esta proposta é
que  os  nosos  veciños  e  veciñas  non  se  sintan  indefensos  ante  determinadas
decisións políticas, e saiban de xeito concreto onde poden acudir para obter una
solución o máis axiña posible. Fronte a unha acción política oscurantista alonxada
da  cidadanía,  nós  apostamos  por  unha  administración  de portas  abertas,  onde
calquera lucenses se sinta prioritario e atendido.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Goberno, Señor Fernández.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas,  alcaldesa.  Pois  nós,  coincidindo  co
fondo  da  cuestión,  pensamos  que  neste  Concello  existen  xa  suficientes
mecanismos para garantir a transparencia, e para fomentar a participación. Desde a
propia  comisión  de  suxestións,  onde  como  saben  se  dá  conta  das  solucións
adoptadas  diante  das  queixas  e  suxestións  da  veciñanza,  pasando  polo
permanente  contacto  coa  asociacións  e  cos  veciños,  cos  que  a  alcaldesa
persoalmente se reúne con asiduidade e desde logo sempre que se lle solicita, a
través dos propios grupos da oposición, nas comisións informativas, a través das
propostas,  rogos  e  preguntas  dos  plenos,  ou  comunicando  directamente  co
goberno, o Departamento de atención á participación e cidadá, que funciona como
unha canle de participación cos veciños, a Liña verde, esa aplicación informática
para móbiles,  na que calquera  cidadán pode comunicar  incidencias,  ou solicitar
solucións de múltiples problemas en relación ao lixo, alcantarillado, zonas verdes,
control  de  aves,  recollida  de  enseres,  etcétera.  Por  certo,  moi  utilizado  polos
veciños, e mediante o que se mantén pois unha comunicación fluída en relación a
todos estes temas.
En  materia  económica  e  de  contratación,  púxose  en  marcha  recentemente  a
plataforma de contratos  menores,  a través da cal,  calquera  empresa dispón de
información suficiente para poder concorrer aos diversos contratos que se propoñen
e que vén a completar pois a xa existente plataforma de contratación en relación
qos contratos maiores. Incluso neste momento temos un novidoso procedemento
de  participación  cidadá,  a  través  do  plan  de  envellecemento,  onde  se  ofrecen
diferentes vías para que de maneira sinxela e directa os veciños poidan facernos
chegar as súas propostas e as súas inquedanzas. Sen esquecer, por exemplo, a
atención directa á cidadanía, que se ofrece desde todos e cada un dos servicios do
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Concello, ou incluso as redes sociais, polas que lles aseguro que nos chegan pois
numerosas  peticións.  Temos,  ademais,  o  Foro  Económico  e  Social,  o  Foro  de
Igualdade,  a  Mesa  pola  Diversificación  Industrial,  o  Tribunal  Económico
Administrativo, a OMIC, a Casa da muller, a Mesa do comercio, os Concellos de
Cultura e Turismo, a Casa de asociacións, etcétera. É dicir, nós non pensamos que
sexa necesaria a creación dunha nova figura neste ámbito.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por parte do Partido Popular, a
súa portavoz: 3 minutos.

-  SAGRARIO  SÁNCHEZ  RAMIL: Grazas,  alcaldesa.  Comezarei  esta  primeira
intervención lendo a definición desta figura que hoxe propoñen os compañeiros de
Cidadáns, e que está operativa nun dos Concellos amigos deste bigoberno, que é o
concello de Vigo: "O valedor do cidadán é o comisionado do pleno do Concello para
a defensa dos dereitos e intereses da veciñanza, que poderá supervisar a actuación
da administración municipal  e o resto dos organismos e entidades dependentes
dela, no ámbito das competencias que lle atribúen no regulamento. Toda persoa
natural  ou  xurídica  sen  distinción  de  clase  que  teña  interese  lexítimo  poderá
dirixirse ao Valedor do cidadán. Os concelleiros e concelleiras e máis os grupos
municipais constituídos poderán pedir mediante escrito motivado a intervención do
valedor do cidadán para investigación ou esclarecemento de actos, resolucións e
condutas  concretas  efectuadas  na  administración  municipal,  que  lle  afecten  ao
cidadán ou grupo de cidadáns". Sería moi positivo que este Concello contase con
esta figura, xa que a diario vemos as carencias que mostran os concelleiros con
responsabilidades de Goberno cara as normas que rexen esta institución. 
E para os que ata o de agora non entenden do que falo, vou poñer varios exemplos:
Segundo a normativa do Concello, cando un grupo municipal solicita acceso por
escrito a unha documentación ten que ter cumprida a resposta no prazo de 5 días.
Rara é a vez na que cumpren esa norma. De feito, os compañeiros de Cidadáns
tiveron que acudir ao Valedor do pobo por este motivo. Pero hai máis exemplos:
como tardar  seis  meses para conceder  un permiso para un evento solidario  de
motos clásicas, que unicamente tiña unha finalidade sen ánimo de lucro, que era a
recadación para o cancro de próstata.
Para  isto  que propoñen...  Vostedes din  que para todo isto  están as comisións.
Teñen razón: para iso están as comisións. Sempre que se realice un bo uso delas e
nos as utilicen como unha mera distracción. Ou que lles parece se falamos das 173
reclamacións que están sen responder. Por cobros de auga. Está claro que neste
Concello é preciso unha figura que lle recorde que as normas están para cumprilas,
igual que os regulamentos. Vostedes, señores do bigoberno, deberían de velar polo
cumprimento  das  normas  para  garantir  o  correcto  funcionamento  desta
administración.
É máis próxima ao cidadán, pero todos nesta cidade sabemos que non está sendo
así. Por iso, é precisa a creación desta figura: unha persoa que vele polos dereitos
dos cidadáns e para que os grupos municipais podamos exercer o noso traballo sen
os atrancos que día a día nos poñen a todos os veciños desta cidade. E xa remato
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esta primeira intervención, agardando que o seu voto sexa positivo, xa que como
sempre di a señora Alcaldesa: "apoiará todas as proposicións en positivo que sexan
para o ben da cidadanía”.  Tamén me gustaría recordarlles que se votan a favor
deste acordo, haberá que respectalo e crear esta figura, que debe de traballar de
xeito  autónomo  e  non  baixo  as tutelas  dos  concelleiros  do  PSOE  e  do  BNG.
Grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda co grupo propoñente. Minuto e medio:

-  MARÍA OLGA LOUZAO  ALDARIZ: Señor  Fernández,  ben  sabe  vostede  que
cando debate algo comigo, pois sáelle mellor aprobar a proposta e non entrar a
contraargumentar porque vai a saír perdendo. Ben o sabe, non sei para que insiste
en facelo. É voulle explicar por que. Di vostede que hai... Que xa hai suficientes
mecanismos. Pois voulle detallar os mecanismos. Imos falar, que me encanta, ben
o sabe, por iso lle digo, de transparencia e participación de este bigoberno. Portal
de transparencia: obsoleto e sen actualizar. Recoméndolle á señora Alcaldesa, que
ademais antes dixo que faltaba á verdade, que entre no Portal de transparencia e
vexa o actualizado que está. Que saben vostedes, que ademais este grupo tivo que
acudir ao Valedor do pobo para que vostedes cumpran coa lei.
Comisión de suxestións de participación:  pois miren, máis de 170 pendentes de
resposta e xa fóra de prazo. 
Fala vostede de Consellos. O Consello de Turismo, non está convocado. Concello
de Cultura, aínda estamos esperando por el. Mesa de participación que vostedes
crean así porque lles apetece, para contar os seus "tal". Isto é o que falan vostedes
de participación.  Regulamento de participación cidadá,  nin se sabe onde está o
borrador ese que tiñan vostedes presentado, que estaban traballando no mandato
anterior. Orzamentos participativos: nin os hai nin se lles espera neste mandato. A
vostedes válelles estes 260.000 euros que queren vostedes repartir cun buzón de
correos que poñan na porta, e ademais sendo algo que non era da súa área, non
sei isto que tipo de conflito vai supoñer neste neste bigoberno. De verdade, Señor
Fernández,  ten  vostede  a  cara  dura  de  virme  a  dar  leccións  vostede  de
transparencia e de participación? Claro, eu entendo que estas cousas a vostedes
lles producen urticaria. Dálles medo porque falar dunha persona que...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  o
portavoz do Goberno, señor Fernández:

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Pois si, señora Louzao, a min desde logo non
se me ocorre... Deus me libre... pensar que poida ter nin a altura intelectual nin a
oratoria que vostede adorna, pero téñolle unha arma poderosísima para confrontar
con vostede, que son argumentos e datos, cousa que vostede non soe presentar.
Mire, dicía na anterior intervención que non cremos necesaria esta figura por tres
razóns,  que  creo  que  pode  entender.  Unha,  porque  estaríamos  creando
instrumentos paralelos e repetidos. Fálolle da Valedora do Pobo, a nivel de Galicia.
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Fálolle do Defensor del pueblo, a nivel estatal. Segundo, porque incrementaríamos
grandemente a carga de traballo que xa soportan os nosos funcionarios. E terceiro,
porque aumentaríamos tamén esa burocracia tan innecesaria contra a que todos
estamos pelexando. De maneira que, sentíndoo moito, e recoñecéndolles a altura
de miras e esa oratoria, pois non lle vou votar a favor. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Popular.

-  SAGRARIO  SÁNCHEZ  RAMIL: Como  comentaba  ao  remate  da  primeira
intervención,  esta figura é necesaria no Concello  de Lugo.  Posiblemente,  repito,
posiblemente, se Lugo contase cun Valedor da veciñanza, igual non teríamos que
estar  a  tremer,  porque  todos  os  lucenses  pagásemos  polas  neglixencias  que
aconteceron na Fábrica da luz.
Se Lugo contase cun Valedor das veciñanzas, seguramente estaría a funcionar o
teléfono de atención cidadá 010. Se Lugo contase cun Valedor da veciñanza, igual
non tíñamos que lamentarnos que os lucenses agardasen máis de catro meses por
unha tarxeta cidadá.
Se Lugo contase cun Valedor da veciñanza, seguramente xa teríamos nas rúas da
cidade os tan demandados paneis informativos con datos sobre a hora, temperatura
e información de interese xeral. 
Se Lugo contase cun Valedor das veciñanzas,  seguramente a señora Alcaldesa
tería cumprido as súas promesas como, por exemplo, poñer en marcha en 8 meses
un servicio rotatorio de aparcamento, en lugar de levar 7 anos agardando, e os que
quedarán. 
Se Lugo contase cun Valedor da veciñanza, seguramente Lugo sería unha cidade
limpa,  con  colectores  de  lixo  en  bo  estado,  e  na  que  se  garantiría  que  todos
os veciños tivesen acceso os colectores do lixo selectivos. 
Se Lugo contase cun Valedor da veciñanza, seguramente os praceiros non terían
que agardar tres anos pola convocatoria dunha comisión, que a día de hoxe seguen
agardando, malia haber un mes que a prometeron. 
Se Lugo contase cun Valedor da veciñanza, seguramente... Puntos suspensivos...
Vouno deixar así, porque senón estaría garañoneando, perdón, enumerando até o
infinito e máis aló.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois última quenda para a portavoz de Cidadáns.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Tres argumentos que non valen para nada.
Porque,  mire.  Para  axilizar  tramites,  para  quitar  carga de traballo  e  para  evitar
burocracia  é  para  o  que se crea esta  figura.  Senón  recoméndolle  que bote  un
vistazo á Federación de municipios, onde fala deste tema. Así que ante os seus
argumentos, pois feitos obxectivos. O que pasa é que a vostede, o da transparencia
e participación, pois, o dito: dálles urticaria.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por un momento pensei  que a figura do Valedor  da
veciñanza estaba pensada para gobernar este Concello, pero non é así. Polo tanto,
como xa hai goberno neste Concello, e como sería reiterar e duplicar esforzos, e
incluso alongar procesos dos que xa están establecidos para dar esa finalidade,
entendendo  a  boa  intención  da proposta,  como xa  lle  transmitiu  o  portavoz  do
Goberno, pois o que queremos é axilidade e premura sempre na resolución dos
mesmos.
Procedemos a votar a proposta de Cidadáns.

A PRESIDENTA, DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Facemos un receso de
dous  minutos,  pero  pídolles  que  o  resto...,  se  quere  saír  alguén  ao  baño  que
aproveite, pero que non nos levantemos, por deferencia á compañeira.

(RECESO)

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Transcorrido  o  tempo  do  receso  que  solicitaba  a
portavoz  de  Cidadáns,  comprensible,  pasamos  entón  a  debater...  Pasamos  ao
seguinte punto da orde do día.

Reincorpórase á sesión DON ANTONIO AMEIJIDE OSORIO

12/74 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
191/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR UN PLAN MUNICIPAL DE
SANEAMENTO NA ZONA RURAL (Exp. 2022/G004/000397).

Vista  a  devandita  proposición,  que  foi  ditaminada   pola  Comisión
Permanente Ordinaria de Sostibilidade e Cohesión Territorial celebrada o día 20 de
maio de 2022, e cuxo texto é do seguinte teor:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
Las  particulares  características  territoriales  de  nuestro  municipio,  con  54

parroquias  y  una  dispersión  poblacional  importante,  convierte  el  tan  necesario
objetivo  de  extender  la  red  de  saneamiento  a  todos  los  núcleos  de  nuestro
municipio, en corto o medio plazo, en una misión costosa, poco realista y con un
alto nivel de dificultad de ejecución con la actual tecnología disponible.

De hecho, la necesidad de recurrir al uso de plantas de bombeo para salvar
los numerosos desniveles,  fruto de nuestra orografía,  y la particularidad de que
estas  estaciones  de  bombeo  estarían  alimentadas  por  energía  eléctrica
cuestionaría este proyecto desde un punto de vista de la eficiencia energética y
también  desde  la  sostenibilidad  del  propio  proyecto,  ya  que  solamente  el
descomunal número de metros lineales de red sería inasumible. 

Lo  anteriormente  dicho,  ni  mucho  menos  puede  significar  que  la  esta
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administración no deba seguir avanzado de manera progresiva en la extensión de
la  red de saneamiento  con un plan director  claro  que fije  los objetivos  de este
ayuntamiento para la próxima década. 

De forma complementaria a esta extensión de la actual red de saneamiento
a futuro, es una obligación de este Gobierno proporcionar soluciones a corto plazo
a los núcleos cuya conexión a la red de saneamiento es más complicada por sus
particularidades orográficas o por su distancia de la infraestructura existente, lo que
prevé una más tardía implantación de una eventual red de saneamiento. A esta
necesidad debemos añadir un motivo más, a nuestro entender vital, que no es otro
que el medio ambiental.

Sin duda se podrá coincidir  en el hecho de que uno de nuestros grandes
patrimonios  es  nuestro  entorno  natural  en  el  que,  en  este  sentido,  podemos
destacar la extensa, compleja y riquísima red fluvial y de aguas subterráneas que
nutren de manera final el cauce vertebrador del río Miño a su paso por nuestro
municipio. Esta red fluvial alimenta un ecosistema único que alcanza su máxima
expresión en la zona regulada a través de la reserva de la biosfera Terras do Miño.
El  entorno  del  Miño  y  de  sus  tributarios  acogen  además  masas  forestales  de
bosque  de  ribera,  que  se  inunda  con  las  crecidas  del  río.  También  destaca  la
presencia de masas forestales de robles y matorrales húmedos. En lo que respecta
a la fauna, la calidad de las aguas de los ríos de la Reserva posibilita la existencia
de mejillón de río, de nutrias y de peces como el espinoso. La Reserva asimismo es
hogar para una gran diversidad de reptiles e insectos y aves acuáticas entre las que
sobresalen hasta 40 especies habituales  y 22 divagantes que se refugian en el
entorno.

Sin embargo, toda esta diversidad, patrimonio natural y motor tanto social
como económico de nuestro municipio  se encuentra potencialmente  amenazado
por las filtraciones de aguas contaminadas provenientes de los pozos negros y las
fosas sépticas con filtraciones fruto de su antigüedad o incluso en ocasiones falta
de mantenimiento dispersas por todo nuestro municipio. 

Asimismo, existe otro riesgo colateral de no menor importancia como es la
contaminación de las fuentes tradicionales cuyo valor etnográfico, cultural histórico
y  patrimonial  es  altísimo.  Del  mismo modo,  la  imposibilidad  de llevar  la  red de
saneamiento  a  todo  el  municipio  condiciona  la  recuperación  de  viviendas
tradicionales  y  la  creación  de  nuevas  residencias  en  armonía  con  el  medio
ambiente.

Lo anteriormente dicho ampara la necesidad de actuar de forma inmediata, y
establecer  medidas concretas,  de fácil  y  rápida  implantación.  En este punto  es
donde proponemos que desde el  Concello  de Lugo se promueva,  en las zonas
rurales de nuestro municipio que no cuenten con red de saneamiento, la instalación
de fosas sépticas biológicas  a través de un plan de incentivos económicos,  por
ejemplo,  a  través  de  cofinanciamiento  público-privada  que  estimule  dicha
implantación.

En este sentido debemos recordar que las fosas sépticas biológicas cuentan
con grandes beneficios a la hora de tratar aguas residuales,  destacando que su
instalación tiene una larga vida útil con bajo y barato mantenimiento. Además, esta
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instalación no requiere de una gran superficie de terreno y no tienen dependencia
eléctrica. Este tipo de saneamientos son seguros tanto para la salud como para el
medio ambiente, evitando problemas frecuentes en otro tipo de instalaciones como
son los malos olores y la proliferación de insectos.

Por  último,  pero  no  menos  importante  debemos  recordar  que  las  fosas
sépticas con filtro biológico también sirven para complementar y optimizar las fosas
sépticas comunes y, por tanto, cumplir las normas más estrictas de tratamiento de
aguas residuales exigidas por la normativa estatal de aplicación.

Por  todo  lo  expuesto,  el  Grupo  Municipal  Ciudadanos  Lugo  presenta  al
Pleno de la Corporación para su debate y, si procede, aprobación, el siguiente,

A C U E R D O 
UNICO.- Elaborar un Plan Municipal de saneamiento en la zona rural que

promueva, en las dichas zonas de nuestro municipio que no cuenten con red de
saneamiento,  la instalación de fosas sépticas biológicas  a través de un plan de
incentivos económicos que estimule su implantación.”

E  tendo  en  conta  ás  seguintes  emendas  presentadas  no  transcurso  do
debate e que foron aceptadas polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo, autor da
proposición:

- Emenda do Grupo Municipal do Partido Socialista de Galicia-PSOE, consistente
en  engadir  un  punto  segundo  co  seguinte  teor:   “Esixir  á  Xunta  de  Galicia  o
financiamento  dos  proxectos  de  abastecemento,  saneamento  e  depuración  de
augas que sexan presentados dende o Concello de Lugo.”

-  Emenda  do  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  consistente  en  engadir  e
converter o punto único, nun punto primeiro e engadir un punto segundo: “Avanzar
de maneira progresiva na extensión da rede de saneamento cun plan director que
fixe os obxectivos deste Concello para a próxima década”.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redacción
resultante das emendas aceptadas, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido
Socialista  de  Galicia-PSOE,  do  Bloque  Nacionalista
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Elaborar un Plan Municipal de saneamento na zona rural que
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promova,  nas  ditas  zonas  do  noso  municipio  que  non  conten  con  rede  de
saneamento,  a  instalación  de  fosas  sépticas  biolóxicas  a  través  dun  plan  de
incentivos económicos que estimule a súa implantación.

SEGUNDO.- Esixir  á Xunta de Galicia  o financiamento dos proxectos de
abastecemento, saneamento e depuración de augas que sexan presentados dende
o Concello de Lugo.

TERCEIRO.-  Avanzar  de  maneira  progresiva  na  extensión  da  rede  de
saneamento cun plan director que fixe os obxectivos deste Concello para a próxima
década.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois,  a  portavoz  de Cidadáns.  Tres  minutos  para  o
debate da proposta.

-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Creo que estaremos todos de acuerdo en
que las zonas rurales de nuestro municipio deben tener las mismas oportunidades e
idénticos servicios que la zona urbana. Sin embargo, a día de hoy, como bien sabe,
Señor Fernández, pues nos así. Seguro que lo comparte conmigo. Para corregir
esta  situación  es  necesario  adoptar  políticas  eficaces  que  den  solución  a  las
necesidades reales de nuestro mundo rural.
Para ello, hoy hemos querido traer a este pleno uno de los grandes problemas a los
que se enfrentan los vecinos de muchas parroquias, que es la falta de saneamiento.
El  objetivo  de  extender  la  red  de saneamiento  a  todos los  núcleos  de  nuestro
municipio  es  absolutamente  imprescindible  y,  efectivamente,  se  debe  seguir
avanzando de manera progresiva en la extensión de la red con un plan director que
fije los objetivos en nuestro Ayuntamiento para la próxima década.
Pero seamos francos, a corto-medio plazo es un objetivo que está muy lejos de
alcanzarse,  ya sea por nuestra orografía,  por el  descomunal  número de metros
lineales de la red que sería necesaria implantar, o por el coste elevado, el cual, por
cierto, estaría bien, que algún día supiésemos, aunque sea de forma aproximada,
para poder iniciar ese plan director. Por ello y siempre de forma complementaria a
esta extensión de la actual red de saneamiento, es una obligación de este gobierno
proporcionar  soluciones  a corto  plazo a  los  núcleos  cuya conexión a  la  red de
saneamiento se prevé más complicada y tardía.
A esta necesidad debemos añadir un motivo más, a nuestro entender, fundamental,
que  seguro  que  ustedes  también  lo  comparten,  que  no  es  otro  que  el  medio
ambiental.  Sin duda también coincidiremos en el hecho de que uno de nuestros
grandes patrimonios es nuestro entorno natural, en el que podemos destacar, no
solo la fauna y la flora, sino también la extensa, compleja y riquísima red fluvial y de
aguas subterráneas que nutren de manera final el cauce vertebrador del río Miño, a
su paso por nuestro municipio, la cual se encuentra potencialmente amenazada por
las  filtraciones de aguas contaminadas provenientes  de los  pozos negros  y las
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fosas sépticas con filtraciones, fruto de su antigüedad, o incluso, en ocasiones, por
falta de mantenimiento, dispersas por todo nuestro municipio.
Y precisamente por todo esto debemos actuar  de forma inmediata y  establecer
medidas concretas  de fácil  y  rápida  implantación.  Las  fosas sépticas  biológicas
entendemos que cubren estas necesidades, ya que cuentan con grandes beneficios
a la hora de tratar las aguas residuales, destacando que su instalación tiene larga
vida útil,  con bajo y barato mantenimiento. Además, esta instalación no requiere
una gran superficie de terreno y no tienen dependencia eléctrica.
Este tipo de saneamientos son seguros tanto para la salud como para el medio
ambiente.  Pero  para  incentivar  su  implantación  es  necesario  que  se  adopten
medidas activas. Por ello entendemos oportuna la creación de un plan de incentivos
económicos, por ejemplo a través del cofinanciamiento público y privado. Sin duda,
esta iniciativa no solo supone la solución a corto plazo para la falta de saneamiento,
sino que es una solución sostenible y, en todo caso, con un coste muy reducido
si lo  comparamos  con  otras  grandes  inversiones,  y,  sin  embargo,  sería  muy
beneficioso para nuestro entorno rural, y también para su desarrollo económico y
social.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do gobernó, señor Fernández.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas, alcaldesa. Xa na exposición de motivos
se recoñece que tanto polas dimensións como pola orografía do municipio, resulta
complicadísimo,  non  direi  que  imposible,  pero  altamente  custoso,  acometer  o
saneamento na totalidade das parroquias. Aínda así, neste Concello levamos anos
traballando e executando proxectos.  Iso  si,  unicamente con recursos propios,  e
esixíndolle  á  Xunta  de  Galicia  a  imprescindible  participación  na  cofinanciación,
obviamente con nulo resultado.
Mire se levamos tempo reclamando, que xa na época de Barreiro, como Conselleiro
da Xunta, se acordara unha financiación compartida dos 70-30, correspondéndolle
ao Concello o 30% dos custos, máis a redacción dos proxectos e a dirección de
obra. Acordo que, é evidente, nunca se cumpriu por parte da Xunta de Galicia. Nós
seguiremos reivindicándoo, o primeiro porque este Concello leva anos recadando
millóns de euros de todos os veciños e veciñas en concepto do canon da auga, que
remitimos puntualmente á Xunta de Galicia cada trimestre e sen retorno de ningún
tipo.  Segundo,  porque  ao  tratarse  dun  imposto  finalista  debe  ser  invertido
obrigatoriamente en saneamento ou abastecemento. E terceiro, porque os veciños
de Lugo non somos menos que ninguén,  tampouco máis, pero desde logo, non
menos. Esiximos, como mínimo, o mesmo trato que o resto dos Concellos.
E asegúrolles que a situación de discriminación, á que nos somete historicamente a
Xunta  de  Galicia  neste  tema  é  inxusta  e  indignante.  Nós  nos  últimos  tempos
fixemos un esforzo orzamentario importante para investir nas parroquias: en Meilán,
en Adai,  en Orbazai, en Muxa, en Conturiz, en Bocamaos... Actualmente, temos
previstas obras en Ferreiros, Adai, en Cimadevila, Pedreda, dentro do Plan Único
da Deputación provincial... E temos rematado un ambicioso e millonario proxecto de
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saneamento para as parroquias de Calde, Esperante, Lamas e Monte de Meda.
Tan avanzado que incluso xa solicitamos a utilización ao Ministerio de Fomento
para  cruzar  a  Estrada  540  da  súa  titularidade.  Dito  isto,  tratar  de  buscar
alternativas,  que  sexan  complementarias,  como vostede  dicía,  naqueles  puntos
concretos difíciles de atender por orografía ou... a través da extensión da rede, pois
que  sexan  respectuosos  co  medio,  que  sexan  viables,  que  sexan  sostibles  e
medioambientalmente....,  parécenos  ben,  sempre e  cando  se  cumpran  os  dous
requisitos:
Un,  contar  co  consentimento  e  apoio  dos veciños.  E dous,  que  sexa  asumible
orzamentariamente. Por iso, presentamos unha emenda de engádega cun punto
segundo, que diga que esiximos á Xunta de Galicia o financiamento dos proxectos
de abastecemento, saneamento e depuración de augas, que sexan presentados
dende o Concello de Lugo. Se nola apoian pois por suposto que votaremos a favor.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois quenda...

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Un punto segundo que di así: esixir á Xunta de
Galicia  o  financiamento  dos  proxectos  de  abastecemento,  saneamento  e
depuración de augas que sexan presentados dende o Concello de Lugo.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Si. No 70-30, pero xa dixera na súa exposición. Pois e
quenda agora para o portavoz do Partido Popular.

- OSCAR POY FRANCO: A verdade, señora Alcaldesa, que sempre é un placer ler
as mocións que presenta Ciudadanos. En xeral e, sobre todo, o Señor Vidal Pardo
en particular. Unha exposición de motivos clara, ben argumentada, ben razoada, e
sen referencias fóra do tema do debate. Ogallá todas as que lesemos fosen do
mesmo tenor.
Por poñerlle unha pega, por poñerlle unha pega, nin no fondo nin na forma, senón
derivada da súa xestión habitual da propaganda. Nós tamén lle propuxemos aos
compañeiros de Ciudadanos unha emenda de engádega e converter o punto único
nun punto primeiro e engadir un punto segundo: avanzar de maneira progresiva na
extensión da rede de saneamento cun plan director que fixa os obxectivos deste
Concello, para a próxima década. Porque o certo, señor Fernández, vostede que
tanto falou hoxe da aplicación da lei, voulle lembrar o que di o artigo 25 da Lei de
réxime...  a  lei  reguladora  de  bases  de  réxime  local,  que  cita  que  como
competencias propias determinadas pola lei, o suministro de auga e o tratamento
de residuos, alcantarillado e tratamento de augas residuais, sen facer excepcións
cos veciños da zona rural. Tamén é verdade, tamén é verdade, que esta lexislación
fala tamén da debida coordinación coas restantes administracións públicas,  pero
non especifica  exclusivamente  que sexa coa administración pública  autonómica,
por iso sorpréndeme que vostede afirme que Lugo está deixado da man da Xunta
de  Galicia,  cando  por  exemplo  tamén  a  Deputación  financia  proxectos,  iso
si, soamente con alcaldes da súa cor,  ao respecto do saneamento.  Eu entendo
perfectamente  que  pidan  vostedes  a  participación  da  Xunta  en  determinados
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proxectos. Por que non o van facer? Pero tamén entendería, e aquí vaime permitir
perdoar que recorra a un recurso de, quen coma vostede, ten moi pouco argumento
político,  que  é  a  prensa,  e  lembrarlle  que  na  prensa  se  publica  estes  días,
seguramente o leu, que non consta que eses requirimentos que fixeran, fosen do
xeito regularmente lóxico. Polo tanto, vostede tamén aí podería facer un esforzo e
reclamarlle esa participación á Xunta de modo correcto. E lembrar, por outra parte,
que, dende que vostedes gobernan, non soamente o Partido Popular gobernou na
Xunta. Igual vostede sabe dalgún tipo de convenio que no seu día firmaran consigo
mesmos, cando o bipartito. Moitas gracias.

 -  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben, moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda. Minuto e medio para a portavoz de Cidadáns. 

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Saben vostedes que ao señor Fernández do
Partido Socialista  gústalle  a miña oratoria,  ao Señor Poy,  do Partido Popular,  a
redacción do meu compañeiro, Juan Vidal. Un complemento perfecto para poder
estar  hoxe aquí  falando dos problemas de Lugo e  da situación que hai.  E,  Sr.
Fernández, que ben cando coincidimos cos argumentos.
Temos un problema e hai que buscarlle solución. Nós xa sabemos que vostede, xa
o comprobamos hoxe, que van seguir esixindo á Xunta de Galicia que asuma as
súas competencias. Iso xa o tiñamos moi claro e que saiba imos a aceptar a súa
enmenda, como tamén imos aceptar a do Partido Popular.
Nós o  que queremos traendo esta  proposta aquí  é  tratar  de dar  solucións  aos
problemas  que  ten  a  nosa  cidade  e,  de  seguro  e  como  todos  podemos  ver,
coincidimos en que o saneamento está sendo un dos problemas graves da cidade,
que economicamente é grave, porque é un investimento que supón moitísima... un
custo moi elevado e que é necesario unha cooperación entre a Xunta de Galicia e o
Concello  de Lugo,  e tamén a colaboración  público-privada para poder  tratar  de
darlle solucións. 
Nós  non  queremos  aquí  botar  culpas  nin  buscar  escusas,  porque  iso  xa  llo
deixamos ao Partido  Popular  e ao Partido  Socialista,  que nunca nos defraudan
neste asunto. Só hai que botar así o anzol, que eles xa pican rapidamente, para
poder entrar neste partido de tenis. Alégrome de que voten a favor desta proposta,
que poidamos seguir avanzando e darlle unha solución aqueles veciños que queren
tratar de que o saneamento no supoña unha dificultade no seu territorio.
Ademais cremos que pode ser una forma de fixar poboación, tan necesaria no noso
rural. Así que, pois, benvido sexa o acordo. É unha mágoa, señor Fernández, que
non lle gustase o mesmo na anterior, pero seguirei traballando para que vostedes
vaian avanzando en materia de transparencia e de participación. Logo falaremos
tamén de participación.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas grazas. Pois, segunda quenda para o portavoz
do Goberno, Señor Fernández.
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-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Laiábase o Señor Poy de que eu reclamase á
Xunta de Galicia neste tema. Pois, mire, voulle dar unha serie de razóns, que son
datos obxectivos, a ver se lle serven como argumento. 
Mire, no ano 2016, neste Concello,  os veciños e veciñas ingresaron á Xunta de
Galicia,  polo  canon  da  auga,  1.523.000  euros;  no  2017,  1.426.000;  no  2018,
1.400.000, é dicir, que dende o ano 2016, e sen contar o que levamos de 2022, os
veciños e veciñas de Lugo ingresaron nas arcas da Xunta de Galicia, en concepto
de canon da agua, a suma de 7.223.141 euros, que dá para moito saneamento.
Retorno  para  o  Concello  de  Lugo:  0  euros.  Palabras  da  Conselleira  de
Infraestructuras  no  Parlamento  de  Galicia:  "La  Xunta  destinará  el  próximo  año
(refírese ao 22) más de 100 millones de euros para ayudar a los ayuntamientos en
sus competencias de saneamiento y abastecimiento”.  Investidos no Concello  de
Lugo por este concepto: 0 euros. Falaba antes vostede de cor política dos partidos,
quere que lle diga a cor política dos concellos... destes concellos onde investigou a
Xunta de Galicia? Mire, o trato indigno,  inxusto e discriminatorio,  que nos ten a
Xunta de Galicia ao Concello de Lugo neste ámbito é absolutamente vergoñento,
un Concello,  ademais,  que conta con nada menos que con 54 parroquias.  Polo
tanto, asuman as súas competencias e as súas responsabilidades e aplíquense e
esíxanlle á Xunta o que ten que cumprir.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Pois, última quenda para o portavoz do Partido
Popular.

-  OSCAR POY FRANCO: Señor Fernández, empezou vostede mentindo. Así que
como empezou vostede mentindo, xa non lle vou entrar nesa argumentación. Dicir,
iso si, que a min tenme un pouco abraiado esa insistencia que teñen, precisamente
vostedes, en falar do que recadan en concepto da auga, en cambio, non en resolver
as reclamacións que se presentan polos cobros indebidos da auga.
E,  por  suposto,  entendo  tamén  que  non  fale  do  que  recada  este  Concello  en
concepto de IBI, non precisamente moi barato, e do retorno que eses impostos que
cobran teñen na zona rural. Tamén parecía que tentaba vostede contarnos en que
concellos axudaba a Xunta de Galicia co tema do saneamento. Voullo dicir eu: por
exemplo, o Concello do Courel: un millón e medio de euros de orzamento, ou o
Concello de Friol: 4 millóns de euros e en ámbolos dous, ámbolos dou Concellos,
con ese ridículo orzamento, son quen de facer tamén cousas no saneamento con
fondos propios. Vostede, vostede, ten máis de 100 millóns de euros de orzamento e
segue chorándolle á Xunta, en lugar de ter a posibilidade de dicir... de chegar á
Xunta de Goberno e dicirlle á Señora Alcaldesa e ao seu Ilustrísimo Tenente: "Hai
outras prioridades denantes daquelas nas que están empregando os cartos".

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Ciudadáns. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Son moi cansinos, de verdade. Mentres vostedes se
sigan enredando en botarse as culpas e os trastos a cabeza, pois nós imos seguir
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traballando en presentar iniciativas que sexan beneficiosas para a cidade, a ver se
por fin conseguimos deixar a un lado estas liortas, que nunca nos levaron a ningún
sitio, e así nos vai. Moitas grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Unha  afirmación,  señor  Poy,  que  me  chamou
poderosamente  a  atención,  falando  das  propostas  presentadas.  Dicindo  que  lle
gustaría que todas as que lesemos fosen do mesmo teor,  desa calidade,  á que
facía referencia. Tres son súas, ten que mellorar a calidade. É certo que a Lei de
bases de réxime local recoñece esa como competencia propia. É unha competencia
propia onde nós facemos esforzos importantes para darlle solución ás deficiencias
existentes, que as hai, e que nunca as negamos. Certo que son infraestructuras moi
costosas  e  que  se  van  realizando  co  tempo.  E  queríamos  que  fose  con  máis
premura, de aí pois ese compromiso que no seu día manifestara a Xunta de Galicia,
pero que non cumpriu en ningún momento, ese 70-30. Porque tamén non é menos
certo que asumimos moitas competencias impropias,  desde Servicios  Sociais,  e
pódello dicir ben a Concelleira; desde Educación, que llo pode tamén trasladar ben
o Concelleiro, con comedores, con garderías... Desde emprego, que llo pode tamén
trasladar  ben  a  Concelleira,  desde  a  reindustrialización  da  nosa  cidade,
competencias que estamos asumindo nós polo ben da nosa cidade, polo futuro da
nosa  cidade,  cando  non  son  competencias  propias,  e  polo  tanto  o  único  que
pedimos é ese compromiso. Por que se fala do canon da auga? Porque é un canon
finalista. Porque todo o que se recauda con ese canon tense que volver a investir
con esa finalidade. Abastecementos e saneamentos. Onde se fai? Nos concellos do
PP.  Exclusivamente.  Falando  de  cousas  de  cortexos,  como  se  falou  aquí  en
distintas ocasións e menosprezando sempre ás institucións... pero, exclusivamente.
O Concello de Lugo non tivo nin un só euro de retorno, ningún. E máis de 7 millóns
de  euros  nestes  anos  con  ese  canon  finalista.  E  nós  cremos,  e  ademais  o
practicamos, no principio de solidariedade, pero o principio de solidariedade non é
deixarnos excluídos aos veciños e veciñas de Lugo porque entre outras cousas,
Lugo é un Concello urbano-rural, onde hai moitísimo rural, onde máis do 80% dos
330 quilómetros cadrados que temos de extensión corresponde a unha zona rural.
E onde hai moitas familias que viven a diario, ou que disfrutan dos fins de semana
da súas vivendas. E, polo tanto, é o compromiso que pedimos da Xunta, que faga
ao que se comprometeu hai anos, ese 70-30. Polo tanto agradecémoslle á portavoz
de Cidadáns que teña acollida esta emenda e a emenda do Partido Popular, para
sumar e para buscar ese consenso para aprobar esta proposición.
E votamos entón a proposición feita por Cidadáns.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

TESORERÍA

13/75  DACIÓN  DE  CONTA RESOLUCIÓNS  DE  TESOURERÍA FEBREIRO  A
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ABRIL 2022.

Vista a proposta da Tenenta de Alcaldesa Delegada da Área de Goberno de
Gobernanza: Economía e Recursos Humanos, do 9 de maio de 2022, do seguinte
teor:

“En  conformidade  co  informe  da  Tesourería  desta  mesma  data  e  para  dar
cumprimento  ao  establecido  no  artigo  42  do  Regulamento  de  Organización,
Funcionamento  e  Réxime  Xurídico  das  Entidades  Locais,  aprobado  polo  Real
Decreto 2568/1986,  do 28 de novembro,  así  como ao disposto no artigo 22 do
Regulamento  Orgánico  Municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA das  resolucións  ditadas  pola  Tesoureira
Municipal  e Titular  do Órgano de Xestión Económico-Financeira dende o 01 de
febreiro de 2022 ata o 30 de abril de 2022, coa numeración 2/2022 á 21/2022.
«ASUNTO: INFORME DE RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA.
PRIMEIRO. Do 01 de febreiro ao 30 de abril de 2022 ditáronse por esta Tesourería
as seguintes resolucións:

Nº de Expediente Asunto
Número de
documento Fecha Firma

2022/T030/000003
RECURSO CONTRA APREMIO ISABEL FIDALGO 
ALBOR 2022/2 03/02/2022

2022/T030/000004
RECURSO DE REPOSICIÓN VAZQUEZ POUSADA
SL 2022/3 07/02/2022

2022/T030/000002
RETROACCION APREMIO MARIA VICTORIA 
ALONSO GALLEGO 2022/4 09/02/2022

2022/T030/000005

Resolución recurso M. Luz Bernárdez Rodríguez 
contra providencias de constrinximento en 
expediente de derivación de responsabilidade 
subsidiaria afección taxas Salsabor SL 2022/5 10/02/2022

2022/T030/000007

Resolución Tesourería execución sentenza TEAM 
derivación responsabilidade ao administrador de 
Master Centro de Negocios e Formación 2022/6 10/02/2022

2022/T030/000008
Resolución tesourería alegacións concorrencia 
cotitulares José Antonio Vázquez López 2022/7 11/02/2022

2022/T030/000010

Resolución Tesourería resolución recurso contra 
providencia de constrinximento e dilixencia de 
embargo Pablo Costa SL no procedemento de 
adxudicación de bens ao ente acredor 2022/8 11/02/2022

2022/T030/000011
RETROACCION APREMIO LABORATORIO DE 
SANIDAD 2022/9 22/02/2022

2022/T030/000012 RETROACCION APREMIO AGRO MOURE SC 2022/10 23/02/2022

2022/T030/000014

Resolución Tesourería retroacción a fase de 
alegacións (TA) expte. DRS afección IBI 
Enfoscadora Gallega SL (Belén Fernández Ferreiro) 
en execución da sentenza do TEAM de 01/02/2022 2022/11 15/03/2022

2022/T030/000016
RECURSO DE REPOSICION CONTRA EMBARGO 
LUISA TEIJEIRO MUINELO 2022/12 21/03/2022

2022/T030/000015
ANULACION RECARGA CONSTRINXIMENTO 
LUZDIVINA SANCHEZ CARBALLO 2022/13 22/03/2022

2022/T030/000017
RETROACCION APREMIO ELENA RODRIGUEZ 
GUDE 2022/14 31/03/2022
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2022/T030/000018 RETROACCION APREMIO CASA DEL MAR-ISM 2022/15 08/04/2022

2022/T030/000020 RETROACCION APREMIO SERVITRUCKS 2022/16 13/04/2022

2022/T030/000023

Comunicación nova débeda derivación 
responsabilidade subsidiaria afección taxas José 
Fernández Díaz 2022/17 21/04/2022

2022/T030/000022

Comunicación nova débeda derivación 
responsabilidade subsidiaria afección taxas Antonio 
Ateneo SL 2022/18 21/04/2022

2022/T030/000021

Comunicación nova débeda derivación 
responsabilidade subsidiaria afección taxas Dayuris 
Ramos Rojas 2022/19 21/04/2022

2022/T030/000025

Resolución comunicación nova débeda derivación 
responsabilidade subsidiaria afección taxas Setega 
Ingeniería SL 2022/20 26/04/2022

2022/T030/000013
RECURSO REPOSICIÓN PAGO IVTM HELENA 
BLANCO MANEIRO 2022/21 28/04/2022

SEGUNDO.  Visto  o  establecido  no artigo  42 do Regulamento  de Organización,
Funcionamento  e  Réxime  Xurídico  das  Entidades  Locais,  aprobado  polo  Real
Decreto  2568/1986,  do 28  de  novembro,  así  como o disposto  no artigo  22  do
Regulamento  Orgánico  Municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA  das  resolucións  ditadas  pola  Tesoureira
Municipal e Titular do Órgano de Xestión Económico-Financeira».

De todo o cal a Corporación Municipal quedou informada para os oportunos
efectos.

14/76  DACIÓN  DE  CONTA  DO  INFORME  DE  MOROSIDADE
CORRESPONDENTE AO 1º TRIMESTRE 2022.

Ao abeiro do artigo 4.4 da  Lei 15/2010, de 05 de xullo, de modificación da
Lei 3/2004, de 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a
morosidade  nas  operacións  comerciais,  DASELLE  CONTA ao  Pleno  da
Corporación do Informe de morosidade correspondente ao primeiro trimestre de
2022  emitido  pola   Tesoureira  Municipal  en  data  25  de  abril  de  2022  e  que
literalmente di:

«ASUNTO: INFORME DE MOROSIDADE DO PRIMEIRO TRIMESTRE DE 2022.

LEXISLACIÓN APLICABLE.

- Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais.

- Guía  do Ministerio de Economía e  Facenda  de 23/03/2011 para a elaboración
dos Informes trimestrais que as entidades locais deben remitir ó citado Ministerio,
en cumprimento do artigo cuarto da Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da

109

C
V
D
:
 
S
C
o
E
Q
K
r
0
7
0
5
l
O
/
r
l
d
a
w
H

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
5
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

Lei 3/2004, de 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a
morosidade nas operacións comerciais.

- Real Decreto-Lei 4/2013, de 22 de febreiro de medidas de apoio ó emprendedor e
de estímulo de crecemento e da creación de emprego

- Real-Decreto Lei 8/2013, de 28 de xuño de medidas urxentes contra a morosidade
das  administracións  públicas  e  de  apoio  a  entidades  locais  con  problemas
financeiros.

- Lei 9/2017, de 08 de novembro, Lei de Contratos do sector público (LCAP).

- Lei 11/2013, de 26 de julio, de medidas de apoio ó emprendedor e de estímulo do
crecemento e da creación de emprego.

-  Lei  Orgánica 9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da debeda comercial  no
sector público.

- Nota do Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas para a aplicación da
disposición  transitoria  décima  da  Lei  27/2013  de  27  de  decembro  de
Racionalización e Sostenibilidade da Administración Local (LRSAL).

-  Nota  do  Ministerio  de  Hacienda  y  Administraciones  Públicas  de  15/01/2014
relativa á aplicación da disposición transitoria  décima da Lei  27/2013,  de 27 de
decembro, de Racionalización e Sustentabilidade da Administración Local (LRSAL).

- Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo polo que se desenvolve a metodoloxía do
cálculo do período medio de de pago a proveedores das Administracións Públicas e
as  condicións  e  o  procedemento  de  retención  de  recursos  dos  rexímenes  de
financiación,  previstos  na  Lei  Orgánica  2/2012,  de  27  de  abril,  de  Estabilidade
Orzamentaria  e  Sostenibilidade  Financeira,  modificado  polo  Real  Decreto
1040/2017, de 22 de decembro.

-  Guía  do  Ministerio  de  Facenda  e  Administracións  Públicas  para  a
cumplimentación da aplicación e o cálculo do período medio de pago das EELL,
Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo.

INFORME.

PRIMEIRO. A Lei Orgánica 2/2012, do 27 de abril, de Estabilidade Orzamentaria e
Sustentabilidade Financeira -LOEOESF-, na súa redacción dada pola Lei Orgánica
9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da débeda comercial  no sector  público,
despois de dispor que as actuacións das Administracións Públicas están suxeitas
ao principio de sustentabilidade financeira (art. 4 LOEOESF na súa redacción dada
pola LO 6/2015), define ésta como a capacidade para financiar compromisos de
gasto  presentes  e  futuros  dentro  dos  límites  de  déficit,  débeda  pública  e
morosidade de débeda comercial  conforme ao establecido na Lei,  na normativa
sobre morosidade e na normativa europea. Enténdese que existe sustentabilidade
da débeda comercial cando o período medio de pago aos provedores non supere o
prazo máximo previsto na normativa sobre morosidade. Para ou cumprimento do
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principio de sustentabilidade financeira as operacións financeiras someteranse ao
principio de prudencia financeira.

O período medio de pago definido no Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo, mide
o retraso no pago da debeda comercial en términos económicos, como indicador
distinto respecto do periodo legal  de pago establecido na Lei  9/2017,  de 08 de
novembro, Lei de Contratos do Sector Público, e na Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais. 

Durante o tempo de vixencia do Real Decreto 634/2014 xurdiron dúbidas sobre a
súa compatibilidade coa Directiva 2011/7/UE, de 16 de febrero de 2011, pola que
se establecen medidas de loita contra a morosidade nas operacións comerciais, así
como coa Lei 3/2004, de 29 de decembro.

Neste  senso,  a  modificación  efectuada  polo  Real  Decreto  1040/2017  de  22  de
decembro,  aclara  a  diferenza  entre  o  concepto  do  período  medio  de  pago  a
provedores ao que se refire a LO 2/2012, e o prazo máximo de pago a provedores
ao que se refire a normativa en materia de morosidade. O primeiro é o intervalo
temporal no que cada administración debedora debe facer fronte ás débedas cos
seus provedores computado como prazo medio,  cuxo incumprimento da lugar  á
adopción das medidas previstas na LO 2/2012 para o aseguramente de parte do
pago. Polo contrario, o segundo constitúe un intervalo de tempo suxeito a precisas
regras de cálculo cuxo incumprimento provoca o deveño automático de xuros da
débeda impagada.

Coa entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017 de 22 de decembro, prodúcese
unha modificación na metodoloxía do cálculo do Período Medio de Pago, xa que o
cómputo  realízase  desde  a  aprobación  dos  documentos  de  conformidade  das
facturas incluídas no mesmo. Elo implica que o PMP xa non pode ser negativo e
que non poida ser obxecto de comparación en termos homoxéneos cos calculados
ata  o  mes  de  abril  de  2018,  o  que  sí  pode  seguir  a  facerse  coas  cifras  de
morosidade, se ben, o límite máximo segue situado en 30 días. 

Para  o  cálculo  do  período medio  de pago  a  proveedores  téñense  en conta  as
facturas expedidas desde o 1 de xaneiro de 2014 que consten no rexistro contable
de facturas ou sistema equivalente, e as certificacions mensuais de obra aprobadas
a partir da mesma data.

Quedan  excluidas  as  obrigas  de  pago  contraídas  entre  entidades  que  teñan  a
consideración de Administracións Públicas no ámbito da contabilidade nacional e as
obrigas pagadas con cargo ó Fondo para a Financiación dos Pagos a Proveedores.
Asimesmo, quedan excluidas as propostas de pago que sexan obxecto de retención
como consecuencia  de  embargos,  mandamentos  de  execución,  procedementos
administrativos de compensación ou actos análogos ditados polos órganos xudiciais
ou administrativos.
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SEGUNDO. O artigo 4 da Lei 15/2010, do 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004,
do 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a morosidade
nas operacións comerciais, respecto da Administración Local, dispón que

«3.  Os  Tesoureiros  ou,  na  súa  falta,  Interventores  das  Corporacións  locais
elaborarán trimestralmente un informe sobre o cumprimento dos prazos previstos
nesta  Lei  para  o  pago  das  obrigacións  de  cada  Entidade  local,  que  incluirá
necesariamente o número e contía global das obrigacións pendentes nas que se
estea incumprindo o prazo.

    4. Sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación
local, devandito informe deberá remitirse, en todo caso, aos órganos competentes
do Ministerio de Economía e Facenda e, no seu respectivo ámbito territorial, aos
das Comunidades Autónomas que, con arranxo aos seus respectivos Estatutos de
Autonomía, teñan atribuída a tutela financeira das Entidades locais. Tales órganos
poderán igualmente requirir a remisión dos citados informes».

TERCEIRO. Os datos,  obtidos do aplicativo  da contabilidade municipal  a 31 de
marzo  de  2022,  e  rendidos  na  Oficina  Virtual  de  Coordinación  coas  Entidades
Locais do Ministerio de Hacienda y Función Pública son os seguintes:

1. Obrigas pagadas en prazo.

No primeiro  trimestre  do  ano  2022  realizouse  o  pagamento  de  1.282  facturas,

ascendendo o importe global das mesmas a 9.843.929,30 euros. De ditas facturas,

1.001  foron pagadas  dentro  do prazo  establecido.  O importe  total  das  facturas

pagadas en prazo ascendeu a 7.224.816,15 euros.

O número de facturas pagadas en prazo supón o 78,08% do total de facturas,

e o importe pagado en prazo supón o 73,39% do total pagado.

2. Obrigas pagadas fora prazo.

No primeiro  trimestre  do  ano  2022  realizouse  o  pagamento  de  1.282  facturas,

ascendendo o importe global das mesmas a 9.843.929,30 euros. De ditas facturas,

281  foron  pagadas  fora  do  prazo  anteriormente  reflectido.  O  importe  total  das

facturas pagadas fora de prazo ascendeu a 2.619.113,15 euros.
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O número de facturas pagadas fóra de prazo supón o 21,92% do total  de

facturas, e o importe pagado fóra prazo supón o 26,61% do total pagado.

3. Período medio de pago.

O período medio de pago (PMPE) é  de 49,58 días.

4. Facturas pendentes de pagamento ao final do trimestre.

Do total de facturas quedaron pendentes de pagamento a 31 de marzo de 2022

922, que representan un importe global total de 13.561.650,62 euros.

Das anteditas facturas, 573, 8.979.984,48 euros estarían pendentes de pagamento

pero  aínda  dentro  do  prazo  legalmente  previsto  para  poder  efectualo.  As  349

restantes, 4.581.666,14 euros, incumprirían o prazo legal de pagamento.

5. Período medio de pago pendente.

O período medio de pago pendente (PMPP) é  de 74,06 días.

6. Xuros de demora.

Durante o primeiro trimestre de 2022 aboáronse xuros de demora por importe total

de 0,00 euros.

7. Períodos medios de pago mensuais:

Os períodos de PMP incluídos son os seguintes:

Periodos de PMP
incluidos

PMP (días)

Xaneiro 2022 20,51

Febreiro 2022 16,29
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Marzo 2022 7,03

CUARTO. De conformidade co disposto no apartado 4 do artigo 4º da Lei 15/2010,
sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación local,
o presente informe remitiuse aos órganos competentes do Ministerio de Hacienda.

QUINTO. Os datos do primeiro trimestre 2022 reflicten o mantemento da mellora xa
detectada  no  trimestres  anteriores  na  reiterada  situación  de  paralización  na
tramitación  de  facturas  por  parte  dalgúns  servizos  que  está  a  producir
incumprimentos nos prazos de morosidade trimestrais. 

Neste primeiro trimestre mantense o período medio de pago por debaixo do límite
legal,  e  constátase  unha  diminución  importante  no  período  medio  de  pago
pendente. 

Así mesmo, os datos do primeiro trimestre do exercicio véñense vendo afectados
pola necesidade de agardar na tramitación de facturas á liquidación do orzamento e
posterior incorporación de remanentes de crédito, e aínda así, o período medio de
pago mantense e o período medio de pago pendente diminúe. 

O importe  de facturas  das compañías  eléctricas  históricamente  supón a maior
parte do importe de facturas pendentes de pago,  tendo cando se lles presta
conformidade  nalgúns  casos  máis  de  365  días  de  espera,  e  que  de  ser
conformadas,  deben aprobarse no Pleno Municipal  mediante  un recoñecemento
extraxudicial  de  crédito  o  que  alonga  todavía  máis  os  seus  prazos  de
pagamento. Este importe tan alto destas facturas e por ese longo prazo de espera,
está alterando a media do cálculo do período de pago da normativa de morosidade.
En calquera caso, incluso as que non teñen un período tan longo de espera, téñeno
da suficiente entidade como para alteralos datos de pago do resto das facturas
municipais  que  conforman os  distintos  Servizos  e  que  se  están  a  tramitar  con
normalidade  e  dentro  dos  prazos  legais  salvo  excepcións.  A  sinatura  do  novo
contrato  de  subministración  de  enerxía  eléctrica  as  instalacións  municipais  do
Concello de Lugo permitiu acadar un lixeiro mellor control das facturas, así como
unha  melloría  na  xestión  do  procedemento  de  conformidade  e  tramitación  das
mesmas.

Tal e como se ven informando de forma reiterada desde o exercicio 2016, dos datos
que constan na Contabilidade Municipal pódese apreciar que desde que as facturas
son aprobadas polo órgano municipal competente e se realiza a toma de razón na
contabilidade  municipal  (fase «P» contable)  ata  que a  Tesourería realiza  o  seu
pagamento transcorren escasos días, o que pon de manifesto que NON EXISTE
un problema de liquidez nin imposibilidade financeira ningunha para poder
afrontar os pagamentos municipais. De feito, desde o cambio no cálculo do
PMP pola entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017, de 22 de decembro,
que pasa a medir os días que transcorren desde a aprobación das facturas ata
o seu pago efectivo, o PMP do Concello de Lugo atópase por debaixo dos 30
días legalmente establecidos. Igualmente, os reducidos períodos medios de
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pago do Concello coadxuvaron á mellora dos datos de morosidade, xa que
apenas suman días aos de tramitación das facturas. 

Así pois, os incumprimentos que se teñen producido en materia da normativa
de morosidade están a  reflectir  unha deficiente  e  lenta  xestión  interna na
tramitación  administrativa  das  facturas  pero  en  ningún  caso  un problema
financeiro ou de liquidez para atender en prazo os pagamentos.

SEXTO. Tal e como xa se dixo en informes anteriores, o calendario fiscal fixado por
esta  Tesourería  Municipal  desde  o  ano  2012  reparte  ao  longo  do  exercicio
económico tódolos padróns fiscais máis importantes en cuantía para garantir que
durante todo o ano se produzan ingresos e evitar  desequilibrios  de líquidez na
tesourería, ademáis de repartir no tempo a carga tributaria para o contribuínte.

Finalmente,  o  Calendario  e  Orzamento  de  Tesourería  realizado  para  a
subministración de datos na Oficina Virtual para a Coordinación Financeira coas
Entidades Locais no cuarto trimestre de 2021 segue estimando que se garantiza a
cobertura financeira e de liquidez das obrigas que se puideran aprobar e que se
atopan pendentes.

Reitérase  por  tanto  a  necesidade  de  tramitar  nos  prazos  establecidos  na
normativa de morosidade as facturas que están pendentes así como as que
entren por rexistro de entrada para evitar incumprimentos e, sobre todo, o
abono  de  xuros  de  demora  aos  contratistas,  o  que  xera  un  prexuizo
económico a esta entidade».

De todo o cal, a Excma. Corporación municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

ACTAS E GOBERNO

15/77  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 11 DE ABRIL DE 2022, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS E CORRESPONDENTES AO ANO 2022 (Exp.
2022/G004/000382).

En  conformidade  co  informe  do  Vicesecretario  municipal,  obrante  no
expediente, e para dar cumprimento ao establecido no artigo 42 do Regulamento de
organización, funcionamento e réxime xurídico das entidades locais aprobado polo
Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro, así como ao disposto no artigo 22 do
Regulamento  orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello Pleno  DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Alcaldía e polos
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seus Delegados e Delegadas, que obran no Servizo de Actas e Goberno dende o
día 11 de abril  de 2022, coa numeración 4014/2022 a 5030/2022, na plataforma
electrónica TECOL, recollidas no Libro único de resolucións correspondente ao ano
2022.

De todo o cal a Exma. Corporación Municipal  quedou informada para os
oportunos efectos.

INTERVENCIÓN

16/78 DACIÓN DE CONTA DO DECRETO DO PLAN DE ACCIÓN DA ALCALDÍA
2022:  MEDIDAS  RESPECTO  DOS  INCUMPRIMENTOS,  DEBILIDADES,
DEFICIENCIAS  E  ERROS  POSTOS  DE  MANIFESTO  POLA  INTERVENCIÓN
XERAL ATENDENDO ÁS RECOMENDACIÓNS EXPOSTAS NO SEU INFORME-
RESUMO DOS RESULTADOS DE CONTROL INTERNO DO EXERCICIO 2021.

Examinada o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta da
Alcaldía, do 15 de maio de 2022, do teor literal seguinte:

“En cumprimento co previsto no artigo 38 do Real Decreto 424/2017, de 28
de abril, polo que se regula o réxime xurídico do Control Interno do Sector Público
Local  e  o  artigo  44  do  Regulamento  de  Control  Interno  do  Sector  Público  do
Concello de Lugo, aprobouse, mediante Decreto da Alcaldía núm. 5115/2022 de
data  12/05/2022,  o  Plan  de  Acción  que  determina  as  medidas  a  adoptar  para
subsanar  as  debilidades,  deficiencias  e  erros  postos  de  manifesto  no  informe
resume  dos  resultados  de  control  interno  do  exercicio  2021  elaborado  pola
Intervención Xeral. É polo que
PROPONSE: 
PRIMEIRO:  Dar  conta  ao Excmo.  Concello  Pleno do Decreto  de Alcaldía  núm.
5115/2022 de data 12/05/2022 de aprobación do Plan de Acción da Alcaldia 2022:
medidas respecto dos incumprimentos, debilidades, deficiencias e erros postos de
manifesto pola Intervencion Xeral atendendo as recomendacions expostas no seu
informe-resumo dos resultados de Control Interno do exercicio 2021.”

De  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno  quedou  informado  para  os
oportunos efectos.

ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
192/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE RETIREN OS VALOS QUE
LIMITAN O RECINTO DO AUDITORIO DE MAGOI.

116

C
V
D
:
 
S
C
o
E
Q
K
r
0
7
0
5
l
O
/
r
l
d
a
w
H

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
5
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
Cando se van cumplir  dous anos da recepción do auditorio  de Magoi,  o

Grupo Municipal do Partido Popular trae ante o PLENO un ROGO para se retiren as
vallas que limitan o recinto do mesmo, de xeito que as zonas verdes podan ser
empregadas no tempo de lecer dos veciños do barrio, así cómo que se mellore a
estética da zona que actualmente é de abandono e deixadez.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Por  parte  do  Partido  Popular,  quere  facer  uso  da
palabra. Si?

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Grazas, señora alcaldesa. Cando se están
a cumprir dous anos da recepción do novo Auditorio de Magoi, o grupo municipal do
Partido Popular trae ante o pleno un rogo para que as zonas verdes e o espacio
público do mesmo poidan ser empregadas neste tempo de lecer dos veciños do
barrio. Así como que se mellore a situación das mesmas, que actualmente é de
abandono e de illamento.
O caso é que recentemente sorprendeunos a señora Alcaldesa, que vén de dicir
que nos vemos agora nós. Como que agora? O Goberno local ten as chaves dende
hai dous anos, e ningunha das súas dúas cabezas responsables foi capaz de abrila
para  os  lucenses.  Porque a  culpa será  do chachachá,  de calquera  menos dos
responsables que en 24 meses non foron quen de facer o necesario para poñelo en
uso. Estes feitos remítenos aos lucenses que chegan a nós queixándose.
Pois ben, se non son capaces de abrir o interior, remitimos a petición veciñal de que
polo  menos  se  poñan  a  disposición  pública  de  xeito  seguro  as  zonas  comúns
exteriores, para que se poidan desfrutar dun xeito máis controlado, que o actual é
totalmente descontrolado. Porque as vallas que din disuasorias non entenden, xa
que están abertas por una zona ben ancha, e crean confusión. Engadindo que nese
sitio  non  hai  ningún  vixiante  nin  ninguén  a  quen poidan  preguntar.  Así  que  se
quixese,  se quixese,  este Goberno podería delimitar  só o espazo imprescindible
para  acometer  as  preelectorais  obras  do  seu  interior,  e  mentres  podería
adecentarse ben na zona exterior,  e  colocar  uns  valos ben pechados e menos
perigosos que os que hai, que son arames oxidados e soltos, así que este espazo
exterior común do novo auditorio de Magoi serviría para o desfrute dos lucenses, de
cara ao bo tempo, tal e como se proxectou. Grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Grazas. Pois daralle resposta a este rogo, por parte do
Goberno, a señora Alvarellos, Concelleira de Gobernanza.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas gracias. Señora Vázquez,
como dicía o señor Ameijide nunha intervención anterior, gústame a historia. Entón
vou falar un pouco de historia, porque creo que é moi ilustrativa. Como vostede
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sabe, no ano 2008 asinouse un convenio para construír este Auditorio en Magoi. A
Xunta adxudicou a obra por 17 millóns de euros e finalizou o edificio no ano 2016.
É dicir, xa ían cinco anos desde que se asinou o convenio cando acabou as obras.
Pero finalizaron esta obras e non tiñan equipamento, polo tanto, a proposta deste
Goberno, asínase un convenio para equipamento, que financiou o Concello, porque
adiantou  diñeiro  a  Xunta,  pero  financiamos  nós,  a  cambio  de  que  Concello  se
exonerará no IBI polo HULA e catro centros de titularidade pública autonómica. E
chegamos ao ano 19, van 11 anos. 11 años. Comeza a instalarse o equipamento,
outubro do 19, a instancias do Goberno, presidido por Lara Méndez, actívase a
comisión de seguimento do edificio e debe insistirse á Xunta en varias ocasións,
que lle presente o reformado do edificio, porque fixeran modificacións no proxecto
orixinal e nunca nos deron ese modificado. E negábano ademais. A Xunta intentou
abrir  o  auditorio  curiosamente,  ata  en  dúas  ocasións.  En  precampaña  electoral
autonómica, claro. Sen que o mesmo estivese recepcionado, tal e como estaba, nin
preparado para recibir ao público con todas as garantías. Por suposto, paralizouse
este desatino.
E xa van 12 anos, 12 anos. E chegamos a finais do ano 2020. Hai 23 meses, non
24. Estamos falando de 12 anos. Puxéronse a disposición as chaves, e cumprindo
o convenio, tivemos que recepcionalo. Nos primeiros informes municipais cifran en
máis  de  300.000  euros  ao  investimento  para  a  posta  en  marcha  do  edificio.
Intentamos  entregarlle  os  informes  técnicos  que  o  poñían,  pero  negáronse  a
recibirnos, por suposto. Recepcionado o edificio, o primeiro que sen fan son obras
de mantemento e acondicionamento  mínimo.  Primeiro para instalación eléctrica,
que permite solicitar o seu visto bo definitivo e o reglaxe de todas as instalacións de
protección  de  dita  instalación,  para  a  súa  posta  en  marcha.  Unha  vez  que  a
instalación  contou con enerxía eléctrica,  o Concello  pode ir  facer  as probas de
funcionamiento de distintas instalación técnicas,  comprobándose,  fixese vostede,
que  a  Xunta  non  realizara  ningunha  proba  de  funcionamento  de  ningunha
instalación e equipamento. Porque de feito chamamos ás empresas instaladoras e
puxéronnos en coñecemento que nunca se fixeran probas.
E  moitas  das  garantías,  practicamente  todas,  estaban  xa  caducadas,  cando  o
entregaron. Os traballos centráronse en todas as instalacións, así como nos danos
de carácter construtivo que ten o auditorio. Estes traballos foron o punto de partida
para  a  redacción  do  proxecto,  que  se  recolle  nas...  se  van  recoller  todas  as
actuación necesarias. Como se pode comprobar, ten moitísimos defectos e falta a
urbanización  da  parcela,  que  é  inexistente.  Os  resultados  dos  informes  foron
demoledores: máis de 220 deficiencias que atinxen a cuestións relacionadas, tanto
con problemas estruturais na construción do edificio, como a falta de mantemento,
que  finalizou  a  obra  no  ano  2016.  Non  fixeron  nada.  Nin  sequera  probar  as
instalacións,  nin  os  ascensores.  Comprobouse  pola  propia  instaladora  que  nin
sequera  probaran os  ascensores.  Destácanse  numerosos  problemas:  filtracións,
carencias  en  equipamentos,  defectos  de  revelancia.  O  Señor  Carballo  viuno  e
preguntou: non ten saída de fumes? Non!
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Moi ben. Finalizou o tempo. Pasamos entón,
por favor, pasamos entón ao seguinte rogo.

B)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
193/2022 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN CO CRITERIO A APLICAR
POLO CONCELLO DE LUGO NA RESOLUCIÓN DAS LICENZAS.

 Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
Actualmente  as  diferencias   na  interpretación  da  normativa  están  a

desincentivar  o  investimento  debido  á  falta  dun  criterio  claro  que  dictamine  a
dirección política da área de urbanismo. O Grupo Municipal do Partido Popular trae
ante o PLENO un ROGO para que ante as consultas dos técnicos e ciudadáns
sobre  dúbidas  en  proxectos,  se  habilite  unha  resposta  por  escrito  vinculante
respecto  ao  criterio  a  aplicar  por  parte  do  Concello  de  Lugo  na  resolución  de
licencias. Esta medida garantiza que si hai algunha variación entre quen resolve as
dúbidas  e  as  persoa/s  encargada/s  do  expediente,  o  técnico  e  o  solicitante
manteñen os criterios e a interpretación da norma ao longo do tempo, evitando a
inseguridade e incerteza que co actual procedemento se ocasiona.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: A verdade é que se estaba tan malo o Auditorio
non entendo que firmase a Acta de Recepción. Chama a atención.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por favor, non estamos con este tema.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Xa, pero hai que contestar tamén ás tonterías que
se din neste pleno por parte das concellerías... 
Moitas  grazas,  Alcaldesa.  Despois  de  puntualizar  esa  incoherencia.  Vou  contar
dous  exemplos  de  por  que  traemos  este  rogo,  e  un  pouco  para  que  sexan
conscientes do que está acontecendo na Concellería de Urbanismo. En primeiro
lugar, o exemplo dunha persoa, dun profesional, dun autónomo, que quere poñer
en marcha un negocio aquí no casco histórico. Fala co arquitecto e co aparellador
correspondentes para tramitar a licencia de apertura, e así como a licenza de obra
menor, para emprender as obras pertinentes.
Este profesional, este técnico, desprázase ao Concello de Lugo. Consigue falar cun
técnico, explícalle o que é necesario facer nese local, para poñer en funcionamento
a  actividade  comercial  que  queren  poñer.  Este  técnico  municipal  explícalle  os
condicionantes que debe cumprir e como facelo. Este profesional, este aparellador
presenta esa licencia de obra de actividade nos termos cos que acordou co técnico
municipal.
E unha comunicación aos quince días, arranca a obra, e unha vez arrancada a
obra,  recibe  semanas  despois  coa  obra  case  terminada,  unha  notificación  do
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Concello na que se lle di que non é legalizable ou que non é autorizable o que
acordara  co técnico.  Que pasa?  Que falou  cun  técnico  primeiro  e  despois  cun
segundo  técnico  que  cambiou  o  criterio  con  respecto  ao  primeiro.  Isto  é  unha
situación habitual no Concello.
Pódolles dar outro exemplo. Por exemplo, no grupo de vivendas en Fingoi, o grupo
de vivendas A Paz, onde una vivenda fixo unha intervención, unha rehabilitación e á
do  lado  non  se  lle  autorizou  unha  rehabilitacion  exactamente  igual  que  a  que
propoñía o seu veciño colindante.
Que  pedimos  dende  o  Partido  Popular?  Que  as  consultas  que  se  lle  fan  aos
técnicos municipais, que se lle fan ao servizo da Concellería de Urbanismo teñan
algún tipo de vinculación ou validez. É dicir, que cando un técnico vaia alí non se
quede nunha inseguridade xurídica total, e que cando faga unha consulta, o que se
lle di que ten que cumprir para ter finalmente esa licenza ou ese permiso de obra
despois sexa realmente o que se lle esixe. Porque do contrario, por exemplo neste
primeiro caso que lles falo, pois este aparellador terá que indemnizar ao empresario
o que lle solicitou o permiso. E neste caso por culpa de que o Concello di unha
cousa e a contraria en apenas unhas semanas de diferenza. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Pois de parte do Goberno, a Concelleira de
Gobernanza e Urbanismo, señora Alvarellos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Como sabe, señor Ameijide, estase
a  traballar  na  Área  de  Sostibilidade  Urbana  dende  hai  varios  meses,  a  fin  de
simplificar  os procedementos e procurar ser o máis áxiles posible na resolución
destas  licenzas.  Concretamente,  no  mes  de  novembro  ditouse  unha  primeira
instrución para a tramitación de licenzas, xa que eramos conscientes da necesidade
de  acadar  a  debida  homoxeneización  e  celeridade  na  tramitación  destes
expedientes. De feito, a simplificación da tramitación, dende entón é evidente. Xa
está a acadar os seus froitos. No mes de abril ditouse unha segunda instrución,
esta  relativa  á  documentación  que  teñen  que  presentar  os  interesados  para  o
outorgamento  de  licenzas  de  obras.  Dende  a  cal  xa  non  resulta  esixible  a
presentación  do  proxecto  completo,  entendido  isto  como  proxecto  básico  e  de
execución, para solicitud de licencia. É dicir, establécense dúas etapas a fase de
proxecto  básico,  que  será  suficiente  para  solicitar  a  licencia  municipal,  e  unha
segunda  fase,  que  é  a  do  proxecto  de  execución,  que  deberá  presentarse  no
Concello, dentro dos seis meses seguintes ao outorgamento da licenza. E como
seguimos a traballar, señor Ameijide, nesa simplificación e celeridade de trámites,
estase  a  elaborar,  e  a  punto  de  someterse  a  aprobación  deste  pleno,  unha
ordenanza  de  licenzas,  que  será  o  terceiro  piar  para  conseguir  todo  ese  fin
pretendido.
Polo tanto, o criterio político é evidente que existe, e que se está plasmando por
escrito para coñecemento de todos os implicados. Que vostedes non o coñezan,
non me estraña, porque para iso hai que ler e estudiar e, evidentemente, non o fan.
Respecto ás consultas vinculantes ás que fan referencia no rogo,  o que parece
pretenderse é que por parte dos técnicos municipais se elabore unha sorte ou unha
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especie  de  informe  pre-licenza.  É  dicir,  que  traballen  os  municipais  e  non  os
técnicos privados. Que lle fagan o traballo os nosos. 
En  todo  caso,  carece  de  cobertura  lexislativa.  Ningunha  lexislación  ampara
semellante despropósito. Nin se pode facer. Eu creo que lles soou que a Dirección
Xeral  de  Tributos  tiña  consultas  vinculantes  intentaron  plasmalo  aí,  pero  é  un
auténtico despropósito. Como lle digo, vou falar en positivo. Estamos no terceiro
piar e a ordenanza que proximamente se someterá a aprobación neste pleno. E
conseguiremos esa homoxeneización de criterios e esa celeridade na tramitación
das licenzas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pasamos entón ao seguinte
rogo.

C)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
194/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  EDITEN  FOLLETOS
INDIVIDUAIS  E  ACTUALIZADOS DAS SALAS MUSEÍSTICAS DA CIDADE E
DOS BENS PATRIMONIO DA HUMANIDADE.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
No  segundo  ano  Xacobeo  consecutivo,  e  cun  previsible  incremento  de

turistas  na  cidade,  parece  que  nos  atopamos  ante  un  momento  no  que  se  fai
imprescindible poñer todos os recursos dispoñibles para captar o maior fluxo de
turistas  posible  de  cara  á  recuperación  económica  da  cidade,  facendo  unha
axeitada promoción dos atractivos desta cidade e potenciando as posibilidades de
dar  a  coñecer  aquelas  instalacións  e  recursos  dos  que  dispoñemos.  O  Grupo
Municipal  do  Partido  Popular  trae ante  o  PLENO un ROGO para se editen os
folletos  individuais,  novos  e  actualizados,  de  todas  e  cada  unha  das  salas
museísticas municipais así como de cada un dos bens Patrimonio da Humanidade
que os visitantes poden disfrutar cando se achegan á nosa cidade, e que servan a
estos para promocionarnos nos seus lugares de orixe.. 
Por iso faise imprescindible a dispoñibilidade de información veraz e atractiva, que
axude  a achegar máis visitantes á cidade de Lugo como o seu destino turístico.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular.

-  BEATRIZ  ISABEL  VÁZQUEZ  BELDA: Grazas,  señora  alcaldesa.  A  rede
museística do Concello  de Lugo ten nas súas instalacións  unha grande riqueza
cultural, que debería de ser potenciada cara ao público polo Goberno local, que é o
que ten a  responsabilidade  de  facelo.  Actualmente  nestes  museos  ofrécese un
folleto común e xenérico, que inclúe só unha pequena carilla de información para
cada unha destas unidades, e que realmente se queda moi pobre.
En xullo de 2020 xa fixéramos un rogo para que se reeditasen folletos individuais de
cada un dos museos. Folletos que incluísen contido máis amplo, e con máis fotos

121

C
V
D
:
 
S
C
o
E
Q
K
r
0
7
0
5
l
O
/
r
l
d
a
w
H

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
4
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
5
/
0
7
/
2
0
2
2
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac1064404079871236352.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-5-2022

atraíntes.  Xa  que  se  achegaba  o  verán,  no  que  os  veciños,  aínda  que  cas
precaucións  debidas,  podían  saír  da  casa,  despois  da  pandemia,  e  darlles  un
motivo para achegarse a visitar iso, que precisamente por ter máis preto, nos é
máis descoñecido. Pero daquela se nos respostou que ata que non se esgotasen
os folletos xenéricos que habían impresos, non se ía facer nada. Así que non se
deu conta desa oportunidade de promoción.
Hoxe volvemos facer este rogo, que se reediten os folletos individuais, amplos e
actualizados, de cada unha das salas museísticas e municipais, así como tamén de
cada un dos Bens Patrimonio da Humanidade, non se olviden da Catedral, que os
visitantes disfrutarán cando cheguen á nosa cidade e, de paso, que se leven eses
documentos ben axeitados, para promocionarnos como é debido nos seus lugares
de orixe. E é que agora mesmo, temos a oportunidade de aproveitar un segundo
verán de Ano Xacobeo, así que estamos ante outro momento no que dende o grupo
municipal  do  Partido  Popular  cremos  que  se  fai  imprescindible  facer  todos  os
esforzos  necesarios  para  captar  o  maior  fluxo  de  turistas  posible,  cara  á
recuperación  económica  da  nosa  cidade,  facendo  unha  axeitada  promoción  de
todos  os  atractivos  que  temos  aquí  e  non  desaproveitando  de  novo  unha  das
principais fontes de ingresos que teñen os nosos veciños aos que nos debemos.
Grazas.
 
LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do Goberno, a
Concelleira de Cultura, para dar resposta.

-  TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN:  Grazas,  Alcaldesa.  Estudiaremos  ese
rogo na Área de Cultura. Moitas grazas.

D)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
195/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE INSTALE UNHA VARANDA
NO  TALUD  QUE SE  ATOPA  Á ALTURA  DO  NÚMERO  25  DA  RONDA  DO
CARME.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
Atendendo a demanda dos veciño da Ronda do Carme, o Grupo Municipal

do Partido Popular trae ante o PLENO un ROGO para se instale unha varanda no
talud que se atopa á altura do número 25 desta vía, que como pode verse nas
fotografías que se xuntan, supón un risco para a seguridade dos viandantes, que
ante un despiste poden caer polo terraplén que ata hai pouco estaba protexido por
un valado de madeira, a día de hoxe inexistente.
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DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular, señor Pérez.
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-  MANUEL  RAFAEL  PÉREZ  PRADOS:  Moitas  grazas,  señora  Alcaldesa.  Os
veciños da Ronda do Carme pediron a este grupo municipal que se solicitase a
instalación  de varandas nesta  rúa,  á  altura  do número 25.  Un punto no que a
beirarrúa se estreita de súpeto, supoñendo un risco para nenos e maiores, xa que
se pode caer por un terraplén de varios metros. Falamos de garantir a seguridade,
xa que con calquera despiste alguén pode caer e este é o medo que teñen os
veciños desta zona. A realidade é que nas últimas semana, algún pequeno estivo a
piques de caer, polo que nos contaron por despistes, etcétera.
Polo  que traemos este  rogo  para  que  se estude a  posibilidade  de colocar  esa
baranda,  como  xa  se  colocaron  en  anos  anteriores  noutros  puntos  da  cidade.
Temos  o  exemplo  da  Ronda  da  Muralla,  Lamas  de  Prado,  rúa  Orquídea  ou
Alexandre  Bóveda.  Trátase  dunha  zona  na  que  anteriormente  xa  había  unha
baranda,  agora  non  está,  pero  si  se  poden  ver  os  restos  da  anterior.  Entón
pensamos que sería positivo colocar unha baranda nese punto, xa que melloraría a
seguridade. Fíxose noutros puntos da cidade, é verdade que están publicados aquí
na web municipal. Entón pois creo que deberan de estudiar este punto en concreto,
porque é mellor non ter que lamentar outro tipo de consecuencias. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do Goberno, o
portavoz municipal:

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ:  Grazas.  Pois,  coincidindo efectivamente coa
necesidade  da  intervención  a  que  se  refire  o  Señor  Pérez:  a  instalación  desa
baranda nese lugar, direille que é unha actuación xa contemplada dentro da obra
que está en proceso de edificación, da creación dun coliving artístico. Polo tanto,
pois xa está pensado por parte del Goberno e non hai lugar a atendela, porque xa
se vai facer. Dáse por atendida.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pasamos entón ás preguntas.

PREGUNTAS:

A)  PREGUNTAS  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO
190/2022 DE REXISTRO DE PLENO, RELATIVAS Á MESA DE PARTICIPACIÓN
PARA  LEXITIMAR  A  CONVERSIÓN  DA  FÁBRICA  DA  LUZ  EN  CENTRO
ENOGASTRONÓMICO.

Vistas as referidas preguntas que, a seguir, se transcriben:
1. O pasado 11 de maio convocouse a primeira mesa de participación co

suposto obxectivo de implicar e escoitar os axentes sociais do municipio sobre o
centro de enogastronomía na Fábrica da Luz. ¿Cando se constituíu esta mesa de
participación, con que regulamento e con que obxectivos concretos?
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2. ¿Quen forma parte de esta mesa, baixo que criterios se elixiron os seus
participantes?  ¿porque  non  estaban  representados  o  resto  de  grupos  desta
corporación e o groso do tecido asociativo lucense? 

3.  Durante  a  sesión  plenaria  celebrada  o  30  de  xullo  de  2020,  na  que
alcaldesa compareceu por mor da desastrosa xestión do seu goberno no proxecto
da Fábrica da Luz, Méndez afirmou que “abriría unha consulta popular para que
todos e todas as lucenses puidesen opinar e decidir sobre o futuro deste espazo”.
Sen embargo a decisión de crear na Fábrica da luz un centro enogastronómico foi
anunciado  antes  de  que  se  producira  devandito  proceso  participativo.  Como
xustifica este cambio de criterio?

4.¿Que papel esta a desenvolver a concellería de Turismo neste proxecto e
como se xustifica  a  ausencia  da concelleira  delega  da deste área na mesa de
participación?

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Pois,  dous  minutos  para  motivar  as  preguntas  ou
pregunta correspondente.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Na comparecencia da señora Alcaldesa, en
xullo de 2020, en relación á sentenza da Fábrica da luz, anunciábanos que abriría
unha consulta popular para que todos e todas os lucenses puidésemos opinar e
decidir  sobre  o  futuro  deste  espazo.  Dado  que  a  Alcaldesa  vén de  anunciar  a
conversión da Fábrica da luz nun centro de enogastronomía, e dado que non existiu
ata o momento ningún buzón popular para as cartas para que alcaldesa recollese a
opinión dos lucenses, gustaríanos saber por que ten renunciado a esa consulta, por
que fala de Mesa de participación, cando a decisión xa está tomada. Tamén nos
gustaría que nos contasen cales foron os criterios para a escolla dos membros desa
mesa e cando se constituíu, e por qué non considera que o resto dos grupos que
formamos parte desta corporación non estamos lexitimados para formar parte da
mesma, porque a todas luces, Señora Méndez, pois isto é un simple paripé, que
vostede quere disfrazar de participación. 
Vostede, señora Méndez, ademais, fala dun proxecto turístico, pero na mesa non
estaba presente, ou ao menos non a vimos, á máxima responsable de Turismo do
seu  Goberno,  a  Señora  Ferreiro.  Que  supoñemos  que  algo  terá  que  dicir  ao
respecto. Gustaríanos que explicasen tamén a que se debe esa ausencia, se está
ao tanto desta decisión que afecta a un dos edificios,  sobre os que ademais,  o
Bloque Nacionalista Galego, pois sempre se amosou moi reivindicativo. Con esta
decisión semella que renuncian vostedes a producir enerxía e a tratar de recuperar
unha concesión que pertencía ao Concello desde o ano 1800... de finais do ano
1800, porque non aparece por ningures referencia nas súas declaracións a este
asunto. Se esta é a participación que vostedes defenden, xa lles adiantou, que de
seguro xa o saben, que nós non a compartimos.
A participación debe ser para todos e de todos, non só para uns poucos elixidos,
que son os que vostedes deciden.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois por parte do Goberno da Concellería de
Desenvolvemento Local?

- ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA: Pois, moi ben. Bo día a todos e a todas.
Dende  o  traballo  de  estratexia  de  busca  de  fondos  europeos  no  seu  estudio
continuo, viuse a oportunidade, dende o Goberno de Lugo, de concorrer a través
deste plan de turismo sostible, para promover o patrimonio histórico e natural, co
que  conta  Lugo,  e  baseado  no sector  gastro  e  no turístico.  Nesta  Mesa  están
representados  os  principais  axentes  de  dinamización  turística  e  o  Clúster  de
Turismo de Galicia.
O plan ademais conta cun apoio explícito da Universidade de Santiago, da Aula de
produtos lácteos e tecnoloxías alimentarias e da Cátedra do pan e cereal. Tamén
conta co apoio da Asociación de hostelería de Lugo, o empresariado do Ceao-As
Gándaras,  da  Asociación  de  Cociñeiros  e  cociñeiras  de  Lugo,  da  CEL,  da
Federación  de  Comercio,  da  Fundación  Feiras  e  Exposicións,  e  tamén  do
Balneario, así como, dicía anteriormente, co aval do Clúster de Turismo de Galicia.
Ademais,  a  Alcaldesa  mantivo  unha reunión  telemática  coa Secretaria  Xeral  de
Turismo  da  Xunta,  coa  que  conta  co  seu  beneplácito,  e  ademais  é  un  factor
imprescindible para o acceso a este fondos.
A finalidade deste plan é atraer un turismo de calidade e sostible, baseado nun piar
turístico  básico  como  é  o  enogastronómico  de  Lugo,  sendo  ademais  un  factor
prioritario,  e  estamos  falando  de  captación  de  fondos  europeos  e  de  políticas
centrais,  autonómicas e europeas,  convocados dentro do Plan de recuperación,
transformación e resilencia.  O Goberno de Lugo o que pretende é acadar estes
fondos, necesarios para levar a cabo este proxecto. E as Concellerías implicadas
traballamos  arreo  dentro  das  nosas  competencias.  Somos  convocadas  para  a
asistencia  a  estas  reunións  e  as  ausencias  xustifícanse  nominativamente  sen
repercutir, creo, en ningún caso no avance do traballo que estamos a realizar.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  entón,  por  favor,  pasamos  entón  ao
seguinte punto.

C) DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS

CONDOLENCIAS POLO FALECEMENTO DA NAI  DO VOCEIRO DO GRUPO
MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, D. RAMÓN CARBALLO PÁEZ.

Vista a proposta da Alcaldía,  do 20 de maio de 2022, na que se pon de
manifesto que o  pasado día 18 de maio de 2022 faleceu dona María Carmen Páez
Suazo, nai do Voceiro do Grupo Municipal do Partido Popular, D. Ramón Carballo
Páez.
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O Excmo.  Concello  de  Lugo  acorda  expresar  a  súas  condolencias  polo
falecemento de dona María Carmen Páez Suazo e dar traslado das mesmas a súa
familia.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois tras a perda sufrida o pasado 18 de maio do
presente  ano.  Falecía  pois  a  súa  nai,  dona  María  Carmen  Páez  Suazo,  tras
trasládarlle  persoalmente  e  en  moitos  casos  os  membros  da  corporación  as
condolencias, queremos facelo tamén de maneira institucional. Trasladarlle o noso
pésame polo triste falecemento.

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá
por rematada a sesión, sendo as doce horas e cincuenta e un minutos do
expresado día vinte e seis de maio de dous mil vinte e dous, estendéndose
esta acta que, de acordo co establecido no artigo 110.2 do Regulamento de
organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades  locais,
aprobado  polo  Real  decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez
aprobada  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  transcribirase  ó  Libro  de  Actas,
autorizándoa coas  sinaturas  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  dona Lara  Méndez
López, e do Secretario. De todo o cal, eu, don Rafael José del Barrio Berbel,
Secretario Xeral do Pleno, dou fe.
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